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Toplo majsko vreme je »pogna
lo« travo v bujno rast. Intenzivno 
goojeni travniki so dali bogat pri
delek krme, negnojeni nekoliko 
manj. Na vseh pa je bilo že maja 
potrebno pokositi in pospraviti kr-
Q)0. Vsi, ki so ravnali tako, so 
pospravili kakovostno in beljako
vinsko bogato krmo. V lepem in 
toplem vremenu je bila trava hitro 
suha, brez večkratnega obračanja, 
ki zdrobi precej mladih lističev in 
zmanjšuje hranilno vrednost. Če 
1)0 v naslednjih dneh dež potešil 
fejno zemljo, bo trava znova hitro 
rgsla in bližala se bo druga ko-
inja. Tako za živinsko krmo ne bo 
težav... 

J. Bračič 

PLAT ZVONA ZA KMETIJSTVO 
FRANC ŠETINC V PTUJU 

Predsednik republiške konfe
rence socialistične zveze delov
nih ljudi Franc Šetinc je bil 
prejšnji četrtek na obisku v ptuj
ski občini. Najprej se je srečal s 
predsfavniki občine in družbeno
političnih organizacij. Ti so ga 
seznanili z uspehi in težavami pri 
razvoju občine in opozorili na 
vedno večje zaostajanje nerazvi
tega območja Haloz in Sloven
skih goric. Seznanili so ga tudi s 
pripravami na volitve, Ici bodo 
prinodnje leto. 

Kmetijski kombinat Ptuj je 
lani odštel za obresti 400 mifi-
onov (40 milijard) dinarjev.; 

^ t o s se bojijo, da bo znesek! 
za obresti kar za 100 odstot
kov višji. 

Novi devizni zakoni, ki jih 
predlaga zvezni izvršni svet, 
t>odo v taki obliki močno pri
zadeli tudi izvozno aktivnost 
kmetijskega kombinata. Pred
vsem pri izvozu mesa, sadja in 
v ina . . . 

Za tem so namenili vso pozor
nost problematiki v kmetijstvu. 
Franc Šetinc in gostitelji so si 
ogledali farmo govejih pitancev' 
kmetijskega kombinata Ptuj v 

Sobetlncifi, zatem pa je bil pogo
vor na sedežu temeljne organiza
cije Ptujsko polje v Dornavi. 
Predstavniki kmetijskega kombi
nata so predstavili delovno orga
nizacijo in uspehe, ki jih dosega 
v fizični rasti proizvodnje, ta se 
je v lanskem letu povečala kar za 
» odstotkov, produktivnost dela 
pa za 4 oastotke. Kljub takim 
uspehom pa je kmetijski kombi
nat v finančno težkem položaju. 
Vzrok za to je v ogromnem pove
čanju stroškov in manjšem pove
čanju cen hrane. Opozorili so na 
visoko obrestno mero^ ki je kme
tijstvo ne zmore. V tej dejavnosti 
je obračanje kapitala mnogo po
časnejše kot v ostalem gospodar-

Ker je dohodek v primerja
vi z lanskoletnim prepolovljen, 
grozi nekaterim temeljnim orga
nizacijam sezonska izguba. To 
pomeni tudi 80-odstotne osebne 
dohodke, kljub že omenjenemu 
dobremu delu. V kmetijskem 
kombinatu so zaskrbljeni tudi 
zaradi katastrofalne pozebe v vi
nogradih, ki jih bo prikrajšala 
kar za 300 milijonov. Nadaljni 

njihov problem je novozgrajena 
farma prašičev v Dražencin. V 
kombinatu so ob izgradnji farme 
načrtovali 45 milijonov tudi za 
čistilno napravo, infiacija je ta 
sredstva razvrednotila, reševanje 
problema pa je še vedno na za
četku. Tako so predstavniki 
kombinata prosili Franca Šetin
ca, da naj iz republike vplivajo 
na Dravske elektrarne, da se ioii-
jo rešitve problema čistilne na
prave. 

Predstavnik kmetijske zadruge 
Ptuj je opozoril tudi na težave 
zasebnega kmetijstva. Tudi tu so 
v ospredju visoke obrestne mere 
in neusklajenost cen. Kmetje so 
že prezadolženi, prodajati bodo 
morali zemljo za odplačilo dol-

tov. Stanje v svinjereji je že kriti
no, plemenska čreda je zmanj-

V kmetijski zadrugi Ptuj so 
v minulih letih posodobili — 

fireusmerili okon 200 kmetij 
etno. Letos imajo v načrtu po

sodobitev le 18 kmetij, pa še 
uresničitev tega načrta je 
vprašljiva. Kmetje se bojijo 
zadolževanja, saj ni mogoče 
plačevati visokih obresti. 
Kmetje so preživeli še precej 
težkih obdobij, tako bodo tudi 
to. Vendar bo zaradi visokih 
stroškov proizvodnja hrane 
manjša in naša :iajvečja žitni-
ca DO ponovno luka Koper. 
Bomo dopustili takšna negati
vna gibanja v našem gospodar
stvu? 

šana že več kot za polovico, ena
ko se dogaja tudi v živinoreji. Ob 
nadaljevanju take politike do 
kmetijstva smo na poti v pono
vno pomanjkanje hrane 

J. Bračič 

Franc Šetinc z gostitelji pri ogledu farme v Sobetincih 

MLADI ZNOVA NESKLEPČNI 
Vse kaže, da se mladina ptuj

ske občine svojih nalog ne zave
da dovolj resno, še posebej, ker 
smo sredi priprav na najvišje de
lovno srečanje — 12. kongres 
Zveze socialistične mladine S lo
venije. Prav temu je bil name
njen osrednji del seje občinske 
konference ZSMS Ptuj, ki je bila 
sklicana v četrtek, 30. maja v 
dvorani Narodnega doma v Ptu
ju. Žal pa se je od 153 vabljenih 
delegatov iz osnovnih organiza
cij odzvalo vabilu le 49 delega

tov, kar je prava sramota. Vod
stvo občinske konference mladih 
v Ptuju se sicer trudi, da bi prite
gnilo k aktivnosti čim več članov 
osnovnih organizacii ZSMS, 
vendar zadnje čase skoraj brez 
uspeha. Kje so vzroki? 

Skrajni čas je, da naredimo 
konec "brezdelju in oportunizmu 
in da se mladina zave svoje od
govornosti do te družbe in svojih 
vrstnikov. Še posebej velja to za 
mlade iz združenega dela, saj je 

bilo teh predstavnikov ob četr
tkovem sklicu najmanj. 

Kljub temu pa so del predvi
denega programa le opravili. Šti
rinajstim posameznikom iz os
novnih organizacij ter po dvema 
mentorjema in društvenima or
ganizacijama so izročili srebrne 
znake in priznanja OK ZSMS 
Ptuj. 

Srebrne znake ZSMS so preje
li mladinci: Martin Vrbancič, 
Franc Antolič, Brigita Markovič, 
Ivan Ogrinc, Janez Arnuš, Mari

ja Herga, Irena Jus, Mira Kosta-
nievec, Zdravko Jernejšek^ Ivan 
Novak, Branka Planine, Danilo 
Hertiš, Jože Pignar in Jože Kri
vec. Posebna priznanja OK 
ZSMS Ptuj sta prejela mentorja 
Marija Vaupotič iz Grajene in 
Dušan Radovanovič iz KS Ivan 
Spolenak; razen tega pa še dve 

Republiška konferenca 
ZSNlS je tudi letos v počasti
tev dneva mUdosti podelila 
najaktivnejšim mladinceni in 
njihovim mentorjem najvišja 
priznanja slovenske mladine 
— zlate znake ZSMS. Na slo
vesnosti, ki je bila v sredo, 29. 
maja, v Ljubljani so zlati znak 
izročili tudi dolgoletni aktivni 
mladinki Diani Bohak iz Ptu
ja in eni najaktivnejših mento
ric kluba OZN ter marksisti
čnega krožka na OS Vjdem 
pri Ptuju, Zinki Peklar. Česti
tamo. 

društvi: GD Gaberiiik m Planin
sko društvo Ptuj. Kot najaktiv
nejši osnovni organizaciji j)a sta 
priznanje prejeli Se OO ZSMS v 
T G A Kidričevo in aktiv mladih 
iz Gabernika. M. Ozmec 

jLoootiia oc III luauii di\u iiuii 
z otvoritvijo zveznih mladinskih delovnih akcij 

Istra, Kozjansko, Suha krajina in Slovenske gorice 
se bo to nedeljo, 9. junija, pričelo letošnje brigadir
sko poletje. V naši republiki bo letos potekalo 10 
okcij, od tega 6 zveznih in 4 republiške. Pričakujejo, 
da se bo akcij udeležilo okoli 5000 brigadirjev iz 
raznih krajev naše domovine, ki bodo s svojim pro
stovoljnim delom dali nov prispevek k izgradnji naše 
domovine in svoje osebnosti. 

Brigadirsko naselje v Dornavi pri Ptuju je pri
pravljeno za prihod brigadirjev. Že v soboto po
poldne pričakujejo prihod prvih štirih brigad, ki 
bodo prišle iz občinskih konferenc ZSM Pančevo, 
Kumanovo. Prijedor in Celje. 

Slovesnost ob pričetku ZMDA Slovenske gorice 
85 bo v nedeljo, 9. junija, ob 10. uri, na njej pa bo 
zbranim govoril predsednik občinske konference 
ZSMS Ptuj Ivan Rojs. V ponedeljek zjutraj bodo 
brigadirji prve izmene pričeli z delom na trasi v 
KS Destrnik, kjer bo zjutraj krajša otvoritvena slo
vesnost. 

Naj dodamo, da je brigadirski dom v Dornavi 
prepleskan in delno prenovljen, vsa delo\išča so 
že trasirana in zakoličena, nabavljen je ves potre
ben material, štab akcije pa je v naselju že skoraj 
14 dni, tako da je zares vse pripravljeno Brigadirji 
DOBRODOŠLI! M. Ozmec 

Še trese se gora. 
v družbenopolitičnih organizacijah po vsej Sloveniji je poteka

la široka razprava o kulturi, kulturnoumetniški dejavnosti kot po
goju razvoja. Povzetek iz vseh teh razprav bodo še ta mesec obrav-* 
navali na seji CK ZK Slovenije in ga strnili v enoten dokument. V 
njem bo prav gotovo prevladovala ugotovitev, da je kultura ena od 
temeljnih subjektivnih proizvajalnih sil in ne le zgolj poraba, da je 
skrb za idejnost temeljna naloga ZK, da mora kulturna politika po
stati nepogrešljiva sestavina mladih in da smo na nekaterih po
dročjih naredili premalo glede odgovornosti do zgodovine, tradicij 
in izročil NOB ter socialistične revolucije. 

O gradivu, kije bilo dano v javno razpravo, smo v enem od or
ganov v ptujski občini ugotovili, da je to preveč splošno in da se pre
več izogiba resnični problematiki kulture. To utemeljujejo s tem, da 
je materialni položaj, ki se je spričo težav v gospodarstvu še poseb
no drastično pokazal prav pri kulturi, sramežljivo potisnjen na zad
nje mesto. Letošnja zima nam je na svoj način pripomogla, a smo 
se potem Ptujčani lahko vključili v splošno razpravo o kulturi s po
vsem konkretnim problemom — razmere v Pokrajinskem muzeju 
Ptuj. 

Začelo se je približno takole: muhasta zima, sredi januarja, ko 
je živo srebro v nekaj dneh poskočilo od minus 24 na plus 16 stopinj 
Celzija. To je zaradi nepravilnega izenačevanja zunanje temperatu
re z notranjo povzročilo »spremembe na muzejskih eksponatih v 
grajskih zbirkah«, kot so zapisali v svojem ugovoru na poročilo ko
misije za družbeno nadzorstvo delavci Pokrajinskega muzeja Ptuj. 
To je bilo 23.januarja letos, stanje so spremljali in 28. januarja ob
vestili tajnico kulturne skupnosti, ki si je zbirke ogledala. 

Nadaljnji potek je bralcem znan, saj so o problemu tako ali 
drugače pisala skorej vsa slovenska sredstva javnega obvešča
nja . . . »Postopek informiranja javnosti prek javnih občil se nam ne 
zdi primeren . . .« je bila ena od prvih ugotovitev Komisije za druž
beno nadzorstvo SO Ptuj. Ta komisija je po naročilu predsedstva 
SO Ptuj pripravila poročilo za seje zborov občinske skupčine in ugo
tovljena dejstva strnila v desetih točkah. Poročilo so delegati prejeli 
skupno z drugim gradivom za sejo in o njem v delegacijah razpra
vljali. Na sejah posameznih zborov je Pokrajinski muzej Ptuj dele
gatom predložil obširen pisni ugovor, v njem odgovarjajo na vsako 
točko poročila komisije, v nadaljevanju pa navajajo še program in
vesticijskega vzdrževanja muzejskih stavb. 

Tudi Izvršni svet SO Ptuj je delegatom predložil poročilo o svo
ji aktivnosti v zvezi s stanjem v Pokrajinskem muzeju Ptuj. Ko je iz
vršni svet obravnaval poročilo strokovne komisije Zavoda SRS za 
varstvo narave in kulturne dedičine o nastali kodiin razmerah v Po
krajinskem muzeju Ptuj, je ugotovil, da je poročilo premalo jasno in 
usmerjevalno. Zato je pozval Republiški komite za kulturo in ome
njeni zavod, da se opredeli o mnenjih in stališčih strokovne komisi

je, saj gre za odnos do kulturne dedičine nacionalnega pomena. 
Obenem je imenoval delovno skupino, ki mora čimprej zbrati vsa 
strokovna mnenja in pripraviti poročilo. 

Tako so imeli delegati zborov SO Ptuj dovolj gradiva za raz
pravo, vendar premalo za konkretno sklepanje in odločitve. Poseb
no živahna in v podrobnosti segajoča razprava je bila v družbeno
političnem zboru, saj je trajala čez dve uri. njihova stališča pa so bi
la usmeritev tudi delegatom zbora krajevnih skupnosti in zbora 
združenega dela. Ta staliča na kratko povzemamo: 

Zbori skupščine občine Ptuj ocenjujejo, da je občinski izvrni 
svet ubral ustrezno pot reševanja problematike Pokrajinskega mu
zeja Ptuj in ga podpirajo, da pridobi uradno strokovno mnenje pri
stojnih republiških organov. Pokrajinski muzej Ptuj je v skladu s 
samoupravnimi akti odgovoren za strokovno vzdrževanje kulturne 
dediščine in te odgovornosti ne more prenesti na nikogar drugega. 
Delegati zborov se tudi ne strinjajo, da bi kdorkoli na senzacionali-
stičen in predimenzioniran način obvečal javnost. Samoupravne or- -
gane Pokrajinskega muzeja Ptuj in Kulturne skupnosti Ptuj poziva
jo, da kar najbolj ustvarjalno sodelujejo pri razjasnjevanju zadev. 
Zbori se strinjajo s člani delovne skupine, kijih je imenoval Izvršni 
svet SO Ptuj. predlagajo pa. da v delo skupine pritegne še predstav
nika občine Ormož in strokovnega muzejskega delavca. Zbori bodo 
o zadevi ponovno razpravljali, ko bodo seznanjeni s celovitim poro
čilom delovne skupine in po potrebi sprejeli ustrezne ukrepe. 

Ce se bomo iz tega konkretnega primera res tudi nekaj naučili, 
za boljše in bolj odgovorno delo. potem čas za razprave prav gotovo 
ni bil izgubljen. Vsi skupaj pa smo odgovorni, zlasti še člani ZK. da 
akcija ne bo zastala, da bomo naloge, ki jih bo za področje kulture 
sprejel CK ZKS, dosledno izvajali v svojem okolju. Franc Fideršek 
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BOLNIŠKI STALEŽ 
V UPADANJU 

Pred dnevi smo obiskali občinsko zdrvstveno skupnost Ptuj. kjer 
smo se zanimali za podatke o bolniškem staležu. Na naša vprašanja je 
odgovorila Silva Gorjup, sekretarka občinske zdravstvene skupnosti 
Ptuj. 

»Po podatkih, ki jih imamo, je bilo v ptujski občini v prvih treh 
mesecih letos manj staleža, poprečni odstotek bolniškega staleža je 
padel za 0,76 odstotka. V sami strukturi staleža pa so spremembe. Ta
ko je stalež do 30 dni, ki gre v breme delovnih organizacij, porasel za 
7908 dni, skupni stalež pa je padel za 11809 dni. 

Podobno stanje se nadaljuje tudi skozi april in maj. Več je stale
ža za manj resna obolenja, torej do 30 dni, manj pa staleža nad 30 
dni, ko je že potrebna odobritev zdravniškega konzilija. Stalež do 30 
dni odobrava lečeči zdravnik ali pristojni zdravnik, ki ga je delovna 
organizacija pooblastila. 

Ne glede na sporazum o uresničevanju zdravstvenega varstva in 
sporazuma o postopkih in načinih, ki določata, da mora bolniški sta
lež dati le odgovorni zdravnik (pooblaščeni zdravnik od delovne or
ganizacije), delovne organizacije »sprejemajo« vsak bolniški stalež. V 
skupnosti priporočamo vsem delovnim organizacijam, da pooblastijo 
zdravstveno ambulanto oziroma zdravnika, ki bo dajal bolniški stalež, 
če seveda tega skladno s sporazumom še niso storile 

Stalež bolnih je v ptujski občini nizek, če ga primerjamo s popre
čnim staležem v republiki in če odmislimo Lenart, kjer je eden najniž
jih v regiji. 

Iz tega lahko sklepamo, da stalež ni kritičen, čeprav je še vedno 
visok, saj ne smemo pozabiti, da smo v prvih treh mesecih letos izgu
bili 48711 delovnih dni ali drugače povedano, 624 delavcev je bilo v 
teh treh mesecih non-stop v bolniški,« je na vprašanje o bolniškem 
staležu povedala Silva Gorjup. 

Kaj pa bi lahko dosegli s kontrolo bolniškega staleža? 
»Kontrola staleža je _eden izmed vzgojnih ukrepov, zlasti še pri 

naši slabi osveščenosti oziroma odgovornosti, ko gre za delovno disci
plino. Kontrolo smo imeli že takrat, ko je bolniški stalež še šel v bre
me zdravstvene skupnosti (stalež nad 30 dni). Od julija 1984 gre bol
niški stalež v celoti v breme delovne organizacije. 

V nekaterih večjih delovnih organizacijah so medtem ponovno 
uvedli kontrolo staleža. Sklep o kontroli bolnikov na domu je sprejela 
tudi že občinska zdravstvena skupnost Ptuj. Pomeni, da bo za te nalo
ge morala zaposliti enega delavca, ki ga bodo skozi svobodno menja
vo dela plačevale tiste organizacije, ki same niso organizirale ustrezne 
kontrole staleža. 

V skupnosti pripravljamo izračune o stroških te službe. S temi 
bomo seznanili vse zainteresirane poslovodne in samoupravne orga
ne,« je zaključila Silva Gorjup. MG 

Kdo je dobil pomoč? 
Občani, ki so prispevali denar in ostalo za tiste, ki so bili prizade

ti ob lanski toči, želijo vedeti, kdo je bil deležen te pomoči. Dogovor
jeno je bilo, da bo seznam dobitnikov objavljen v Tedniku. Ker se to 
še ni zgodilo, smo povprašali pri Občinski konferenci SZDL Ptuj, za
kaj ne. 

Povedali so, da seznam bo objavljen, vendar še nimajo popolne
ga seznama. Podatke so prejeli od krajevnih skupnosti Dolena, Maj-
šperk, Podlehnik, Videm in Žetale. Iz krajevnih skupnosti Zavrč in 
Leskovec so prejeli sporočilo, da so na zborih občanov sklenili name
niti zbrana sredstva za krajevne potrebe in jih tudi opredelili. 

Iz krajevne skupnosti Cirkulane so prejeli seznam za razdeljenih 
90.000 dinarjev, krajevna skupnost pa je prejela 254.000 dinarjev. Iz 
krajevnih skupnosti Ptujska gora in Stoperce pa seznama sploh niso 
dobili. 

Seznam bo torej objavljen šele takrat, ko bodo imeli vse podatke. 
N. D., 

Uspešna akcija zbiranja oblačil 
(popravek) 

Pod tem naslovom smo v prejšnji številki objavili poročilo o 
akciji občinske organizacije Rdečega križa Ptuj. Pri naštevanju 
krajevnih organizacij je prišlo do napake, saj je iz seznama izpad
la KORK Cirkovce. Prizadevnim Cirkovčanom se za neljubo na
pako opravičujemo! 

Cene gor, cene dol! 
Odlok zveznega izvršnega sveta o vračanju nekaterih cen na fe

bruarsko raven je najbolj prizadel trgovce. Zakaj? Zavoljo tega, ker-
proizvajalci enostavno nočejo upoštevati odloka in ne priznavajo niž
jih cen. Nasprotno, ponekod celo sedanje cene želijo še bolj zvišati, 
čemur pa se trgovci, ki so prisiljeni upoštevati omenjeni odlok, odlo
čno up-rajo. 

»Problem je v tem, ker moramo kriti razliko med sedanjo višjo in 
novo — nižjo — ceno iz lastnih sredstev,« pravi vodja komerciale pri 
Mercator Izbiri Panoniji F*tuj Janko Repič. »Ker so naše zaloge teko
če, pomeni to za trgovino precejšen udarec, saj smo samo v tozdu Ve-
leprodaja morali znižati cene blagu za več kot 960 starih milijonov, v 
maloprodaji pa za okrog 200 starih milijonov. Vprašanje, kdo bo po
kril to razliko, še ni dokončno rešeno. Začasno smo dobili nalog, da 
to prenesemo na posebni konto, denarja za pokritje tega znižanja pa 
nimamo. Sedaj iščemo možne rešitve z vsemi proizvajalci, pošiljamo 
jim zapisnike o popisu blaga, da bi nam te razlike pokrili. Pri nekate-
nh smo uspeli, drugi pa se tega branijo.« 

Tržna situacija se je v tem letu krepko spremenila. Trgovci niso 
več le razdeljevalci blaga. Sedaj trgovci ponujajo kupcem blago, ki le
ži v skladiščih, proizvajalci pa naravnost prosijo trgovce, da naj kupi
jo blago, ki leži v skladiščih prodajalcev. Vendar, trgovina se večjih 
količin blaga brani, saj so zaloge krepko drage. Trgovina pa brez za
log ne more poslovati. Trgovci naj bi poslovali z blagom proizvajalca. 
To pomeni, da naj bi bilo blago tako dolgo last proizvajalca, dokler 
ga trgovina ne proda. Pri nas pa je žal tako, da proizvajalci izsiljujejo 
drugačne pogoje. Doslej so morali trgovci plačevati velike predujeme, 
da so blago sploh dobili. Današnja tržna situacija je precej drugačna, 
saj je ponudba večja od povpraševanja ~ seveda zaradi visokih cen. 
Obresti, ki jih trgovci plačujejo za zaloge, se gibljejo med 59 in 71 od
stotki. To pomeni, da trgovci ne morejo imeti na zalogi toliko blaga 
kot bi ga morali, da bi zadovoljili potrebe kupcev V Mercator Izbiri 
Panoniji Ptuj so v prvih treh mesecih tega leta plačali za obresti 15 
starih milijard dinarjev. 

V Mipu pravijo, da se bojijo poslovnih rezultatov ob koncu leta. 
Posebej še, če zadev v zvezi z vračanjem cen ne bo moč urediti tako, 
da ne bi trgovina potegnila krajšega konca, kar se v zadnjih letih vse 
pogosteje dogaja. Pri vseh teh zapletih je najbolj zanimiva ali začude
nja vredno to, da nekateri izdelki, ki bi jih nujno morali poceniti, 
sploh niso prišli v to »kategorijo«. §e bolj čudno se zdi znižanje cen 
nekaterim izdelkom za borih 50 par ali 10 dinarjev. In to takih izdel
kov, ki sploh niso vsakodnevno poirošno blago. Očitno je, da odlok 
zveznega izvršnega sveta ni dosegel svojega namena in bi bilo bolje 
prepustiti urejanje teh vprašanj trgu samemu. Že v začetku leta so se 
namreč pokazala prva pozitivna gibanja na trgu. ki sta jih uravnavala 
ponudba in povpraševanje. 

N. Dobljekar 

ZBORI SO PTUJ 

Več za dosego 
planskih ciljev 

Prejšnji teden so se na ločenih 
sejah sestali delegati vseh treh 
zborov skupščine občine Ptuj. 
Družbenopolitični zbor se je se
stal v sredo, udeležba je bila 64 
odstotna, seja pa je trajala pet 
ur. V četrtek zjutraj se je sestal 
zbor krajevnih skupnosti, kjer je 
bila seja le 63-odstotna, kar je za 
ta zbor neobičajno, vendar je tre
ba upoštevati lepo vreme in čas 
košnje. Na seji zbora združenega 
dela, ki se je sestal v četrtek ob 
II. uri pa je bila udeležba kar 
82-odstotna. Vsaka od teh sej je 
trajala po štiri, ure. To kaže, da 
se bile obširne razprave v vseh 
treh zborih, čeprav dnevni redi 
niso bili obširni. 

Poročilo o uresničevanju druž
beno ekonomskega razvoja v ob
čini Ptuj za letošnje prvo trime
sečje so delegati prejeli na mizo, 
predsednik izvršnega sveta Jan
ko Bezjak na dveh zborih, na 
ZZD pa Dragica Voda, članica 
izvršnega sveta, sta v uvodni ob
razložitvi poročilo še dopolnila s 
podatki za mesec april. Tako 
smo v štirih mesecih dosegli 2,8 
odstotka rast industrijske proiz
vodnje, načrtovali pa smo 3% 
rast. Bistvenega izboljšanja za 
mesec maj tudi ni pričakovati, 
saj smo prve dni krepko prazno
vali. Preostane nam le še junij, 
da popravimo zamujeno in dose
žemo za letošnje prvo polletje 
načrtovano 3 odstotno rast indu
strijske proizvodnje. To je zelo 
pomembno, saj je industrija v le
tošnjem letu ustvarila 60,4"n do
hodka v občini, kmetijstvo 9,5 " H , 
trgovina 7,9 " H promet in zveze 
6.8 "(I in obrt 6.4 odstotka. 

Vsi trije zbori so sprejeli poro
čilo na znanje, ob tem pa so pripo
ročili delavcem v združenem delu, 
da se kar najbolj angažirajo in 
storijo vse, kar je v njihovi moči, 
da bodo vsaj dosegli, če že ne pre

segli postavljene planske cilje za 
letošnje leto. Izrazili so tudi za
skrbljenost nad dejstvom, da je 
kar 22 OZD letošnje prvo četrtle
tje zaključilo z izgubo. Zato so 
poudarili, da je dolžnost vseh 
poslovodnih, strokovnih in 
samoupravnih organov, da anali
zirajo vzroke in storijo vse, da se 
do polletja stanje izboljša, vsaj v 
toliko, da izgube ne bodo naraš
čale. 

O položaju gradbeništva v ob
čini Ptuj je bilo>iekaj razprave v 
družbenopolitičnem zboru, zlasti 
živahna pa je bila v zboru zdru
ženega dela, kjer so povedali 
svoja stališča in dali več predlo
gov delegati iz vseh OZD s po
dročja gradbeništva, na seji DPZ 
pa tudi občinski odbor sindikata 
delavcev v gradbeništvu. Po raz
pravi so vsi trije zbori dali enotno 
podporo sklepom občinskega iz
vršnega sveta in odbora sindikata 
ter OZD s področja gradbeništva 
predlagali, da naj ponovno preuči
jo sklepe in usmeritve zborov ob
činske skupščine iz leta 1981 gle
de povezovanja v okviru občine in 
nastopanja navzven. Delegati 
ZZD pa so dali še pobude glede 
enotnega jugoslovanskega tržiš
ča, kar zlasti občuti gradbeni
štvo, in glede kreditiranja stano
vanjske gradnje. 

V vseh treh zborih se je razvila 
obširna razprava ob poročilu o 
uresničevanju sklepov o zaposlo
vanju, ki so jih zbori občinske 
skupščine sprejemali od leta 
1982 dalje, povezano s poroči
lom o zaposlovanju, brezposel
nosti in štipendiranju v občini 
Ptuj. V razpravi so sodelovali na 
vseh treh zborih tudi predstavni
ki skupščine, samoupravnih or
ganov in strokovnih služb skup
nosti za zaposlovanje. Celotno 
razpravo je moč strniti v ugotovi
tev, da stanje na tem področju ni 

posebno kritično, lahko pa v na
slednjih postane, če ne bomo 
izobraževali za poklice, ki jih 
združeno delo dejansko rabi in 
če ne bomo problema brezposel
nosti reševali širše v okviru regije 
in republike. Pri tem so delegati 
vseh treh zborov enotno sprejeli 
stališča in usmeritve, ki jih je 
predlagal občinski izvršni svet. 

Najdaljša razprava, zlasti v 
družbenopolitičnem zboru, se je 
razila ob poročilu komisije za 
družbeni nadzor SO Ptuj o sta
nju v Pokrajinskem muzeju Ptuj, 
s poudarkom na poškodbah mu
zejskih zbirk. Na sejah vseh treh 
zborov so sodelovali 4-članska 
delegacija Pokrajinskega muzeja 
Ptuj in predstavniki kulturne 
skupnosti občine Ptuj. (O vsebini 
podrobneje poročamo v ^jvodni-
ku na prvi strani). 

Vsi trije zbori so tudi soglasno 
podprli stališča, ki jih je pripra
vil občinski izvršni svet do gra
div iz pristojnosti republiške 
skupščine. (Tudi o tem poroča
mo v posebnem sestavku). 

Na seji zbora združenega dela 
je sodelovala tudi Ela UIrih — 
Atena. delegatka zvezneea zbora 

skupščine SFRJ in obširneje 
spregovorila o družbenih in go, 
spodarskih problemih v Jugosla. 
viji, s poudarkom na vlogi zbo. 
rov združenega dela v občinskih 
skupščinah. Odgovarjala je tudi 
na vprašanja delegatov. Po raz. 
pravi so delegati izrekli tudi 
enotno podporo stališčem dele-
gacije SRS in republiškega vod
stva do osnutkov zveznih zako
nov o deviznem poslovanju, o 
kreditnih odnosih s tujino in o 
prometu blaga in storitev ter do 
programa ukrepov in dejavnosti 
za zagotovitev pogojev, ki bodo 
omogočili delovanje deviznega 
trga. 

Na sejah vseh treh zborov so 
opravili tudi volitve, imenovanja 
in razrešitve, ki jih je predlagala 
komisija za volitve in imenova
nja. Na zboru krajevnih skupno
sti in zboru združenega dela pa 
so sprejeli predloge treh odlo
kov, to je o urbanističnem pro
gramu in načrtu, o zazidalnih na
črtih in urbanističnem redu ter o 
spremembah in dopolnitvah 
odloka o zazidalnem načrtu ob 
Mariborski cesti. V obeh zborih 
je bilo tudi nekaj delegatskih 
vprašanj. 

FF 

Zvezni zakoni in /ve/ni plan praktično določata vse pogoj« 
gospodarjenja, zato bi morali temu v občinskih skupščinah name
njati mnogo več pozornosti, bolj tudi angažirali delegatske ba/e. 
Ni realno pričakovati, da bo lahko predsednica / I S uredila vse, 
kajti našega, v republike in pokrajini zaprtega gospodarstva, nj 
moč urejati centralno. \ vsaki občini se morajo odločno zavzeti, da 
poraba ne bo presegala ustvarjenega dohodka. 

S predlogom zveznega plana ne moremo biti zadovoljni, ker j« 
preveč olepšal sedanje stanje gospodarstva v naši družbi in iz tega 
olepšanega stanja izhajajo tudi nerealna predvidevanja. Za nove 
investicije nimamo pravih programov in strokovnih podlag. Napo. 
vedujemo, da bomo problem zaposlovanja reševali tudi z uvaja, 
njem večizmenskega dela, žal pa nimamo nobenih analitičnih pod. 
lag za to, kaj če bi uvedba večizmenskega dela še povečevala izgu. 
bo? Skratka, vrsta stvari je v predlogu zveznega plana, za katere 
ne vemo, s kakšnimi sredstvi jih bomo dosegli. 

Dopustili smo, da nam je enoten jugoslovanski trg razpa-
del,da na našem tržišču vlada kaos močnejšega. Ne vemo kdo je ti-
sti, ki nam žre akumulacijo. Ob vsem tem je najpomembnejše, da 
se v celoti usmerimo, kako naprej, kako se razbremeniti bremen, 
ki nas vlečejo nazaj, kako bomo dosegli cilje, zastavljene v planu, 
kar je šansa, preizkušnja za vse nas, če smo sposobni iziti iz težav. 

Ugotavljamo, da je kadrovska struktura zaposlenih slaba, da 
pa je kadrovska struktura nezaposlenih zelo dobra. Tu je nekaj na
robe, in s tem se bomo morali spopasti! 

(Poudarki iz razprave Ele lIrih-Atene na seji ZZD) 

Letos že z novim proizvodom 
V Elkomu — DO Proizvodnja malih motorjev se zavedajo, da jim 

bo za solidno poslovanje in možno razvojno perspektivo prinesel samo 
lasten razvoj. V ta namen so že ustrezno ukrepali in zaposlili nove ljudi, 
ki sedaj orjejo ledino na tem področju, je med drugim povedal Bruno 
Korošec, direktor DO. 

Prvi otipljiv rezultat je nov proizvod — manjša črpalka za umazane 
vode. ki je primerna za praznenje kleti pri poplavah. Trg je izdelek spre
jel, zaradi določenih tehnoloških problemov pa proizvoda v večjih količi
nah še ne morejo proizvajati. 

Ostali proizvodni program zajema proizvodnjo manjših elektromo
torjev za ventilatorje in grelne naprave avtobusov, manjših motorjev za 
reduktorje in ventilatorje ter manjših črpalk za emulzije in umazano vo
do. 

V delovni organizaciji je zapo
slenih 148 delavcev, polovica pa 
opravlja storitve pri navijanju 
elektromotorjev za druge DO v 
okviru sestavljene organizacije. 

ki proizvajajo večje motorje. 
Prevladuje v glavnem ženska de
lovna sila in to priučena. Neu
strezna kvalifikacijska struktura, 
ki jo v zadnjem času sicer pospe-

Ltrinek iz proizvodnje 
foto: CIANI 

šeno popravljajo, v glavnem izvi
ra iz obdobja obrtnih delavnic. 

Trenuten položaj delovne or
ganizacije kaže na izreden tehno
loški zaostanek, pomanjkani' 

Bruno Korošec 

določenih tehnologij ter veliko 
proizvodno odvisnost od ostalih 
DO v SOZD-u Elektrokovina. 

Tudi poizkus prenosa določe
nih proizvodnih programov in 
tehnologije iz ostalih delov 
Sozd-a doslej ni bil uspešen. 
Slab dohodkovni položaj jim ne 
omogoča vlaganj \ opremo. Po
leg tega bodo morali več vlagati 
v znanje, ki lahko da v kratkem 
času najboljše učinke. Pomanj

kanje proizvodnih zmogljivosti, 
ki se zlasti kažejo pri uvajanju 
novih izdelkov, bodo v prehodn' 
fazi nadomestili s sodelovanjem 
z drobnim gospodarstvom. Ob
vezali so se tudi. da bodo pove
čali produktivnost, izboljšali or
ganizacijo dela in podobno; vse 
v prizadevanjih, da ujamejo raz
vojni korak s slovensko elektro
industrijo. 

Z rezultati poslovanja prete
klega leta niso zadovoljni,saj so 
v bistvu poslovali z motnjami, 
ustvarili so le minimalno akumu
lacijo. Zato so sestavili sanacij
ski program, ki predvideva, da bi 
v obdobju od leta 1985 do 1990 
bila poprečna letna rast fizičnega 
obsega proizvodnje 14.8 odstot
ka, ceeiotnega prihodka 19. do
hodka 31, medtem ko bodo za 
naložbe v osnovna sredstva na
menjali letno 17 milijonov dinar
jev. Število zaposlenih bi se naj 
povečalo za 130. 

Glavna zavora večjega razvoja 
delovne organizacije so omejeni 
delovni prostori in sama tehno
logija, po kateri so vezani na sto
ritve ostalih DO v SOZD-u. 

Letos načrtujejo, da bodo pro
izvodnjo povečali /a 13 odstot
kov. Izvoz bo po oceni dosegel 
50 tisoč dolarjev, saj v izvoz gle
de na tehnologijo in omejeni raz
voj usmerjajo le en proizvod -
elektromotor - ki ga kupuje za
hod. 

MG 

Deset Žnidaršičevih por';etov 
Josipa Broza Tita 

Ob 4()-letnici osvoboditve je Delavska enotnost založila tri mape 
s po desetimi portreti Josipa Broza Tita. V ovitku v treh velikostih je 
po deset portretov, ki jih je ob različnih priložnostih posnel urednik 
fotografije Dela Joco Znidaršič. Fotografije so nastale v zadnjem ob
dobju Titovega delu in življenja, med njimi pa najdemo tudi značilni 
posnetek Tita in Kardelja dveh velikanov naše revolucije. Mape je 
oblikoval Darko Pt)korn. ki je z enostavnimi grafičnimi in oblikoval
skimi prijemi ponudil kupcem lično zbirko portretov. Delavsk.i enot
nost s c je tokrat na s\ojski način oddolžila spiimimi na človeka, revo
lucionarja in državnika, v njenem programu pa lahko najdemo šc več 
zanimivih projektov (Tito med delavci in druge), ki bodo predstavlje
ni javnosti v /iičetku prihodnjega leta 

PRIREDITVE OB KRAJEVNEM 
PRAZNIKU 

Tako kot v Vidmu pn Ptuju hodo oh koncu tega tedna tudi v De-
strniku slavili svoj krajevni praznik, ki so mu že prejšnjo soboto po
svetili srečanje v odbojki /a prehodni pokal krajevne skupnosti. I eto> 
ga je osvojila ekipa DestrniLi. 

V soboto, S. junija, pa bodo \ osiuniii šoli odprli razsta\o liko^' 
nih del / letošnjega deveteg.i see.inia likovnikov, izdelkov živilskeC'' 
komhin.ita liitcs I ( ) / D Pekarne \inki) Reš l*tuj. predstavile pa "•'̂  
bodo tudi domače gospodinje, ki so že nek.ijkrat uspešno sodeUn .il<-' 
v programu krajev neg.i praznika. 

Slavndstiui seia kr.ijevne skupščine ho \ nedeljo ob en.ijstih do
poldan / r.i/vitjem pripur.i KO / / B NOV Deslnuk. kulturnim pro-
gr.inutm in iov,iriškmi siečamein. ii . i k.iteieti.i sti posebej pov.ibili vs"-' 
krajane, ki s o »iftirejši od sedi.^ndeselih let ,̂1; 
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Gordana Šiško o mladinski problematiki 
Članica predsedstva republiške konference ZSMS, Gordana §iško, 

. ga minulem seminarju za mladinske aktiviste z območja ptujske obči
li ki j ^ potekal v hotelu Ormož, med drugim razpravljala o socialnem 
^ îožaju mlade generacije. Pri tem je posebej izpostavila pomembnost 
Vjreševanja omenjene problematike v okviru priprav na 12. kongres 
pgie socialistične mladine Slovenije. Za Tednik pa je o tem povedala: 

»Pravgotovo so zaostrene 
družbenoekonomske razmere in 
^zadevanja v smeri ekonomske 
jjabilizacije izredno restriktivno 
l„ enostransko prizadela zlasti 
področje družbenih dejavnosti. 
Ofnejitve finančnih sredstev, zla
sti na področju štipendij in s tem 
področju izobraževanja kot take-
L pomeni tudi zmanjšanje mož
nosti za zaposlovanje. Problem 
^3se je stanovanjsko gospodar
stvo; ne toliko zaradi pomanjka
nja stanovanj za mlade družine 

zaradi visokih cen stanovanj 
pravtako visokih soudeležb 

bodočih stanovalcev. Tukaj je še 
področje otroškega varstva, za 
katerega ugotavljamo, da imamo 
fazmeroma dovolj kapacitet, 
vendar pa cene, ki so izredno vi
soke, prisiljujejo mlade ljudi in 
mlade družine, da si iščejo neke 
alternativne oblike varstva otrok, 
ti so cenejše. 

To bi naj bila štiri bistvena po
dročja, ki najbolj direktno priza
denejo mlade družine. Seveda je 
še precej drugih stvari, ki so iz
redno akutne, vendar smo meni
li, da bi bilo potrebno nekatere 
zadeve posebej izpostaviti, da se 
problematika ne bi preveč zame
glila. V osnutku materialov, ki 
bodo sedaj v tritedenski javni 
razpravi, smo se usmerili pred
vsem na omenjena štiri področ
ja.« 

Pravgotovo pa tudi med temi 
štirimi področji problematike 
posamezna izstopajo, katera 
predvsem? 

»Izredno težko je reči katero 
področje je najbolj pereče. V 
vseh deklarativnih načelih smo 
morda dali izredno pomembno 
vlogo prestrukturiranju gospo
darstva in prestruktutiranju 
družbe nasploh. To naj bi izvedli 
tako, da bi dejansko dali pravo 
mesto, vlogo in vrednotenje zna
nju in strokovnosti. Žal po rezul
tatih izobraževalnega sistema v 
zadnjih letih ugotavljamo prav 
nasproten trend. Iz leta v leto be
ležimo manjši vpis v srednje 
usmerjeno izobraževanje in da se 
vse več učencev po končanem 
obveznem šolanju preusmerja v 
zožene programe, takoimenova-
ne proizvodne poklice. To pa 
hkrati pomeni posledico tudi pri 
zmanjšanem številu študentov in 
visoko kvalificiranem kadru. Ce 
na drugi strani spomnimo na 
znanstveno tehnološko revoluci
jo, ta trend ne pomeni obetajoče 
prihodnosti. Interes združenega 
dela se kaže predvsem v zaposlo
vanju nekvalificirane delovne si
le. Proizvodnjo želijo povečevati 
predvsem s tem, ne pa da bi za
poslovali tudi strokovnjake. 

Vse to se seveda navezuje tudi 
na problematiko zaposlovanja 
mladih, saj je v strukturi čakajo
čih na zaposlitev delež mladih 
vedno večji. V združenem delu 
se kažejo nesorazmerja do posa
meznih struktur zaposlenih. V 
SR Sloveniji je od 850.000 zapo
slenih delavcev okoli 150.000 
prezaposlenih, ob tem pa je seve
da tudi precej takih, ki ne zado

voljujejo pogojem za opravljanje 
določenih del in nalog. Tako da 
je treba gledati na problematiko 
zaposlovanja celovito; v kontek
stu izobraževalnega procesa, v 
kontekstu prezaposlovanja že za
poslenih, pravtako pa v investici
jah in gospodarskih odločitvah 
— kam in kako usmeriti delež 
akumulacij, ki v OZD še ostane. 

Nadalje ugotavljamo, daje pa
dec realnega osebnega dohodka 
vse bolj občuten; v zadnjih 5 le
tih je ta zmanjšan vsaj za 40 od
stotkov, kupna moč potrošnikov 
pa je padla samo za 3 do 4 od
stotke. Vse več občanov se odlo
ča za dopolnilno delo, ali za tako 
imenovano sivo ekonomijo. Mla
dinska organizacija se je do tega 
zavzela pozitivno, kot začasno 
reševanje situacije. Vendar je 
dolgoročno treba razvijati aktiv
nosti v smeri, da se zagotovijo 

Gordana Šiško, članica predsed
stva republiške konference 
ZSMS. 

normalni življenjski pogoji z nor
malnim delom v redni zaposlitvi. 
Siva ekonomija namreč pomeni 
substitut za neplačano družbeno 
potrebno delo. V zvezi s tem lah
ko nadaljujem s stanovanjsko 
problematiko. 

Stanovanje je življenjska nuja, 
ki si jo človek, še predvsem mla
da družina, mora zagotoviti. 
Zadnje čase opažamo, da je vse 
več nakupov stanovanj in indivi
dualne gradnje, vse manj pa je 
na voljo družbenih stanovanj. 
Cene kvadratnega metra stano
vanjskih površin pa rapidno ra
stejo. Ugotavljamo, da je v tem 
trenutku to že izredno hud pro
blem, ki se bo v prihodnjem času 
še poostril. Zlasti so izpostavlje
ne mlade družine, ki so obreme
njene še z nakupom stanovanj
ske opreme, ki se ne kreditira. 
Potrebno je zagotoviti boljši, ozi
roma kreditni nakup stanovanj
ske opreme in gospodinjskih 
strojev. Namensko varčevanje v 
bistvu ne daje realne perspektive 
za reševanje tega problema. Sta
lišče mladinske organizacije je 
tudi, da bi pri najemanju družbe
nih stanovanj vendarle ponovno 
vnesli kategorijo mladih družin 
kot prednostno, predvsem zaradi 
specifične vloge. Prednost bi mo
rali dajati tistim družinam, ki sta
novanja sploh nimajo, manj pa 
tistim, ki si razmere samo izbolj
šujejo. Prvenstveno je treba po
večati delež družbene gradnje 
stanovanj. Seveda mora tudi 
vsak sam prispevati k reševanju 
svoje stanovanjske problematike, 
vendar v skladu s svojimi mož
nostmi — te pa vemo kakšne so. 
Tehnološki razvoj zahteva večjo 
mobilnost delovne sile in tega se 
moramo vsi zavedati.« 

M. Ozmec 

Ob tednu solidarnosti od 1. do 7. junija 
Prav je, da se pomena solidarnosti ne zave

mo le ob vsakoletnem tednu solidarnosti, saj 
se njena prava vrednost izkazuje v odnosu do 
sočloveka, ko je v stiski in potrebuje pomoč 
drugih in tedaj, ko lahko le s skupnimi moč
mi na osnovi vzajemnosti in solidarnosti za
dovoljujemo skupne potrebe kot pomoč člo
veka človeku, pa naj bo to s prostovoljnim 
idelom ali materialnimi sredstvi. Ob naravnih 
ujmah pa je solidarnostna pomoč še toliko 
pomembnejša, saj so prizadeta življenja, one
mogočeno normalno delo, ogrožena družbe
na in zasebna lastnina. 

I Prvi teden junija je po medrepubliškem 
dogovoru v-Jugoslaviji proglašen za teden so
lidarnosti. To je priložnost, da se ozremo na 
uveljavljanje socialistične solidarnosti v pre
teklem letu — ocenimo uresničevanje siste
ma solidarnosti, ki smo ga zgradili za lažje 
premagovanje težav in pogledamo kaj lahko 
storimo za to, da do naravnih nesreč ne bi 
prihajalo v takšnem obsegu in tako pogosto. 

V letu oblikovanja srednjeročnih in dolgo
ročnih razvojnih planov bi morali še posebej 
pozorno vključevati vse možne preventivne 
ukrepe in aktivnosti za preprečevanje ali vsaj 
zmanjševanje posledic naravnih in drugih ne
sreč v planske dokumente družbenopoliti
čnih skupnosti, SIS, tudi materialne proiz
vodnje saj bi morali biti že vnaprej organiza-, 

cijsko in materialno pripravljeni za ukrepa
nje ob večjih nesrečah. Osnove za to pa so 
konkretne ocene ogroženosti občin, posa
meznih dejavnosti idr. 

V okviru rednega sistema solidarnosti de
lovni ljudje v Sloveniji izdvajamo poseben 
prispevek solidarnosti iz osebnih dohodkov, 
kar je v letu 1984 znašalo 832,564.000 din. Iz 
teh sredstev smo samo za delno odpravo po
sledic nesreč v občinah, katerih škoda je pre
segla 3 % DP gospodarstva teh občin, name
nili nekaj manj kot 700 mio din. Orkanski ve
ter, neurja s točo in poplave so namreč v 16 
občinah povzročili za več kot 6 mlrd din ško
de. Del sredstev je bil namenjen odpravi po
sledic nesreč v drugih republikah in pokraji
nah. 

Posebej dragocena je solidarnost za katero 
so se občani prostovoljno opredelili. Takšni 
solidarnostni akciji, značilni za preteklo in 
letošnje leto, sta akcija za pomoč Kopaoniku 
in Afriko. Za Kopaonik seje poleg pomoči v 
gradbenem materialu, stanovanjskih prikoli
cah, montažnih hišah, obleki, hrani in s pro
stovoljnim delom mladinskih delovnih bri
gad zbralo okoli 13 mio din prostovoljnih de
narnih prispevkov občanov. V akciji za po
moč Afriki, ki še teče, več kot 21 mio din. 

Ob letošnjem tednu solidarnosti teče vrsta 
že ustaljenih akcij. 23. maja je bila uspešno 

izvedena akcija zbiranja oblačil in drugih 
uporabnih predmetov v vseh slovenskih obči
nah. 4. junija je dan krvodajalcev. Konec ma
ja 1985 poteka v Kranju sejem opreme in 
sredstev za civilno zaščito. Ves teden teče 
prodaja doplačilnih poštnih znamk solidar
nosti, vstopnic za prireditve in vozovnic v no
tranjem prometu. V juliju bomo prispevali 
enodnevni zaslužek za solidarnost ob narav
nih nesrečah. V občinah in v republiki oce
njujemo rezultate dosedanjih solidarnostnih 
akcij, uresničevanje sistema solidarnosti, po
rabo sredstev za odpravljanje posledic narav
nih nesreč. 

Koordinacijski odbor za razvijanje in uve
ljavljanje socialistične solidarnosti pri Pred
sedstvu RK SZDL Slovenije poziva vse delo
vne ljudi in občane, da sodelujejo pri zbira
nju solidarnostnih sredstev za potrebe narav
nih nesreč, se udeležujejo akcij, ki jih organi
zirajo organizacije socialistične zveze, Rdeče
ga križa in druge organizacije, hkrati pa naj 
nam bo teden solidarnosti tudi spodbuda za 
še bolj človeške odnose ter razvijanje solidar
nosti in vzajemnosti v našem neposrednem 
življenjskem in delovnem okolju, kadar je ta 
resnično potrebna. 

Koordinacijski odbor za razvijanje 
in uveljavljanje socialistične solidarnosti 

pri P RK SZDL Slovenije 

PRIPOMBE K OSNUTKU DOLGOROČNEGA PIANA SRS 

Usklajevanje navzicrižnih interesov 
Izvršni svet skupščine občine Ptuj je obravnaval osnutek dolgoro

čnega plana Slovenije za obdobje od 1986 do leta 2000 in ugotovil, da so 
* njem obsežna izhodišča bodočega razvoja. Pri tem je bil mnenja, da je 
treba dati večji poudarek ekonomskemu, socialnemu in prostorskemu 
*'elu plana, zlasti pa bi bilo treba razmejiti gospodarski in socialni del. 
Poleg tega pa so dali več konkretnih pripomb, ki se nanašajo na območ
ja ptujske in sosednjih občin. 

V A R O V A N J E V O D N I H v i -
KOV N A D R A V S K E M P O U U 

I v poglavjih o vodnem gospo-
"larstvu in urejanju in varovanju 
"Itolja, je treba konkretneje zapi-

3̂ti obveznost vastva vodnih vi-
'ov. Ta obveznost mora biti nalo
žena vsem občinam, ki posredno 
Ĵ ejijo na območja vodnih virov, 
''*r naj bi bila trajna skupna ob
veznost i n ne le do leta 2000. Za-

je treba v dolgoročnem planu 
"̂ a območja pitne vode, kot traj-
[[' in življenjsko neobhodne do-
°rine, tudi trajno zaščititi. To je 
"''jno, ker niso le navzkrižni in-
''••esi rabe prostora med kmetij-
'̂̂ om in varstvom vodnih virov, 

jemveč je treba vključiti tudi pro
bleme urbanizacije s celovito iz-
"̂•̂ dnjo infrastrukturnih objek-

j -̂ saj to bistveno najbolj ogro-
^ podtalnico. Tega tudi ne bi 
^"leli prepuščati medobčinske-
"'̂  usklajevanju. 

r^ravsko polje je eden najpo-
^^rnbnejših rezervatov pitne vo-
* ̂  Sloveniji, saj po oceni pred-
^^Ija eno tretjino vseh zalog te 

dragocene in nenadomestljive ži
vljenjske potrebščine. Zato v 
Ptuju zahtevamo, da se območje 
podtalnice na Dravskem polju 
opredeli kot trajno zaščiten del, 
vsi drugi interesi pa morajo biti 
temu popolnoma podrejeni. i 

Ta problem poudarjamo še ' 
zlasti zato, ker je predvidena 
gradnja avto ceste prek tega re
zervata. SOZD Združena cestna 
podjetja Slovenije namreč zago
varja traso avto ceste Miklavž— 
Hajdina ob kanalu k HE Zlato-
ličje, nato pa prek črpališča v 
Skorbi na predvideno križišče 
cest na Hajdini. Za ptujsko obči
no je edino sprejemljiv predlog 
trase avto ceste ob stari strugi re
ke Drave do Hajdine tako z vidi
ka pitne vode kot sočasne regula
cije reke Drave. Zaščita podtal
nice na Dravskem polju je ži
vljenjskega pomena tako za obči
no Ptuj kot za občine Slovenska 
Bistrica, Lenart in mesto Mari
bor. Zato mora biti cestno omre
žje in oskrba s pitno vodo dolgo
ročno usklajena v republiškem 
planu. 

POSPEŠEVANJE RAZVOJA 
MANJ RAZVITIH 

Za hitrejši razvoj manj razvitih 
območij je poleg cestne infra
strukture pomernono tudi PTT 
omrežje. Zato bi morali vključiti 
solidarnostno financiranje, ki ga 
osnutek republiškega plana ne 
omenja. Brez čvrste, dolgoročne 
republiške strategije uveljavlja
nji solidarnostnega financiranja 
PTT omrežja na mani razvitih 
območjih, ni moč pričakovati na
predka teh krajev. 

Pri regionalnem razvoju je 
nujno potrebno tudi usklajeva
nje na ravni republike s sosednji
mi občinami SR Hrvaške. Pri 
tem so posebej pomembne ce
stne povezave prek Haloz, kjer 

so ceste v izredno slabem stanju. 
V dolgoročnem planu bi moralo 
biti modernizacija cest ena od 
prednostnih nalog, saj je to po
goj za razvoj Haloz. Zato predla
gamo, da se v planu opredeli tu
di medrepubliško usklajevanje, 
ki je nujno za skadnejši razvoj 
obmejnih območij. 

Podpiramo predlog, da se raz
voj turizma obravnava kot ena 
oa prednostnih nalog, vendar je 
treba turizem obravnavati regio
nalno in mu dati posebno mesto 
v podravski regiji. V to je treba 
vključiti tudi Ptujske toplice, ki 
so pridobile status zdravilišla, in 
karto dopolniti z vrisom Ptujskih 
toplic, ki imajo širši pomen. 

ORMOŽ 

Za kulturo ni dovolj 
denarja 

Ormoški komunisti v tem času razpravljajo o kulturi in njenem 
položaju v družbi. Osnovna ugotovitev razprav v osnovnih organiza
cijah ZK, povsod z njimi še niso zaključili, je, da imajo za pravi raz
mah kulture v tej manj razviti občini premalo denarja. Največ težav je 
z raznimi kulturnimi domovi v krajevnih skupnostih, ki so večnamen
ski in jih torej ne uporabljajo le prosvetna društva, temveč tudi kraje
vna samouprava, družbenopolitične organizacije in ostali. To je seve
da pravilno, saj bi sicer prostori več ali manj samevali in bolj poredko 
odprli vrata obiskovalcem. Zmeraj pa se zatakne, ko je treba zbrati 
denar za vzdrževanje ali obnovo teh večnamenskih domov. Komuni
sti so zato predlagali, da bi v okviru skupnosti za kulturo vsi uporab
niki sprejeli poseben sporazum, v katerem naj bi opredelili pristojno
sti vseh uporabnikov in tako razdelili ne samo pravico do uporabe 
prostorov, temveč tudi do njihovega vzdrževanja. 

O denarju je bilo izrečenih mnogo besed tudi takrat, ko so komu
nisti govorili o položaju ormoške knjižnice, edine profesionalne kul
turne institucije v občini. Nič drugače ni bilo, ko so razpravljali o 
vzdrževanju kulturne dediščine, posebej o gradu Velika Nedelja, za 
katerega je bilo izdelanih že nekaj načrtov, kako ga koristno uporabi
ti, pa se je vselej ustavilo pri denarju. 

Ker za določene zadeve s področja kulturne dediščine skrbijo 
profesionalne ustanove iz ptujske in mariborskih občin, so komunisti 
ocenili tudi odnose med kulturno skupnostjo občine Ormož in temi 
institucijami. Ugotovili so pomanjkljivosti na obeh straneh in predla
gali tesnejše sodelovanje, da bi ohranili, kar je ohraniti mogoče. 

Spregovorili so tudi o policentričnem razvoju kulture, ob tem pa 
opozorili, da za republiško kulturno skupnost majhne občine prispe
vajo mnogo več denarja kot ga potem v obliki kulturnih prireditev ali 
pa finančne pomoči dobijo za razvoj kulturnih dejavnosti. Seveda ni
so zaobšli Cankarjevega doma, za katerega so menili, da ga slovenska 
kultura brez dvoma potrebuje, žal pa je Ormožanom težko dostopen. 
Predaleč in predrag je! 

V združenem delu so komunisti med drugim ocenili tudi delo 
kulturnih animatorjev. Ugotovili so, da v večini organizacij združene
ga dela nimajo posluha za njihovo delo, izjemi sta le Tovarna slad
korja in tovarna Jože Kerenčič. Kulturni animatorji so v ostalih orga
nizacijah to le na papirju, za svoje delo jim ne dajo na voljo ne časa 
ne denarja, poleg tega delo kulturnih animatorjev ni cenjeno tako kot 
bi moralo biti. V razpravah so opozorili tudi na program kinemato
grafov v Ormožu, Veliki Nedelji in Središču. Menili so, da so filmi 
predvsem komercialni in premalo vzgojni, na programsko politiko pa 
gledalci nimajo vpliva. Pohvalna pa so prizadevanja osnovnih šol, ki 
imajo dobro vpeljano filmsko vzgojo, vendar je to še premalo. 

Ormoški komunisti do seje Centralnega komiteja ZK Slovenije s 
svojimi razpravami kot kaže ne bodo končali. Kljub temu bodo Cen
tralnemu komiteju ZKS posredovali doslej zbrane ocene, na seji ob
činskega komiteja ZK pa bodo na podlagi razprav sprejeli zaključke 
in naloge, ki jih bo potrebno na tem področju opraviti v naslednjih le
tih. Vse seveda s ciljem, da bi se stanje spremenilo na bolje. 

N. Dobljekar 

KADROVSKO 
ŠTIPENDIRANJE 

S POlVIlSLEKI 
Osnutek sprememb samoupravnega sporazuma o štipendiranju 

prinaša nekaj pomembnih novosti, ki naj bi vplivale predvsem na 
zmanjšanje brezposelnosti mladih, organizacije združenega dela pa 
prisilile v načrtno planiranje kadrovskih potreb. Osnutek sprememb 
med drugim predvideva dvig cenzusa za pridobitev kadrovske štipen
dije in sprotno valorizacijo štipendij, hkrati pa obvezuje štipenditorje, 
da po končanem šolanju zaposli štipendiste vsaj za čas pripravništva. 

Prav zaposlitev za določen čas kaže na odnos organizacij združe
nega dela do kadrovskega načrtovanja. Ce so kadrovske štipendije 
razpisane zato, ker organizacije združenega dela takšne kadre potre-^ 
bujejo, potem zaposlitev štipendistov sploh ne bi smela biti vprašanje, j 
ki bi ga moral sporazum posebej opredeljevati. Ker pa je praksa pre-; 
cej drugačna, sporazum pač mora obvezovati organizacije združenega i 
dela s kompromisno odločitvijo — to je zaposlitev za čas pripravni-: 
štva. Organizacije združenega dela seveda nad tako kompromisno; 
odločitvijo niso najbolj navdušene. Dovolj velika obremenitev se jim • 
zdi že sprotno valoriziranje štipendij in dodatek za bivanje zunaj kra- | 
ja stalnega bivališča, kar je dodatna obremenitev zanje. | 

Zaradi teh pomislekov združenega dela je pričakovati, da bo v] 
prihodnje razpisanih vse manj kadrovskih štipendij. Na eni strani bi ] 
to pomenilo, da bodo organizacije združenega dela zaposlovale vsel 
manj strokovnjakov, s tem pa seveda zaostajale v razvoju, katerega j 
pospeševalec je le znanje in samo znanje. Na drugi strani pa so pomi-1 
sleki združenega dela jasen dokaz slabega kadrovskega načrtovanja,^ 
čeprav tega ne gre posploševati, saj so med organizacijami združene
ga dela izjeme, ki to potrjujejo z uspešnim razvojem in dobrimi po
slovnimi rezultati. V prihodnjih mesecih bo o osnutku sprememb 
omenjenega sporazuma potekala javna razprava, v kateri naj bi ome
njene dileme razčistili in se dogovorili za takšen sistem štipendiranja, 
ki bo temeljil na potrebah združenega dela in sposobnostih mlade ge
neracije. Teh pa ne velja zanemarjati ali zmanjševati zgolj z ugotovit
vijo, da so mladi premalo ambiciozni in da se ne želijo izobraževati. 
Gospodarska situacija jih naravnost sili v izobraževanje na nižji stop
nji, saj jim taka izobrazba zagotavlja zaposlitev prej kot srednja, višja 
ali visoka. Žal! 

Nevenka Dobljekar 

S SEJE SKUPŠČINE OBČINSKE ZDRAVSTVENE SKUPNOSTI PTUJ 

NOVA PRISPEVNA STOPNJA 
N o v a skupna prispevna stopnja za zdravstvo je 

o d 1. junija dalje 11,80 odstotka, od tega iz B O D 
0,40 odstotka in iz d o h o d k a na osnovi B O D 11.40 
odstotka. Pri tem velja poudariti , da ne gre za do 
datno obremenjevanje gospodarstva , temveč za pre
razporeditev skupnih bremen v korist zdravstva. 

Drugače p o v e d a n o , v ptujski občini je za potrebe 
zdravstva vel iko » p o s l u h a « , so poudarili na skup
ščini obč inske zdravstvene skupnosti Ptuj, ki je bila 
30. maja. 

G l e d e fmančnega pos lovanja skupnost i , ki je pr
vo trimesečje leta zaključila z izgubo, je bi lo rečeno, 
da so prihodki skupnost i hitreje naraščali kot v erta-
kih obdobj ih v prejšnjih letih, bolj zaskrbljuje hitra 

rast o d h o d k o v ; pri tem pa so zdravstvene de lovne 
organizacije še pos lova le po starih cenah. Pri od
hodkih so odstopanja pri stroških zobne nege in 
protetike. protez, reševalnih prevozih in tudi pri ho-
spitalnem zdravljenju. Pri prihodkih beleži najnižjo 
rast sol idarnost in še to republiška. Izgubo 22 mili
jonov dinarjev bo v prihodnjih mesec ih lahko na
domesti t i , č e se rast o d h o d k o v ne bo bis tveno pove
čevala. Zalo je bil tudi sprejet finančni načrt 11, s 
katerim se bo finančno stanje omil i lo . 

Skupščina je zahtevala, da se d o prihodnje seje 
pripravijo fizični kazalci pos lovanja, saj so sedaj 
delegati imeli na voljo le por6či l0 o finančnem po
slovanju. 

V nadaljevanju so predstavniki zdravstvenega 
centra dr. Jožeta Potrča Ptuj — Ormož delegate se
znanili z nekaterimi razvojnimi vprašanji na nivoju 
centra in v okviru posamezn ih temeljnih organiza
cij. Trenutno najbolj pereč problem je oprema. 
Ugotovi l i so , da bi za najnujnejšo opremo potrebo
vali 50 mil i jonov dinarjev, iz naslova amortizacije 
jih b o d o zagotovil i le po lov ico . Iztrošenost o p r e m e 
je že 85-odstotna. Zato pričakujejo, da j im bo zdru
ženo de lo obč ine tudi tokrat pomaga lo , kot že toli
kokrat dos lej . 

Ob koncu so delegati potidi l i pripravljena izho
dišča za pripravo sporazuma o svobodni menjavi 
dela za letos in cene zdravstvenih storitev tet po
godbenih obveznost i . MG 
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PETO OBČINSKO-REGIJSKO TEKMOVANJE 

.^^ KOViNARJEV | | 

Dobra udeležba -
dobrt rezultati 

^ obratu družbene prehrane Agisa je bila v petek popoldan slove
sna podelitev priznanj ijajboljšimna regijskem tekmovanju kovinar
jev. V Ptuju so na štirih tekmovalnih mestih tekmovali brusilci, stru-
garji, rezkalci in TV mehaniki: skupaj jih je bilo 35 in če k temu pri
štejemo še tekmovalce v Lenartu, Slovenski BisCrici in Ormožu, jih je 
bilo okrog 80. Glede na številčnost in kakovost pri delu in znanju je 
bilo peto občinsko-regijsko tekmovanje kovinarjev v mnogočem jubi
lejno. 

Avgust Ivartnik, predsednik 
občinskega odbora sindikata de
lavcev kovinske in elektroindu
strije občine Ptuj je ob koncu 
tekmovanja dejal, da je le-to 
uspelo in so z rezultati zadovolj
ni. Kljub temu, da je šlo za delo
vno tekmovanje, so nekateri šli 
na hitrost in športno srečo, če
prav pri takih srečanjih prevla
duje kakovost. Tekmovanje je 
zanimivo še po tem, da je letos 
prvič nastopila tudi ženska in si
cer brusilka Milena Jančič iz Im-
pola iz Slovenske Bistrice. Prvič 
pa je nastopil tudi predstavnik 
zasebnega dela obrti — Janko 
Kokol iz obratovalnice Valentina 
Zamude iz Peršonove ulice 50 v 
Ptuju. Tekmoval je med strugar-
ji. 

Pri brusilcih so bili doseženi 
naslednji rezultati: 1. mesto Sil
vo Kolarič iz Agisa, 2. mesto Mi
lan Jančič iz Slovenske Bistrice 

• in 3. mesto Milena Jančič iz Slo
venske Bistrice: on strugarjih je 
bil najboljši Stanko Koren iz Agisa, 2. mesto je zasedel Marjan Mo-
taln iz Slovenske Bistrice in 3. Janez Veršič iz Agisa; pri rezkalcih je 
prvo mesto zasedel Martin Potočnik iz Agisa, 2. Janez Lačen iz Agisa, 
tretje mesto pa sta si razdelila Franc Brglez iz Slovenske Bistrice in-

Milena Jančič, edina ženska tek
movalka: »S tekmovanjem sem 
zadovoljna. Edino, kar me je mo
tilo, je bil določen čas za izdelek. 
V službi imaš za to več časa, pa še 
treme ni.« f„t„. C I A N I 

V Ptuju je tekmovalo okrog 35 tekmovalcev 

Vlado Trafela iz Agisa; pri TV mehanikih je zmagal Anton Fajfar iz 
Gorenja -- tozd ''oslovna oprema, drugi je bil Ante Rajkovača in tre
tji Marjan Zelenjak, oba iz Gorenja — tozd Poslovna oprema. 

Najboljši z regijskega tekmovanja — 1. in 2. mesto — so se uvr
stili na republiško tekmovanje, ki bo konec meseca v Titovem Vele
nju. 

ŠE O OCENJEVANJU BIKOV 

NAJBOLJŠA HORJUN IN POLDE 
Na kratko smo že poročali o 

letošnjem ocenjevanju bikov v 
ptujskem osemenjevalnem cen
tru, vendar nas je zanimalo še, 
kako so zadovoljni z ocenjeva
njem strokovnjaki, ki delajo na 
tem področju. O tem smo se po
govarjali s tehničnim vodjem se
lekcije pri Obdravskem zavodu 
za veterinarstvo in živinorejo v 
Ptuju, Jožetom Čehom. Kot je 
povedal, vključijo vsako leto v 
ocenjevanje okoli 20 mladih bi
kov, seveda v prepričanju, da se 
bodo nekateri uveljavili. Biki so 
razdeljeni v tri skupine, v tretji 
so najboljši, vanjo pa pride le 
malo bikov. Ti morajo seveda 
prestati zelo strogo odbiro, za 
kar so pomembni podatki o nji
hovih potomcih. 

Kot so pričakovali se je letos v 
sam vrh uvrtil bik Horjun, ki je 
že lani kazal dobre rezultate, z 
nadaljnimi podatki o zarodu pa 
jih je še potrdil. Drugi, ki kaže 
dobre lastnosti, je bik Polde. Po
trebno je omeniti še to, da so le
tos prvič ocenjevali samo doma 
vzrejene bike, kar je prav tako 
velik uspeh domačega selekcij-
skega dela. 

Koliko let je potrebnih, da do
bi bik popolen test? Za to je po
trebno navadno 6 do 8 let. Žal se 
dogaja, da mnogo bikov ne doča
ka svojega popolnega testa. Tudi 
letos so predstavili v katalogu 
kar osem že neživečih bikov. Se
veda pa je na zalogi njihovo se
me in ko so znani rezultati te
stov, je to seme ponovno vključe
no v osemenitev. Najbolj veseli 
pa so, če bik dočaka svoj popol
ni test in je vključen v elitno čre

do. Pred leti so tudi v Ptuju imeli 
nekaj takih bikov. 

V svetu so uveljavljene razli
čne cene za osemenitev s seme
nom testiranih in netestiranih bi
kov. Pri nas tega še ni, čeprav 
bodo kmalu uvedli tudi to. Pri 
osemenjevanju pa že sedaj pazi
jo na to, da s semenom boljših 
bikov osemenjujejo le elitne kra
ve. Sicer pa skrbi za selekcijo in 
zbiranje podatkov na terenu pre
cejšnje število ljudi, med njimi 

kar okoli 50 molznih kontrolor 
jev. 

V Sloveniji je okoli 150 tisô  
krav svetlo-lisaste pasme ali 
56 odstotkov vseh krav. Ta 
sma pa se še širi, predvsem nj 
območja, kjer zamenjujejo manj 
produktivne pasme. Tako je tudj 
število osemenjenih krav s setnt 
nom bikov iz ptujskega osem^. 
njevalnega centra iz leta v leî  
večje. Lani so opravili kar 140 tj. 
soč osemenitev. Jg 

Prizidek bo odprt za občinski praznik 
Kljub temu, da je danes le malo upokojencev sposob

nih s svojimi pokojninami plačevati oskrbo v d o m o v i h , 
čeprav so poš teno in trdo delali 35 ali 40 let, je še v e d n o 
ze lo velik naval na proste zmogljivosti . Tako ni m o č vsem 
sproti ustreči, zlasti tistim, ki bi potrebovali večjo p o m o č 
ali so nepokretni . Trenutno imajo nekaj prek 30 nerešenih 
prošenj . 

Vse to je narekovalo gradnjo prizidka, ki ga je predvi
deval tudi srednjeročni program razvoja d o m s k e g a var
stva v občini Ptuj za obdobje 1981 d o 1985. D o m upoko
jencev Ptuj-Muretinci je koncem leta 1982 prevzel investi-
torstvo nad izgradnjo omenjenega prizidka s prvotno 
zmoglj ivostjo 70 postelj . Z deli so začeli v začetku prejš
njega leta, zaključena pa b o d o ob letošnjem obč inskem 
prazniku. 

Investitor si je m e d gradnjo zagotovil dodatna finančna 
sredstva, ki so o m o g o č i l a še finalizacijo tretje e t a / e prj, 
zidka z zmoglj ivostjo 26 postelj . Tako b o na voljo 96 no. 

• vih mest. Vendar za tretjo e tažo ne bo denarja za opremo, 
v tem srednjeročnem obdobju pa niti ni bila planirana, 

Skupno z novim prizidkom bi bi lo potrebno še v celoti 
na novo prekriti tudi stari del zgradbe, saj sedanja ravna 
streha povzroča n e m a l o težav in preglavic z zamakanjem 
in podobnimi pomanjklj ivostmi. Zal pa tudi za to fazošj 
ni povsem jasno o d kje vzeti denar, kar p o m e n i , da jo bo. 
d o morali reševati p o s t o p n o . 

Izgradnja prizidka k d o m u upokojencev v Ptuju pa tudi 
nekol iko kasni zaradi do lge in ostre z ime in zaradi doda. 
tnih del. niš 

Nega ob pozebi poškodovanih vinogradov 
Posledice letošnje izredno ostre In dolge zime ter škoda, ki jo bo 

otrpelo vinogradništvo kot panoga, so že vidne. »Trsi so suhi«, kot po
sledica temu pa »bodo jeseni suhi sodi«. Kakšna je škoda bomo izvedeli 
po cenitvi, slehernega vinogradnika pa sedaj bolj z nejevoljo kot z voljo 
zanimajo ukrepi, ki jih je potrebno podvzeti, da se katastrofalne posle
dice glede na obseg in vrednost izpada vsaj nekoliko omilijo. 

Nasveti za ukrepanje ob poze
bi utrpeli vinski trti — glede na 
njeno nego, varstvo pred bolez
nimi in škodljivci, prehrano, 
predvsem pa vzgojo — temeljijo 
na strokovnih, teoretičnih ter 
bioloških osnovah, predvsem pa 
izkušnjah, ko je v podobni obli
ki, čeprav nekoliko drugačnih 
okolicah, prizadela naše vino
gradništvo pozeba v zimi 
1980/81. Še bolj očitno kot kdaj 
koli se letošnja pozeba odraža 
kot sklop posledic neupošteva
nja naravnih-ekoloških zahtev 
vinske trte, kot so neustrezni sor-
timent, lega, podlaga, prehranje
nost, zdravstveno stanje, vzgojna 
oblika, starost, itd. Ce vstopimo 
v teh dneh v vinograd, se nam 
pokaže dokaj različna podoba, 
od čisto pozeblih do rastočih in 
skoraj normalno razvijajočih se 
trt. Šicoda je brez dvoma velika, 
vendar pa ni vzroka za obup in 
malodušje, ker je narava vedno 
bila najsposobnejša rane, ki jih 
je povzročila, tudi zaceliti. 

Površno opazovanje trte po 
pozebi daje videz, da so pozebli 

le glavni brsti. Sedaj so odgnali 
glede na stopnjo pozebe le sobr-
sti na nekaterih z okrnjenimi ka-
brniki in mrslimo, da si bo trta še 
med letom opomogla. 

Vsak izkušfn vinogradnik ve, 
da obstoj trte ni odvisen le od 
uspešno prezimelih očes na ro-
zgah, temveč od stanja lesa ozi
roma provodnega celičja takoi-
menovanega zelenega kambija, 
ki tvori pri rastlini vez med kore
nino in listom, po katerem se 
pretakajo voda in v njej razto
pljene hranilne snovi v obeh 
smereh. In prav katastrofa letoš
nje pozebe je v prizadetosti rozg 
in starega lesa vinske trte. 

Enoletne trte, ki so bile osipa-
ne in ustrezno varovane, ščitil pa 
jih je tudi sneg, so normalno pri
čele z vegetacijo. Ce pa so cepil-
na mesta pomrznila, nam ne pre
ostane drugega kot ponovno sa
jenje. 

Kakorkoli smo obrezali dvo
letne trte, se nam sedaj zaradi 
neenakomernega brstenja kaže 
velika raznolikost mladik. Ne 
glede na število narezanih očes 
bomo izredno pozorni pri pletvi, 
ker moramo puščati bujnost, ra
zraslo bi se preveč zalistnikov, 
takšen trs pa bi težko prezimil 
nasfednio zimo. 

Triletne trte so, še zlasti pri ne
katerih občutljivih sortah in pri 
slabi dozorelosti, hudo trpele za
radi pozebe, kar velja tudi za šti
ri in petletne trte, skratka za vso 
mlado trsje do 8. leta starosti, 
kjer so lahko pozebli vsi deli trte. 

Prizadetost ugotovimo tako, 
da z ostrim nožem plitvo zareže-

mo na deblu v kambijalno celič-
je. Ce je to rjavkaste barve name
sto zelene, pomeni, da kambij 
odmira, kar bo imelo za posledi
co, da bo kljub temu, da so gla
vna, pomožna ali tudi speča oče
sa odgnala in sedaj mladika raste 
iz zalog hrane, ki so v rozgi, in 
vode, ki pride iz tal po delno še 
provodnih vodovodnih ceveh, 
skozi kratek čas enega meseca, 
lahko pa celo po 2 do 3 let pro-

Že nestrokovni pogled v vi
nograd nam pove, da je zimska 
pozeba in pozneje, 24. aprila, 
še jutranja slana povzročila 
pravo katastrofo. Posledice 
bodo dolgoročne, omilili pa jih 
bomo s strokovnim ravnanjem, 
po nasvetu strokovnjakov. 
Kakšna je pravzaprav škoda 
bomo vedeli, ko bo svoje delo 
opravila komisija, ki bo do 20. 
junija ocenila vse vinograde v 
zasebni in družbeni lasti. Prav 
je, da se lasi.iiki pozanimate, 
kdaj bo delala komisija na va
šem terenu, da ste takrat na 
voljo z vsemi potrebnimi po
datki. Če ste odsotni, poobla
stite soseda. Le s sodelova
njem komisije in vseh prizade
tih vinogradnikov bo ocenitev 
škode objektivna. 

padlo. Brez pomisleka, pa če
prav je to za slehernega vino
gradnika boleče, trs pomladimo 
tako, da deblo prirežemo na oko
li 10 cm nad cepljenim mestom 
in zamažemo s cepilno smolo. 

Pomlajevanje trte bomo izvedli v 
vsakem primeru čim mlajši je trs, 
če je poškodovan več kot 70 % 
po pozebi in vedno takrat, ko 
smo na razpotju pri odločitvi za 
ali ne. 

Mladike iz spečih očes, ki so 
tako odgnale iz starega lesa na 
cepilnem mestu iz žlahtnega de

la, nam bodo v naslednjem letu 
služile za vzgojni les, pa tudi 
rodni les. Mladike pri pletvi sa 
mo zredčimo, sicer pa pustimo 
nekaj mladik na deblu, že zaradi 
boljše prehranjenosti strelja. 

Toliko koliko nam je sedaj tež
ka odločitev za pomladitev trsa, 
je to zlasti pri mlajšem trsju naj-
gospodarneje, saj tak trs ob pri
merni negi že v naslednjem letu 
lahko da normalen pridelek. 

Ne glede na rez, vzgojno obli
ko, stopnjo poškodb in starost tr
te, je za prizadete vinograde naj
pomembnejša zelo intenzivna 
oskrba. Z rednim rahlanjem tla 
zračimo, vzdržujemo vlažnost in 
mehanično uničujemo plevel. 
Tal z obnovljenimi trsi ne sme
mo tretirati s herbicidi, z organ
skimi in mineralnimi gnojili 
skrajno previdno, še zlasti z duši
kom, ker se nam bo sicer zaradi 
zmanjšanja nadzemnih organov 
in bujne rasti trta v jeseni pri ve
getaciji zavlekla in ponovno 
zmrznila. Zdravstveno stanje trte 
mora biti brezhibno. Po skrbni 
pletvi se bodo pričeli pojavljati 
zalistniki, ki jih moramo brezpo
gojno pravočasno odstraniti. Tu
di vršičkanje bo pospešilo dozo
revanje in zagotovilo listju boljšo 
osvetlitev. 

Zaključna misel naštetih ukre
pov v vinogradih, ki so prizadeti 
po pozebi, naj velja naslednje
mu: 

— obdržati je potrebno trdno 
voljo, da z upoštevanjem znanja 
in izkušenj ter naravnih danosti 
moramo uspeti; 

— da je pomlajevanje mladih 
trsov siser drastičen, vendar naj-
gospodarnejši ukrep ter, 

— da bomo sledili nasvetom, 
ki jih ob takšnih katastrofah nu
di kmetijska-vinogradniška stro
kovna služba. 

OKK PTUJ: 
Miran GLUŠIČ, ing. agr 

Ptujčani na festivalu dela v Skopju 
v soboto, 18. maja, je v Skopju 

potekal tradicionalni festival de
la mladih Jugoslavije, ki se ga je 
na pobudo občinske konference 
ZSMS Ptuj udeležila tudi ekipa 
iz Kovinarske in metalurške šole 
v Ptuju. Vodja ekipe, učitelj 
praktičnega pouka za brusilce 
Janko Kovačec, je o uspehih po
vedal: 

»Mislim, da smo dosegli solid
n e uvrstitve, saj .o tokrat prvič 
sodelovali na .tem festivalu. V 
primerjavi z drugimi smo imeli 
tudi izredno majhno število tek
movalcev, le štiri. Naj povem, da 
je Ožinger od 78 tekmovalcev 
dosegel odlično 16. mesto, Strucl 
je od 74 tekmovalcev dosegel 17. 
mesto. Murko je od 63 tekmoval
cev dosegel 29. mesto, Skrinjar 
pa od 80 tekmovalcev 65. mesto. 

Seveda so Ljubljančani, Mari
borčani in ostali slovenski tek
movalci dosegli še boljše rezulta
te, vendar so vsi ti že izurjeni za 

takšna tekmovanja, mi pa smo 
sodelovali prvič. Komisija je bila 
zelo stroga, ocenjevala pa je hi
trost in natančnost pri izdelavi 

posameznih zahtevanih predme
tov iz kovine, povrhu tega pa še 
obrabo orodja in kvaliteto dela 
nasploh.« —OM 

Uspešna ekipa ptujskih kovinarjev z mentorjem Jankom Kovačecom 
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PREDSTAVITEV ČLANOV LIKOVNE 
SEKCIJE PTUJSKE DPD SVOBODA 

Proslavam šiiridesetletnice konca /adnje vojne in osvoboditve naše 
jfžele i/pod jarma okupatorjev so se priključili tudi člani likovne sekci
ja ptujske DPI) Svoboda. \ ta namen so se predstavili med I I . in 2 5 . 
piajeni s svojimi deli v prostorih poslovne stavbe Perutnina na Ptuju, se-
jgj pa nadaljujejo / razstavljanjem v ptujskem hotelu Poetovio. Osem 
ysr»arjalcev je razstavilo v Perutnini sedemindvajset slik in akvarelov, 
ijfl̂ aj manj pa jih je v Poetovii. Z razstavljanjem so ponovno potrdili 
,̂ojo aktivnost, ki jo izražajo na ta način večkrat posamezni člani sekci

je k<»t pa skupina, ki pa se predstavi razstavno vsaj enkrat na leto. lo-
l̂ rat razstavljajo: Andrej Božič, Marija (iregorc. Vilma Kac, Bojan Lu-
baj. '""j Ošlovnik. Franc Sagadin. Rozina Sebetič in Albin lomše. Po
habljeni so bili tudi člani Likovne sekcije PD Alojz Arnuš iz Kogoznice 
jn člani sekcije PD Cirkovce, ki pa se vabilu niso odzvali. 

Vsi razstavljalci se ukvar
jajo s slikanjem, med njimi Bo
žič. Gregorčeva. Lubaj in Ošlov-
pilc i akvarelom, medtem ko 
uporabljajo ostali za svoje liko
vno uveljavljanje oljno in meša
jo tehniko. V glavnem se podre
jajo vsi ustvarjalci zahtevam re
alnega spremljanja videnega, 
v/poredno negujejo kompozicijo 
In barvitosti, ne zanemarjajo pa 
pri tem tudi drugih elementov, 
predvsem svetlobo, obenem pa 
spoštujejo tudi navezanost na 
področje, na katerem živijo. Za
nimajo jih v glavnem pokrajinski 
niotivi. tudi mestne vedute, ven
dar pa prevladujejo med razsta
vljenimi slikami motivi iz okolice 
Ptuja s svojimi idiličnimi izrezi iz 
hribovitega sveta Haloz in Slo
venskih goric. Povezuje jih tudi 
neposrednost in občutek za dra
matiko izraza, ki jo povzročajo 
na podlagi obravnavanih moti
vov svetlo-temni odnosi. Upora
bljani so izrazito in dosledno kot 
jasna formula v postopku, ki v 
glavnem spontano poudarja ob
čuteno stanje in mu daje pravi 
tematski pomen. 

Andrej Božič usmerja svoje sli
karsko zanimanje na krajine, ki 
jih oblikuje sveže v akvarelu. Iz 
strnjenih opazovanj je spletel 
čvrsto nit dinamičnih in smiselno 
dojetih občutkov, ki ga obvezuje
jo, da se v,bodoče še bolj poglobi 
v izbrano tematiko in si ustvarja 
pogoje za popolnejše izkazova
nje njene materialnosti ter živah
nega barvnega razpoloženja, ki 
ga obravnava neposredno, ven
dar pa tradicionalno. Večkratno 
nastopanje v javnosti bo terjalo 
od njega in mu pomagalo, da bo 
več slikal in še bolj izostril svoje 
občutke za lepoto ter privlačnost 
slikarske materije. 

Marija (iregorc se že dalj časa 
bori za čiste barvne odnose in v 
tem tudi uspeva. V razstavljeno 
Zimsko krajino je vnesla novo 
razpoloženje, saj je dosegla po
trebno kompozicijsko celoto bolj 
z risbo kot barvnimi odnosi. 
Kljub vsemu pa prinašajo ti ele
menti dovolj kontrastnosti in ti
stega vznemirljivega miselnega 
vzdušja in resnosti podajanja, ki 
so potrebni za razvijanje likovne
ga izražanja in dinamičnega po
vezovanja posameznih tematskih 

in barvnih izpovedi. Tudi tedaj, 
ko podaja Gregorčeva svoje por
trete \ akvarelu, slika lazurno in 
se izogiba močnim barvnim kon
trastom, ki pa jih ne zanemarja v 
nekaterih krajinah. 

Nekako v dveh, treh zadnjih 
letih je Vilma Kac spremenila 
svoj način slikanja. Nenadoma 

seje odločila za posebne poteze, 
ki dajejo njenim slikam monu-
mentalnejše in vizionalno obele
žje, vzporedno pa odgovarjajoče 
barvo ravnovesje. Posegla je po 
motivih, ki so predstavljeni tudi 
na tej razstavi. Namesto cvetja in 
figure, ki jim je posvečala precej 
časa, največ pozornosti, se je 
usmerila na pejsaž, ki ji očitno 
nudi več tematske pestrosti, obe
nem pa daje njenim slikarskim 
občutkom trdnejšo oporo ter šir
šo vsebinsko komponento. Z no
vim postopkom in učinkovito ne
žno barvitostjo je obogatila vse
binske vrednosti svojega dela in 
mu dala lastno noto. Tako je do
segla, da so dobile njene krajine 
v neposredni likovni govorici 
svobodnejše in celovitejše oblič
je. 

Zanimivo je ugotoviti, da do
loča avtorica širokim površinam 
svojim pejsažov dokončno podo
bo s posebno vrsto stiliziranih li
nij, ki se živahno prepletajo v la
stni kompozicijski zasnovi, obe
nem pa sugerirajo občutek pro
stora in čvrstoto oblik. 

V akvarelni tehniki se uvelja
vlja Bojan Lubej, ki bi moral več 
slikati, saj mu ne primankuje 

idej in znanja, morda le čas. Na 
razstavi jc zastopan s tremi deli. 
od katerih izstopa pejsaž, ki je 
nastal na podlagi posebne orga
nizacije oblik in gostote kolorita. 
Odlikuje ga smisel za spontano 
doživljanje motiva, občutljivost 
in kompaktnost barvneva tkiva, 
prežetega s kontrasti, s čimer do
biva njegovo delo prečiščen izraz 
in originalno oblikovno vred
nost. Težko je tako delo ponovi
ti, tudi ni cilj resnega ustvarjalca 
da ponavlja tisto kar je že storil, 
ampak ustvarja novo prav tako 
dobro, če ne še boljše, kar pa 
zahteva dosti truda in nenehnega 
dela. 

Od ptujskih likovnih amater
jev se srečujemo najpogosteje z 
deli Julija Ošlovnika, na razsta
vah in tudi drugače, kar pa izka
zuje avtorjevo bogato ustvarjal

nost in pripravljenost, da pridejo 
njegova dela tudi \ javnost. 
Ošlovnikove akvarele odlikuje 
privrženost slikarja tej tehniki, 
bogate zamisli pri izbiri motivov 
ter živahen in pester kolorit. Bo
gate ustvarjalne izkušnje mu su
gerirajo direktno tematsko pove
zavo s terenom, kjer izbira moti
ve ih slike ter določa svojiin po
sebnim izdelkom dinamični bar
vni register. Kot velik popotnik 
ali boljše povedano iskalec moti
vov, dobro pozna idilične lastno
sti zlasti haloškega in slovenjego-
riškega terena, kjer je izvor nje
govih številnih tematskih zami
sli. Zainteresiran je tudi za staro 
kmečko arhitekturo, na ta način 
pa registrira in v nekem smislu 
rešuje pred pozabo redke tipične 
s slamo krite vaške hiše in gospo
darska poslopja-, ki so se ohranili 
iz peteklosti. Na Ošlovnikovih 
akvarelih prevladuje barvna in
tenzivnost in zdi se. da s vsakim 
novim motivom avtor poglablja 
te svoje občutke, saj so dogaja
nja od motiva do motiva zanimi
vejša, poteze čopiča pa izrazitej
še. 

Monumentalne slike s predsta
vo Ptujske gore. Ptuja in drugih 

krajinskih motivov so delo Fran
ca Sagadina, ki slika le zadnji 
dve leti. Med tem časom si je na
bral že nekaj izkušenj, pri vsem 
tem pa ga odlikuje zlasti vztraj
nost, s katero pristopa k tovrst
nemu delu in se trudi, da pronik-
ne tudi v slikarske tehnike, ki jih 
odkrivajo povsem le prizadevnej-
ši in upornejši iskalci različnih 
izražajnih oblik. V svoje ustvar
jalne zamisli vključuje Sagadin 
vedno tudi arhitekturo. Za obde
lavo njenega okolja išče primer
ne elemente in barvitost, ki ji za
enkrat ne manjka dekorativnosti, 
so pa vsi izgledi, da bo uporabil 
svoj slikarski temperament celo
vitejše, saj ima za to dovolj pogo
jev in oSnove. 

Širokopotezno se zlasti tokrat 
uveljavlja Rozina Šebetič, ki raz
stavlja mestne vedute. Zanjo so 
zelo privlačne ulice v starem 
mestnem jedru Ptuja, ker ponu
jajo nešteto slikarskih motivov. 

Ko se je podala to pomlad med 
nje. je odkrila dokaj zanimivih 
vrednosti prav v ozkih ulicah, ki 
jih je likovno obeležila in vklju
čila tudi na tem področju kom
pozicije tipičnih streh. Obenem 
se je odločila za svežo barvitost, 
ki se skriva med temi motivi v 
enostavni in kontrastni lepoti. Z 
navdušenjem se je posluževala v 
širokih zamahih skupin hiš in 
njihovih oblik ter materialnosti, 
ki je postala izrazita v kontrast
nih barvnih odnosih. *• 

V sveži barvitosti se predsta
vlja na tej razstavi tudi Albin 
Tomše. Organizacija njegovih 
moti\ o\ je tokrat izrazitejša, ko
lorit pa bolj poglobljen in ustre
zen njegovim živahnim slikar
skim zamislim. .Avtor pokazuje 
več zanimanja za ravnovesje li
kovnih elementov kot doslej. 

Oblike so intenzivne, med seboj 
trdno povezane in subtilno pou
darjeno dramatiko, ki prihaja 
najbolj do izraza v razstavljeni 
Zimski pokajini. Skratka, slikar 
izpoveduje na jasen in neposre
den način smisel za kompozicijo 
in harmonijo izraza brez patosa 
in sentimentalnosti, torej tako 
kot jih doživlja. 

Razstavljalci so zelo hvaležni 
svojim gostiteljem za prostor za 
razstav Ijanje. saj je na ta način 
doslej \ Perutnini videlo njihove 
slike veliko število zainteresira
nih. 

Tudi hotel Poetovio je preiz
kušeno mesto za razstavljanje, 
kjer je publika še bolj pestra in si 
želi skupaj s prireditelji čimveč 
takšnih dogajanj. 

Dr. Štefka Cobelj 
.FJATA; L..Ciani 

KAJ JE ZDRAVLJENJE IN KAJ 
REHABILITACIJA ALKOHOLIKA 

PRI NAS V KLUBU! 
5- nadaljevanje 

»Alkoholik si ne more pomagati sam, če 
"lu drugi ne pomagajo; nihče mu ne more 
Pomagati, če si noče pomagati sam.« 

Nadaljujemo z opisom obdobja razkroja 
družine pri alkoholiku. 

4. obdobje: D R U Ž I N A SE SKUŠA 
K U U B A L K O H O L N I M P R O B L E M O M 
P R E U R E D I T I . Ž E N A P O S T A N E O D L O 
ČNA, V Z A M E D R U Ž I N S K E V A J E T I V 
SVOJE R O K E I N Z A C N E N O S I T I V S E 
STlRl VOGALE HIŠE S A M A . Moža in oče-

odkrito ali prikrito, vede ali nevede, vsi 
prezirajo in pomilujejo. Alkoholik v družini 
1'votari kot privesek. TODA D R U Ž I N A SE 
(E TAKEMU STANJU PRI1.AGODILA. V 
J^JEJ JE ZAVLADALO BOLNO RAVNO
T E Ž J E (palotoška homeostaza), K I BO 
J R A J A L A , D O K L E R N E K I HUJŠI DO
G O D E K N E BO DVIGNIL N A P E T O S T I , 
PA B O STANJE P R E K I P E L O : D R U Ž I N A 

B O RAZBILA A L I P A BO TA D O G O -
,^EK (kriza) S P R O Ž I L Z A C E T E K ZDRA
VLJENJA. 

5. obdobje: D R U Ž I N A BEŽI O D P R O 
B L E M O V . Žena z otroki odhaja od moža, če 
'l^a za to možnosti; pri raznih ustanovah do-
^'^a različne nasvete, od moža se ločuje. 'A1 -
J O H O L I K P O I Z K U Š A V S E , D A BI PRI -
{ 'RECIL L O C I T E V I N SVOJO O S A M I T I V,, 

T E G A . D A S S K R A J N I M N A P O R O M 
5'EKAJ Č A S A N E P I J E , D O H U D I H G R O - ^ 
J E N J I N N A S I U A . V E C K R A T J I P R I -

R A V U E N T U D I N A Z I ) R \ V l . J L M I \ 

6 obdobje: D E L D R U Ž I N E SE PRE
UREDI ZA S A M O S T O J N O Ž I V L J E N J E 
BREZ A L K O H O L I K A . Žena si najde stano
vanje, se loči od moža in odseli; če ni bila za
poslena, se zaposli. Kaj rado se,zgodi, da jih 
alkoholik zelo vznemirja. KER Ž E N A RA
ZUME, DA JE BILO M O Ž E V O S T A N J E 
B O L E Z E N S K O , JO MUClJO HUDI OB
Č U T K I K R I V D E IN L A S T N E G A PORA
Z A , PA MU JE V C A S I H P R I P R A V L J E N A 
P O M A G A T I , P O N U D I T I ŠE ENO P R I 
L O Ž N O S T ZA O B N O V I T E V D R U Ž I N E , 
C E S E H O C E Z D R A V I T I . 

7 O B D O B J E : O B N A V L J A N J E D R U Ž I 
NE C E JE A L K O H O L I K P R I S T A L NA 
Z D R A V L J E N J E I N SE VSA D R U Ž I N A 
U S P E Š N O Z D R A V I . O B N A V L J A N J E 
D R U Ž I N E JE T E Ž A Š K O DELO, ker mora 
nekdanji alkoholik spet zavzeti svojo nara
vno mesto v družini in mu morajo drugi po
stopoma priznati vse vloge, ki jih je med bo
leznijo zapravil. Toda težko je ženi spet po
stati enakopravna družica z možem, ki je bil 
manj samostojen kot otroci; otroci težko spet 
sprejmejo za vzgojitelja očeta, ki so ga bili 
navajeni gledati ko najbolj nevzgojeno bi
tje . . U S T V A R J A N J E TE NOVE D R U 
Ž I N S K E SKLAnNO.STl JE N A P O R . ZA 
KATERECiA J h P O T R E B N O N E N E H N O 
O S E B N O O S V E Š C A N J E I N P O G O V O R I 
MED ČLANI. TRAJA DOLGO, SAJ JE 

DOLGO TRAJAL TUDI RAZKROJ DRU
ŽINE. PRAVIMO MU REHABILITACIJA 
ALKOHOLIKOVE DRUŽINE. 

Tako se dogaja v družini kjer sta oba odvi
sna od alkohola. Zato se ne zavajajte vsi, ki 
uporabljate alkoho', da se vam kaj takega ne 
more zgoditi. 

Nasveti: 

— ne prikrivajte si resnice in ne iščite sto 
prepričljivih razlogov zakaj je stanje v vaši 
družini takšno, 

*• — ne mislite, da vas bo mož imel rajši kot 
alkohol, če ga boste počasi s svojo ljubeznijo 
in potrpežljivostjo želele odvrniti od alkoho
la, kajti alkoholik postaja čedalje bolj nespo
soben, da bi kogarkoli ljubil. S SAMO LJU
BEZNIJO IN POTRPEŽUIVOSTJO SE 
PRI OMAMNI ODVISNOSTI NE DA NI
ČESAR REŠITI. UKREPANJE JE MO
ŽNO SAMO Z LJUBEZNIJO, OSVEŠČE
NOSTJO IN ODLOČNOSTJO OB POMO
ČI STROKOVNE OSEBE. POTRPEŽLJI
VOST PA JE PRI TEM POTREBNA ZA 
DOLGOTRAJNO REHABILITACIJO. 

— prisluhniti je treba vsaki ženi, ki pride v 
podjetje iskat pomoč in pravi, da je mož al
koholik ter toži o družinskih težavah. 

Dr. Z . I. 

(nadaljevanje prihodnjič) 

ČLOVEK. NARAVA 
IN SRNJAD 

Vedno več ljudi odhaja v n a r a \ o z n a m e n o m , da SE sprehodi , nadiha SVEŽE
ga /raka, opazuje gibanja življenja v naravi, raznih vrst ptic, fazanov, divjega 
zajca, kakor tudi kakšno srno z mladičem. Sprehodi so včasih tudi povezani s 
pobiranjem guzdnih sadežev gob . skratka povezava koristnega s prijetnim. Ka
ko dolgi) b o m o še lahko občudoval i lepoto narave, JE v popolni odvisnost i OD 
človeka samega, kako bo v bodoče spoštoval eko loške zakonitosti pri posegu v 
naravo. 

Kot ljubitelj narave in življenja v naravi sem prepričan, da je m o g o č e uspe
šno ohranjati prosto ž ivečo divjad, kot sestavni del naše krajine s tem, DA spo 
z n a m o in spoštujemo zakonitosti življenja narave. V tem prispevku žel im NA 
kratko opisati življenje srnjadi in to ravno v tem času, ko srne poležejo svoje 
mladiče. Največ mladičev poležejo srne ravno v maju in juniju. Srna po leže 
mladiča v primerno okolje in varno zavetje, najraje v suhih, toplih legah pora
slih s 50 do 80 cm visoko podrastjo, to JE ob gozdnih površinah, najprimernejši 
PA so travniki. Rav no primerna podrast je za mladiča, ki tri tedne NE sledi mate
ri in ostaja skrit b l i /u mesta poleganja, še posebej pomembna . Ob bližajoči NE
varnosti se mladič stisne k tlom in nepremično obleži , njegov pikčasti kožuh je 
varovalna barva. Ce mladiču grozi neposredna nevarnost, presunljivo zaveka 
ter tako kliče svojo mater, ki JE običajno v neposredni bližini. V kolikor srna 
opazi č loveka, se ne približa, saj sodi v njem svojega močnejšega nasprotnika. 

Napačna je miselnost ljudi, ki najdejo srninega mladiča, češ da GA JE mati 
zapustila in da je potrebno pomagati ter ga odnesejo d o m o v . Srna je odl ična 
mati, ki včasih poleže dva ali ce lo tri mladiče , ki jih razmesti po podrasti loče
no, da ji. če enega izgubi, ostanejo drugi. Trije tedni, to je čas. ko mladič ne sle
di svoji materi in se ne more reševati z begom, so dolga doba, v katerem m n o g o 
mladičev izgubi življenje prav zaradi č loveka. CE poudarim, da izgubi mladič 
življenje zaradi č loveka, imam v mislih predvsem čas košnje, ko kmetova lec ko
si s strojno kos i ln ico in pri tem vedno težko poškoduje mladiča, ki za pos ledica
mi poškodbe tudi pogine . Z malo več razumevanja v tem času bi lahko ohranili 
marsikatero mladičevo življenje. Pri odnašanju srninih mladičev človek napravi 
vel iko napako, tudi če mu uspe, da tak mladič zraste. Srnin mladič, ki zraste s 
pomočjo človeka in ob ljudeh, se ne boji nikogar v okol ic i , kar pa je mnogokrat 
zanj usodno , saj ni m o ž n o dopovedat i potepuškim psom, da ravno tega ne sme
jo preganjati in ne s a m o to, d o m a vzgojen mladič se ne boji psov. P o p o l n o m a 
razumem ljudi, da d o m a vzgojenega mladiča vzljubijo, vendar mladič , ki je zra-
stel med ljudmi, n i v e č sposoben samostojno živeti v naravi, tudi če bi ga pozne
je vrnili v naravo. S a m o divjad, ki samostojno zraste v naravi, je tudi s p o s o b n a 
živeti v nj^j, saj ji Ic-ta nudi \ normalnih pogojih vse, kar potrebuje za življenje. 

Ne mislim citirati d o l o č b e zakona o varstvu in gojitvi divjadi, ki prepoveduje 
odnašati srnine mladiče iz narave, kakor tudi na sankcij , ki so predpisane, AM
pak vplivati na zdrav človeški razum, da jim pust imo živeti v naravi, saj so v 
njej v e d n o tesno povezana in soodvisna , združena v ce loto ekoloških in življenj-
skiii skupnosti . V tem obdobju je potrebno še posebej paziti, če gremo s svoj im 
št irinožcem (psom) na sprehod v naravo, da ga ne puščamo prostega, ker se lah
ko zgodi , da najde mladiča, ki ga bo poškodova l oz iroma raztrgal. CE pes NA
pravi takšno škodo , potem ne moremo govoriti o nevzgojenem psu, ampak je 
zanjo izključno kriv lastnik, oziroma vodnik psa. V kolikor lovec, ki nadzira 
lovsko področje, ugotovi \ takšnem primeru lastništvo psa, bo vsekakor storil 
vse potrebno, da bo lastnik plačal nastalo škodo , \ kol ikor pa lovec dobi psa pri 
dejanju, ga bo ustrelil. 

Mnogi ljudje vidijo v lovcih le strelce, kar pa JE popolnom.A napačna misel
nost, ker je primarna naloga vsake družine in včlanjenih lovCev varstvo in goji
tev divjadi. 

Mnogokrat bi >e lahko izognili številnim nevšečnost im, če bi pri vožnji z 
osebnim avtomobi lom malo manj pritisnili na plin, ko se voz imo po cesti, ki vo
di skozi gozd ali ob njem. Divjad običajno prečka cesto tam, kjer je zanjo naj
krajša pot iz gozda na polje, vsekakor neupoštevajoč ces tno prometne predpise , 
kar ima za pos led ico , da pride pogosto do trčenja z motornimi vozili . Pos led ice , 
ki izhajajo iz tega. so vsem znane in sicer p o š k o d o v a n o vozi lo , mrtva srna, stro
ški popravila vo / i la , odškodninski zahtevki lovske družine ter dokazovanje iz
ključno krivde srne. \ kolikor pride do tožbe pred sod i ščem. Divjad ima svoje 
narav ne poti. ki niso zarisane kot prehodi za pešce , tudi vsi pešci ne upoštevajo 
teh predpisov, pa vendar je dolžan voznik vozila storiti vse, da prepreči poškod
bo , kar bi lahko tudi vedno storil. \ kolikor vozi skozi gozd ali ob njem s pri
merno hitrostjo. 

Veliko je govora o škodi , ki jo napravi srnjad v vinogradih in sadovnjakih , 
zato bi seznanil vse kmetovalce , da nudi lovska družina J. Lacko Ptuj za njeno 
lovno področje ustrezna odvračala (kemično sredstvo) brezplačno. Z majhnim 
trudom lahko preprečimo škodo in sicer tako. da navadno krpo n a m o č i m o v 
odvračalo , jo pr ivežemo na kočiček v sadovnjaku, goricah ali njivi in srnjad ne 
bo pristopila zaradi vonja, ki ga ustvarja odvračalo . Fvnkratna namočitev o d \ ra
cala učinkuje od 4 - 6 tednov. Menim, da se mora vsa problematika v zvezi ži
vljenja divjadi obravnavati skupno s kmetovalci , ker je to sestavni del narave, 
od nastanka do danes . Vsak, ki sta mu narava in divjad pri srcu, bo razumel 
moj članek kot željo, da lahko z malo dobre volje in razumevanjem m n o g o sto
rimo za ohranitev divjadi na našem področ ju . . 

Jože Erhatič 

Kolesarji -tudi vi morate 
priti do cilja 

Sredi maja je Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu SO 
Ptuj izvajal akcijo pregleda koles po delovnih organizacijah in osnov
nih šolah. 

Zakaj takšne akcije? 

Ugotovitve so namreč več kot porazne. Ob lanski akciji je b i lo 
ugotovljeno, da je le 12,7 % pregledanih koles tehnično brezhibnih — 
varnih za promet. Letošnja akcija je sicer pokazala nekoliko boljše re
zultate, žal pa so tudi ti tako slabi, da ne morerno biti z njimi zado
voljni. 141 ali 21,9 % brezhibnih od 689 pregledanih koles namreč po
meni, da se še vedno premalo zavedamo, da smo tudi kot kolesarji 
udeleženi v prometu z vsemi pravicami in dolžnostmi. Prav na slednje 
pa radi pozabljamo. LE BREZHIBNO KOLO JE VARNO KOLO -
naj bo misel vedno, ko se odpravljamo od doma s kolesom. 

Najpogostejše pomanjkljivosti na kolesih so pri zadnji, rdeči luči 
in zavorah. 

Čeprav ob akcijah, ki jih izvaja SPV Ptuj, v večini primerov sode 
lujejo tudi delavci PM Ptuj, to nikakor ne pomeni, da je cilj teh akcij 
kaznovanje. Nasprotno, cilj vseh aktivnosti ob teh in podobnih akci
jah je boljša prometna varnost na naših cestah in da bi črne kronike v 
naših časopisih bile manj črne . . . 

M. Menoni 

Izvajalci akcije med pregledom koles v DO Agis 



SREČA IZ KOŠARE... 

Še o tomboli 
v Gerečji vasi 

o veliki tomboli v Gerečji vasi smo na kratko že poročali. Tokrat 
vam predstavljamo še nekaj zanimivih posnetkov, ki so nastali na tem 
velikem spektaklu sreče v nedeljo, 26. maja: 

Za spremembo od ostalih tombol in tovrstnih iger na srečo so v Gerečji 
vasi žrebali številke iz velike košare in ne iz žrebnega bobna. 

Po oceni naj bi bilo ta dan na travniku v Gerečji vasi okoli 10.000 ljudi 
Na posnetku vseh seveda nismo mogli ujeti. 

Obiskovalci tombole so se znašli vsak po svoje. Družba na posnetku je 
svoje tombolske lističe skrbno pregledovala kar na odeji in tako združi
la prijetno z nestrpnostjo. 

Pogled na tombolsko tablo z izžrebanimi številkami iz množice. Sicer 
pa so za vse tiste, ki so slabo videli, vse izžrebane številke sproti pona
vljali. 

Kocka je padla in tu so srečni dobitniki glavnih tombolskih nagrad: od 
leve: Miran Voda z Mestnega vrha, zadel je glavni dobitek — traktor 
IIMT, Alojz Pukl iz Maribora, ki je dobil traktor Tomo Vinkovič, Ignac 
DOcman iz Dornsve je zadel osebni avto Lada in Silvo Majer iz Lrepolj 
s svojo hčerko, ki mu je izžrebala osebni avtomobil Fiat 750. 

Fotografije: M. Ozmec 

Deset let 
ptujske 
folklore 

Ljubiteljska folklorna skupina 
delavsko prosvetnega društva 
Svoboda Ptuj je skupaj s svojimi 
gosti tamburaškim orkestrom 
Svobode in ljudskimi pevci iz 
Podlehnika — proslavila pretekli 
petek desetletni jubilej s celove
černim koncertom, ki je obsegal 
splet belokranjskih, srbskih, go-
ričkih, posavskih in gorenjskih 
plesov ter najpopularnejših me
lodij in pesmi, ki jih v izvirni 
obliki ohranjajo člani tambura-
škega orkestra in podlehniški 
pevci. Lep in prisrčen nastop je 
spremljala polna dvorana ptuj
skega gledališča, ki je tako na 
svojstven način izrazila priznanje 
za delo dijakom, študentom in 
delavski mladini, ki z veliko lju
bezni, požrtvovalnostjo in vese
ljem sodelujejo v skupini in s 
tem ohranjajo bogato izročilo 
naših prednikov. 

Za pet in desetletno delo v fol
klori so dobili jubilejne značke 
Daniel PETEK, Dragica MERC, 
Milan BREZNIK, Radovan 
MAR, Zoran DJERAŠEVIČ, 
Nada GREGUREC ter Darinka 
Ž G E C in Cvetka GLATZ. Sled
nji sta v skupini že od vsega za
četka, Darinka je tudi njena 
predsednica, Cvetka Glatz pa 
strokovni vodja in takorekoč 
ustanovitelj folklorne dejavnosti 
v F*tuju. Priznanje za pet let dela 
je dobil še član tamburaškega or
kestra Borut FEKONJA. mš 

Mipova modna 
revija 

v petek, 7. junija, bo v Srednješol
skem centru Dušana Kvedra m o d n a 
revija, ki j o pripravlja Mercator Izbi
ra Panonija Ptuj. Na reviji, ki se bo 
pričela ob 17. uri, b o d o prikazali 
oblači la , ki jih je moč kupiti v njiho
vih trgovinah. Tudi na ta način je mo
goče pritegniti kupce, računajo pa, da 
si b o d o revijo ogledal i mladi in starej
ši občani . N. D. 

200 let šole v Trnovski vasi 
v nedeljo, 1. junija, je prazno

vala tudi Trnovska vas in takore
koč vsi njeni prebivalci, ki so v 
minulih desetletjih obiskovali ali 
še danes — najmlajši obisku
jejo tamkajšnjo podružnično os
novno šolo. V novi šolski zgrad
bi, dobili so jo pred štirimi leti, 
so dan pred tem odprli zanimivo 
razstavo o razvoju kraja in šol
stva ter likovnih in tehničnih iz
delkov učencev, izdali pa so tudi 
jubilejno glasilo MLADOST na 
štiridesetih straneh. 

Kljub dopoldnevu se je na 
osrednji slovesnosti v domu kra
janov zbralo toliko ljudi in go
stov, da skorajda ni bilo prostora 
za vse, ki so želeli skupaj z ne
kdanjimi in sedanjimi učitelji 
proslaviti ta častitljivi jubilej. 
»Ce bi živeli vsi, bi jih bilo toliko 
kot šteje let naša šola,« je v šali 
dejal Niko SUEN, nekdanji dol
goletni ravnatelj v Trnovski vasi, 
ki je po uvodnem govoru pred
sednika skupščine izobraževalne 
skupnosti občine Ptuj Sava Koz-
jaka, orisal 200-letno zgodovino 
osnovnega šolstva. 

Začelo se je. v letu 1750 ob 
ustanavljanju takratnih farnih 
šol, petintrideset let kasneje pa s 

O razvoju šolstva v Trnovski vasi 
je govoril Niko Šuen, ki je od leta 
1946 pa vse do 1977 vodil šolo. 

V takih klopeh so nekoč mladi iz Trnovske vasi, ali od Bolfenka — koi 
so ji rekli, trgali hlače, nabirali učenost in življenjske izkušnje. 

Slavje ob 200-letnici so sklenili člani folklorne sekcije. 

prvo šolsko zgradbo, v kateri sta 
bila prostora za pouk in učitelja. 
Stara šola v Trnovski vasi, v njej 
je še pred štirimi leti potekal po
uk, je bila zgrajena leta 1894, av
gusta 1981 pa odprta sedanja no
va šola in z njo izpolnjena dolgo
letna želja učiteljev in učencev, 
ki so do takrat delali v zelo tež
kih pogojih. 

Danes obiskuje osnovno šolo 
v Trnovski vasi 84 učencev do 

petega razreda, za t e m p a gredo 
v matično šolo Tone Žnidarič v 
Ptuju. Včasih, v letih po vojni, so 
imeli tudi do 220 učencev, oziro
ma v letu 1939/40 celo 245 šolar
jev. Ker je bilo v naslednjih letih 
za popolno osemletko premalo 
otrok, so najprej ukinili osmi 
razred in nato še sedmi, tako da 
je do leta 1970 šola delovala kot 
šestrazredpica, od takrat dalje pa 
s petimi razredi kot podružnična 
osnovna šola. Bilo je poskrblje
no tudi za avtobusne prevoze 
otrok v šolo Tone Žnidarič in ta
ko je še danes. Sicer pa tudi v Tr
novski vasi ugotavljajo, da je iz 
leta v leto manj otrok, kar je po
vezano s splošnim upadanjem 
števila prebivalstva na območju 
Slovenskih goric. 

Nedeljsko slavje v Trnovski 
vasi so sklenili s prisrčnim kul
turnim programom, v katerem so 
mladi prikazali delček svojih 
aktivnosti, mladostne razigrano
sti in veselja. 

tekst in foto:niš 

Tečaj za turistične vodnike 
Vrzel pri številu vodnikov po mestu bo zapolni l seminar za vodnike , ki ga 

skupaj s turističnim društvom, obč insko turistično zvezo in Pokrajinskim muze
jem organizira delavska univerza Ptuj, ki je tudi pripravila program izobraževa
nja in zagotovi la predavatelje. 

Izvedli ga b o d o še ta mesec . K sodelovanju vabijo vse, ki jim je turizem bli
zu in ki jim ni v seeno , kako se v turističnem pogledu predstavlja naš kraj. Semi
n a r j e zanimiv za mlade in starejše. Zažel jeno je znanje enega od svetovnih jezi
kov. 

Pri delavski univerzi so prepričani, da zadreg glede udeležbe ne bo in da 
b o d o zainteresirani pohitel i s prijavami. 

M G 

MLADI ZA SLO IN DS 

REZULTATI 
TEKMOVANJA 

v prejšnji številki Tednika 
smo poročali o poteku občinske
ga tekmovanja osnovnošolcev v 
znanju s področja splošne ljud
ske obrambe in družbene samo
zaščite. Žal pa je pri tisku prišlo 
do neljube napake. Ob koncu se
stavka je izpadel stavek, zato je 
bil zapisan napačni rezultat zma
govalcev. Za napako se opravi
čujemo in tokrat objavljamo vr
stni red uspešnosti posameznih 
osnovnih šol v celoti: 

Prvo mesto z 2513,5 točkami 
so dosegli pionirji OS Hajdina, 
drugo mesto z 2419 točkami OS 
Ivana Spolenaka iz Ptuja in tre
tje mesto z 2344 točkami OŠ Ol
ga Meglic Ptuj. Ostali vrstni red: 
4. OŠ Franc Osolnik, 5. OŠ Vi
dem, 6. OŠ Tone Žnidarič, 7. OŠ 
Cirkulane, 8. OŠ Dornava, 9. OŠ 
Grajena, 10. OŠ Cirkovce, 11. 
OŠ Zetale, 12. OŠ Majšperk, 13. 
OŠ Podlehnik, 14. OŠ Gorišnica, 
15. OŠ Markovci, 16. OŠ Lesko-
vec, 17. OŠ Kidričevo, 18. OŠ 
Destrnik in 19. OŠ Juršinci. 

-OM 

Tudi v Halozah začetki organiziranega 
čebelarjenja 

18. maj 1985 bo gotovo pomemben datum in 
mejnik za novo ustanovljeno čebelarsko društvo 
Cirkulane —Zavrč. Prav tega dne je bil sklican 
ustanovni občni zbor čebelarjev iz vzhodnega pre
dela Haloz, ki obsega KS Cirkulane in Zavre ter 
obmejnega območja od Cvetlina do Lovrečanskih 
hribov. Iniciativni odbor za pripravo ustanovnega 
občnega zbora, ki so ga sgstavljali trije člani, Stan
ko Majcenovič Martin Žula iz Zavrča ter Franc 
Majcenovič iz Cirkulan, so predhodno morali veli
ko storiti v pripravah na ta zbor, z veliko mero do
bre voljCj znanja, predvsem pa potrebe po organi
ziranem in sistematičnem čebelarjenju v teh pasiv
nih krajih Haloz. Naravne danosti v Halozah so 
izredno ugodne za razvoj čebelarske dejavnosti, ki 
je lahko dopolnilna panoga kmetijstva. 

Med gosti na ustanovnem občnem zboru čebe
larskega driištva so bili tudi predstavniki Zveze če
belarskih društev iz Ptuja in KS Cirkulane, ki s o 

zelo pozitivno ocenili ustanovitev novega čebelar
skega društva. Brez dvoma bo lahko tudi društvo 
prispevalo svoj delček aktivnosti za hitrejši razvoj 
manj razvitega območja Haloz ter za sodelovanje 
in povezovanje dveh K.S Cirkulan in Zavrč. Pred
log je tudi bil, da bi poskušali dobiti v članstvo če
belarje iz KS Leskovca. 

Program dela čebelarskega društva bo zelo pe
ster in delaven. Poleg vseh prejetih društvenih pra
vil je vsekakor najpomembnejše, da si pridobijo 
čimveč novih članov-čebelarjev ter zaupanje in 
ugled. 

Oranje ledine je vedno težko, ko si je potrebno 
na novo začrtati pot. vendar ljudje, ki imajo trdno 
voljo do dela in ljubezen do čebel ter razviti po-
slun in potrebo do sodelovanja med člani društva, 
dajejo poroštvo čebelarskemu društvu Cirkula
ne—Zavrč za obstoj in vsesplošno družbeno ko
rist. Janez Korenjak 

Vitomarčani so praznovali 
z dev tim krajevnim praznikom so v tej 

slovenskogoriški krajevni skupnosti obeležili 
24. maj 1942. leta, ko so na njihovem območ
ju ustanovili odbor OF, sestanka pa so se 
pod vodstvom Jože Lacka udeležili aktivisti 
iz Vitomarc, Trnovske vasi in Cerkvenjaka. 

S slovestnostmi so začeli v soboto dopol
dan, ko je bilo na vrsti najprej tekmovanje v 
streljanju z malokalibersko puško za pokal 
krajevne skupnosti in posamično nagrado v 
znesku 10.000 dinarjev. Tokrat so pokal os
vojili strelci iz AGISA — I. ekipa, najboljši 
posameznik Albert VRBNJAK, SD Turnišče, 
pa nagrado 10.000 dinarjev. 

Popoldan ob osemnajstih pa so s sejo kra
jevne skupščine in vodstev družbenopoliti
čnih organizacij začeli osrednjo slovesnost, 
ki je bila letos še v znamenju 40-letnice osvo
boditve in meseca mladosti, saj so 14 pionir
jev sprejeli v mladinsko organizacijo. 

Slavnostni govornik — predsednik sveta 
krajevne skupnosti Ivan Cucek, je na kratko 
orisal uspehe in načrte, ki so bili in so še vo
dilo skupnega dela krajanov, njihovih priza
devanj in osebnega vlaganja, da bi bil njihov 
jutrišnji dan še lepši in boljši. To je dokazal 

tudi zadnji referendum, ko so kar z 90 odstot
ki izglasovali, da bodo še prispevali denar za 
komunalne in druge objekte v krajevni skup-
p ti, zlasti pa za ceste in vodovod, kar je še 
vcono njihov največji problem. 

Na območju krajevne skupnosti Vitomarci 
živi 1159 prebivalcev v skupno 280 gospo
dinjstvih. Od tega jih 222 zaposlenih doma, 
42 pa v tujini. Vsi ostali pa se ukvarjajo s 
kmetijstvom. Pravijo sicer, da si že vrsto let 
prizadevajo za manjši delovni obrat v stari 
osnovni šoli, pa pri tistih, ki so jim to predla
gali, niso naleteli na razumevanje. Enajst 
farm, ki so na njihovem območju, predstavlja 
sicer pomemben vir zaslužka, pa tudi veliko 
težav z vodo. 280.000 piščancev v enem tur-
nusu je porabi toliko, da vsi trije krajevni vo
dovodi obnemorejo, voda v njih pa tako ali 
tako ni povsem zdrava. Iz težave jih bo rešil 
le osrednji vodovod iz Ptuja, kdaj pa ga bodo 
dobili pa seveda lahko le ugibajo, saj zanj ni 
denarja. 

Kljub vsemu pa Vitomarčani ne tarnajo. V 
vsako vas so napeljali telefon, v poprečju po 
pet, skupno pa imajo 89 priključkov. »Ce že 
cest nimamo najboljših, še vedno smo brez 

asfaltne povezave s Ptujem, se vsaj lahko po
kličemo med seboj,« - pravijo v šali in do
dajajo, da jih čaka še veliko dela. Pri gasil
skem domu bi radi dogradili oder s prepo-
trebnimi garderobnimi prostori, objekt je žf 
pokrit, da bi lahko še bolj zaživelo kultumo 
življenje, ki je kljub težavam s prostori zelo 
razgibano. To se kaže v delu pevskega zbora, 
tamburaške in dramske skupine ter knjižnice 

S prostovoljnim delom in prispevki so ure
dili tudi staro šMo, v kateri danes domujej^ 
vsi, ki jim ni vsei no, kako kraj živi in se raZ 
vija. Tam pa so tv di mladi, ki so kletni pro
stor pripravili za družabno življenje. Blizu 9^ 
jih je v mladinski organizaciji, več kot polovi
ca pa tudi zelo aktivnih. Pred tremi leti usta
novljena strelska družina vključuje kar 5̂  
članov, ki so združili sile z ostalimi zaintere
siranimi v kraju in s skupnimi napori prido
bili večji prostor za potrebe športa, strelstv* 
in druge rekreacije. 

Sobotno slovesnost v Vitomarcih so sklen' 
li s podelitvijo priznanj, kulturnim progr^' 
mom in pogostitvijo ostarelih krajanov 2^ 
ples in razvedrilo pa so bili njihovi gostje 
Dobri znanci in Nela Eržišnik. î ^ 



TEDNIK - 6 . junij 1985 KULTURA IN IZOBRAŽEVANJE - 7 

GLASBENA ŠOLA KAROL PAHOR 

PREMALO 
STROKOVNJAKOV 

v ptujsici glasbeni šoli, ki nosi 
j[Tie po Karolu Pahorju, poučuje 
15 učiteljev, od tega 4 honorar-
po V šoli si že nekaj let prizade
vajo, da bi zaposlili vsaj še učite
lja za kitaro, vendar odziva na 
razpise ni bilo. V tem šolskem le
tu obiskuje 'nižjo glasbeno šolo 
351 učencev, največ se jih uči ki
taro, harmoniko in klavir. Vzrok 
je v denarju, saj so pihalni in tro-
bilni instrumenti izredno dragi. 
Učenci, ki želijo obiskovati nižjo 
glasbeno šolo, morajo ob vpisu 
opraviti tudi sprejemni izpit. Gre 
za ugotavljanje posluha, ritma in 
glasbenega spomina. Šolnina je v 
tem šolskem letu 600 dinarjev, v 
prihodnjem bo najbrž 1000 di
narjev, vpis pa bo med 26. in 29. 
junijem. 

Vsak učitelj vpiše v svoj odde
lek nekoliko več učencev kot je 
njegova obveza. V skupini mora 
imeti najmanj 17 učencev, zaradi 
osipa med šolskim letom pa jih 
vpišejo nekaj več. Kljub temu 
vsako leto odklonijo okrog 60 
učencev, ker nimajo dovolj učite
ljev, pa tudi prostora ne. 

V glasbeni šoli razmišljajo tudi 
o širitvi dejavnosti. Mnogi otroci 
in njihovi starši so izrazili željo, 
da bi imeli v Ptuju baletno šolo 

ali tečaj. Najbolj primerno bi bi
lo, ko bi baletni oddelek odprli v 
glasbeni šoli, kjer so na voljo tu
di ustrezni prostori, ki pa jih je 
potrebno urediti za pouk baleta. 
Razmišljanja gredo v to smer, 
vprašanje pa je seveda spet de
nar, ki ga nikoli ni dovolj. Uredi
tev učilnic za glasbo in balet je 
povezana z nakupom stanovanj 
za stranke, ki sedaj stanujejo v 
glasbeni šoli, stanovanja pa so 
danes izredno draga. Kljub temu 
v glasbeni šoli po besedah ravna
telja profesorja Antona Horvata 
menijo, da bodo v nekaj letih 
omenjene želje lahko uresničili. 

N. Dobljekar 

MLADI PEVCI PRIPRAVLJAJO 
KONCERT 

Na osnovni šoli Franc Osojnik v Ptuju !>o se letos odločili, da bo
do pripravili samostojni koncert mladinskega in otroškega pevskega 
zbora pod geslom »Le pesem srce ra/vedri«. 

Čeprav se bliža konec šolskega leta, mladi pevci pridno vadijo 
pod vodstvom zborovodje Ladislava Pulka. V nedeljo so se udeležili 
tudi koncerta mladih pevcev iz vse Slovenije v Celju. 

Veselijo se, da bodo lahko s svojo pesmijo razveselili starše in 
druge ljubitelje lepe pesmi, pa tudi številne obrtnike, ki so darovali 
sredstva za obleke. Teh prispevkov so bili še posebej veseli, saj vidijo, 
da njihov trud ni bil zaman, da imajo svoje privržence tudi zunaj šole, 
med starejšimi, da je še veliko takih, ki želijo pobegniti iz vsakdanje
ga hrupa med mlade, ki radi pojejo. 

Mladi pevci so prepričani, da bodo s svojo vedrino in ljubeznijo 
do zborovske pesmi razvedrili vse, ki jih bodo prišli poslušat. 

V petek, 7. junija, vas torej vabijo mladi pevci ob 19. uri v šolsko 
telovadnico na svoj celovečerni koncert. Pridite, lepo vam bo! 

V. D. 

Likovniki bodo razstavljali 
v okviru krajevnega praznika bodo tudi letos pripravili na Destr-

niku tradicionalno razstavo likovnih del, ki so nastala na spomladan
skem 9. srečanju likovnikov. Otvoritev bo v soboto ob 18. uri v pro
storih osnovne šole. Vabljeni! mš 

Jože Lacko - spomini živijo 
v krajevni skupnosti Heroja 

Lacka — Rogoznica so 40-letni-
co osvoboditve proslavili s slo-
vestnostjo, na kateri so predsta
vili publikacijo JOŽE LACKO 
- SPOMINI ŽIVIJO, ki jo je 
pripravila profesorica Ljubica 
Suligojeva, izšla pa je ob 27. 
aprila, dnevu OF slovenskega 

naroda. Nastala je na osnovi 
dveh okroglih miz, ki so bile or
ganizirane v Rogoznici, izšla pa 
v tem času tudi zato, ker je bil 
Jože Lacko med ustanovitelji OF 
na našem območju in se je že 
pred vojno boril za malega člo
veka in njegovo svobodo. 

»Lackovi sodelavci in tovariši 
so na dveh okroglih mizah, v le
tih 1982 in 1983, obudili spomin 
na njegov lik in delo. Posegli pa 
smo tudi po dokumentarnem in 
spominskem gradivu, ki ga hra
nijo naš Pokrajinski muzej. Mu
zej narodne osvoboditve v Mari
boru in arhiv CK ZKS. Želeli 
smo predstaviti predvsem Lac
kov lik, vrline in vrednote narod
noosvobodilnega gibanja in no
silcev tega gibanja. 

Skozi delo Jožeta Lacka pa je 
potrebno razumevati tudi dejav
nost njegovih sodelavcev in ga 
povezovati z njegovo družino, še 
zlasti z njegovo ženo Jožefo, pa 
tudi z njegovimi otroki. Sploh bi 
lahko rekla, da je njegova druži
na bila že v predvojnem obdobju 
steber kmečko-uelavskega giba
nja, saj so se tja zatekali mnogi 
nosilci tega gibanja, mnogi ile
galci, ki so ravno ob podpori 
Lackove družine našli čudovito 
varstvo. 

Publikacija zajema še zlasti 
obdobje tridesetih let, v katerih 
se je Lacko dejansko kalil v ko
munista in revolucionarja, prvi 
dve leti okupacije pa sta že zajeli 
rezultat te začete Lackove poti. 

Sama publikacija je razdeljena 
v tri dele: v uvodnem delu obrav
navam revolucionarno pot Jože
ta Lacka, v drugem delu so spo
mini Lackovih sodelavcev in to
varišev, v tretjem delu pa pred
stavljamo KS Heroja Jože La
cka, z njim smo hoteli nekako 
simbolično poudariti dejstvo, da 
naj bi v sedanjih krajevnih skup
nostih, v katerih živimo in dela
mo, nadaljevali z revolucionarni
mi tradicijami naše pol pretekle 
dobe,« je publikacijo na kratko 
predstavila njena avtorica Ljubi
ca Suligojeva. 

Naj dodamo še, da je knjiga 
izšla v 1000 izvodih in da jo je 
založila KS Heroja Lacka Ro
goznica, uredniški odbor pa so 
sestavljali Ivan in Marija Šu-
mandl, Milan Lacko in Feliks 
Bagar. Likovno jo je opremil 
krajan, sicer pa učitelj likovnega 
pouka Jože Foltin, lektorsko de
lo je opravil Drago Šuligoj, tiska
la pa jo je tiskarna Cernel-Rogi-
na v Radizelu. 

mš 

Jezikovno razsodišče (205) 

Trdi in mehki č 
v Mladini je 4. 4. t."l. na str. 12 izšel v rubriki PODČRTANO iz

pod peresa Jožeta Vogrinca sestavek z naslovom č namesto č ali: bor
ci za jugovzhodno mejo. V njem je apostrofirano tudi Jezikovno raz
sodišče, ki da »ne trene z nobenim od svojih številnih, očes« spričo 
dejstva, da »slovenski književnosti v slavo levijo Dušana Jovanovičav 
Jovanoviča in Marka Švabiča v Švabiča«. 

Ker po omenitvi Jezikovnega razsodišča Jože Vogrinc govori o 
slovenskem nacionalizmu, protinacionalistično pa je intoniran tudi 
naslov sestavka, naj spričo dejstva, da je Jezikovnemu razsodišču pri
lepil etiketo nacionalizma tudi Boris Urbančič v Naši ženi, Vogrincu 
odgovorimo naslednje: Crke č v srbohrvaških imenih uredništva ni
majo pravice zamenjevati s č, saj za srbohrvaščino kot jezik, ki se piše 
tudi latinično, velja osnovno pravilo slovenskega pravopisa za vse la-
tinične pisave. To pravilo pa pravi, da v latinici zapisana lastna imena 
v slovenskih besedilih ohranjamo nespremenjena, torej ohranjamo tu
di č ind. (V cirilici zapisana imena pa prenašamo v srbohrvaško latini
co, t. i. gajico, in pri tem torej spet ohranjamo razliko med mehkim in 
trdim č, tj. med č in č.) 

Seveda pa se nosilci neslovenskih imen sami lahko odločijo za 
spremembo pisave svojega priimka ali imena. Pri tem nima nihče pra
vice ovirati take spremembe v črkovnem sestavu imen. Kakor so se 
npr. Schweinzerji nekoč odločili, da se bodo pisali Švajncer, ipd., tako 
se ima kdo tudi pravico odločiti za trdi č namesto mehkega. To je t. i. 
podomačena pisava. V tem torej ni nikakršnega nacionalizma: tako je 
že dolgo bilo, je in pač tudi bo. ^ 

Mimogrede naj pripomnimo še, da slovenska jezikovna meja se
veda obstaja tudi na jugovzhodu, in sicer že zelo dolgo (od 10. stole
tja), ne da bi povzročala kakšne politične težave ljudem, ki živijo na 
njeni eni ali drugi strani. Povejmo tudi, da se na Slovenskem poleg 
slovenščine govorita še madžarščina in italijanščina na narodnostno 
mešanem ozemlju. Jezikov priseljencev pa seveda tudi ni mogoče 
omejiti na tistega, ki ima v svoji abesedi mehki č. 

Morebitne predloge, kritike in opozorila v zvezi s slovenščino v 
javni rabi pošiljajte na naslov: 

JEZIKOVNO RAZSODIŠČE, Republiška konferenca SZDL 
Slovenije, Ljubljana, Komenskega 7. 

IZROČILO STANETA SEVERJA 
Talijin hram, ta skrivnostna hiša v katero 

zahajamo ob prvem mraku eni bolj, eni manj. 
Pa ta hiša ne živi samo ob večerih ob dvigu 
zastora in svetlobi reflektorjev. Ta hiša živi 
tudi podnevi, tudi ob*)raznih sedežih in odru 
brez kulis. In kdo drugi, če ne igralci ji dajejo 
to življenje. Igralci, ki nas od predstave do 
predstave vodijo v svet, ki nam je včasih bli
zu, drugič spet daleč. In zapisati se igralstvu 
ni boemsko glumaštvo temveč trdo delo, vaje 
in spet vaje, nenehna selitev lastne osebnosti 
v osebnost, ki si jo je zamislil avtor gledali

škega dela in jo poskuša oživeti r e ž i s e r . In če 
govorimo o gledališču ne moremo mimo Gle
dališča enega, ki je zaživelo s Stanetom SE-
VERJEM. 

Njegovo izročilo se je udejanilo v Skladu 
Staneta SEVERJA. 

Sklad Staneta SEVERJA so ustanovili leta 
1971 Gorenjska predilnica Škofja Loka, 
Skupščina občine Skofja LoKa, Akademija za 
gledališče, radio, film in televizija in Zveza 
kulturnih organizacij Slovenije. Namen skla

da se v trinajstih letih obstoja ni spremenil, je 
nagrajevanje na Severjevem umetniškem iz
ročilu najboljših stvoritev poklicnih, amater
skih igralcev in študentov akademije. Podeli
tev nagrad je vsako leto ob obletnici smrti 
Staneta SEVERJA decembra v Škofji Loki. 
Sredstva zagotavljajo člani sklada med kate
rimi je tudi Kulturna skupnost občine Ptuj. 
Nagrade je doslej prejelo 65 igralcev in leta 
1980 posebno priznanje skupina Slovenskega 
mladinskega gledališča iz Ljubljane. 

Nataša VODUŠEK 

IZ 
MUZEJSKE 
FOTOTEKE 
Mojster vedutist, tako bi lahko 

z dvema besedama označili 
ustvarjalnost Alojza Kasimira. 
Ob koncu 19. stoletja je slikar
stvo, ne samo drugod po Evropi, 
tudi v naših krajih že iskalo po
vsem nova pota. Dokumentar
nost, ena temeljnih značilnosti 
vedutnega slikarstva, si je našla 
mesto v fotografiji, ki je ta čas že osvojila Evropo. Vedutno slikarstvo 
je bilo v zatonu, krajinarstvo v širšem smislu pa je namesto vernega 
prenašanja oblik na slikarsko platno iskalo nove izrazne možnosti v 
barvnih in svetlobnih pojavih in v odnosih med barvami in oblikami. 

Alojz Kasimir ni sledil novim likovnim iskanjem. Imel je neverje
ten smisel za natančnost, ki si gaje najbrž pridobil tudi v vojaških šo
lah in ki se je najbolj odrazil v upodabljanju mest. 

Na veliki veduti Ptuja (inv. štev. G 118 s) je Alojz Kasimir podrobno iz
delal več detajlov, med drugim nalaganje otave. Prikazovanje kmečkih 
opravil ali sprehajalcev v prednjem planu je pogosto dopolnilo vedut v 
19. stoletju, saj so takšni prizori slikam mest in arhitekture dajali nadih 
življenja in topline. Fototeka kulturno-zgodovinskega oddelka PMP 
štev. F 2314. Foto Marjeta Ciglenečki, 1983 

Vrhunec pri tovrstnem ustvarjanju je dosegel z veliko veduto 
I*tuja, ki jo je leta 1892 naročila Mestna hranilnica. Slikarju so odme
rili 6000 guldnov plačila in Kasimir se je lotil dela z vso skrbnostjo. V 
ptujskem muzeju sta shranjeni večja lavirana risba — študija in manj
ša oljna skica z letnico 1892, ki obe prikazujeta Ptuj z juga, pogled pa 
seže daleč po dravskem toku navzgor, se sprehodi po ravnini vzhodno 
od mesta in se ustavi šele na gričevju daleč za njimi. Ob teh dveh pri
pravljalnih delih pogrešamo le še fotografske posnetke, za katere ve
mo, da si je Kasimir z njimi pomagal pri delu. Po temeljitih pripravah 
je bila poleti 1894. leta končana slika v izmerah 150 x 350 cm. Ptujsko 
Olepševalno in tujsko-prometno društvo jo je jeseni istega leta posla
lo na veliko tujsko-prometno razstavo v Gradcu, kjer je predstavljala 
mesto Ptuj in bila deležna velikega občudovanja. Kasimir je bil na de
lo upravičeno ponosen. Na hrbtno Stranje kasneje zapisal zgodovino 
nastanka slike in svoje osebne podatke. Se danes je to delo najbolj re
prezentativna slikarska predstavitev Ptuja in zato visi v sobi predsed
nika skupščina občine Ptuj. Marjeta Ciglenečki 

franc f ideršeki 

d e l e a a t n a e e 
zgodba o aktivistih 
v letu 1945 

VVOD 

Ta zgodba govori o malih ljudeh, značilnih za tisti čas. ko se je na 
''azvalinah starega in preživelega začela zidati stavba novega in lepšega 
življenja. Zidarji te zgradbe so bili neizkušeni, preprosti ljudje, dobri po 
^fcu. cesto nerodni v dejanjih in besedah, vendar vselej pošteni. 

O revolucionarnem delavskem gibanju in narodnoosvobodilnem bo
ju na ptujskem območju so v glavnem zbrani že vsi podatki, mnogo od le-
?o je bilo že tudi urejenga in objavljenega. Toda naša revolucija se z 
^rnago nad fašizmom še ni nehala. Boj za novo oblast, resnično oblast 
ljudstva, se je takrat šele začel. Na mesta starejših so stopali mlajši in na 
'fadicijah revolucionarne preteklosti zagotavljali kontinuiteto revolucije. 

V zgodbi nastopajo resnični, vendar tipični ljudje časa prvih mesecev 
Po osvoboditvi, ki so poskušali kar najbolj pošteno služili naši revoluciji, 
poskušali so izkoriščali možnosti danega zgodovinskega trenutka, da hi 
'ohko človek kar najbolj svobodno delal za svojo srečo. Žal so že takrat 
spoznavali prepade med besedami in dejanji, med namenom in uresniče
vanjem. Vedno bolj je bilo treba delovali pod odločilnim pokroviteljstvom 
^''žavnega in partijskega aparata Bil jc to diktut časa. kije oblikoval 
^'^odo ljudi. Cilj je bil jasen, bodočnost kol sanje lepa. vendar ovita v me
glene fraze. Določene pojavne oblike revolucionarnega življenja iz preie-
'^losii. so se začele spreminjali v dogme. 

Dogajanja v prvih mesecih po osvoboditvi so bila potna protislovij in 
''^volucionarne napetosti Po eni strani prizadevanja za razvoj demokra-
' ' f > i / / j odnosov med ljudmi, po drugi strani odpori in prizadevanja po 
^''ranitvi starega sistema huržoazne države, je nujntf vodilo v konflikte 
I " krepilo obrambni zid državne oblasti kot orožja revolucije Vsako 
"jnuhovanje bi privedlo dehi\ski ra.nd iti socialistične sile v nevarnost. 

J" 'Zgubijo pridobitve NOB in socialistične revoliui/e. Kdor je omahoval. 

je moral odstopiti mesto drugemu, hoj proti kontrarevoluciji je bil neiz
prosen. Ob tem so se začele pojavljali metode, ki so pomenile nevarnost, 
da prerasejo v resne deformacije v socializmu. Ob njih smo bili kajkrat 
kratkovidni za nevarnost birokracije oblasti. Toda čas je bil tak. zakon 
revolucije ne dopušča omahovanja, če hočeš dobiti bitk" se ne smeš ozi
rati nazaj! 

O vsem tem danes mlajše generacije vedo mnogo premalo. Pri obu
janju spominov na dogodke oh štiridesetletnici zmage nad fašizmom, je 
bila marsikje izražena živa želja, da bi opisali našo revolucionarno prete
klost, ki se je začela pred štiridesetimi leti. To je bila tudi spodbuda za to 
zgodbo. Junaki v njej so resnični, mnogi še živijo, zalo sem tudi spreme
nil nekatera imena. Suho nizanje podatkov in dokumentov iz tistega ča
sa prepuščam poklicnim zgodovinarjem. 

NACE USTANAVLJA KRAJEVNE ODBORE OF 

Pozno popoldne seje Nace vračal iz Ptuja proti svojemu domu v 
Peklači. Ubral je pot, ki jo je že tolikokrat v preteklosti prehodil, ko je 
šel po opravkih na Ptuj. Peš skozi Sela, Pristavo in Doleno med halo-
ške hribe na svoj dom onkraj Vildona. 

Vso pot je premleval dogodke zadnjih dni. Ni mogel prav dojeti, 
daje vse to res. da ni le sanjal . . . Še včeraj so s tovariši okrajnega 
centra pre\idno bredii Dravo pri Hajdošah in z vičavske strani neka
ko vznemirjeni in plašni prišli v mesto. Potem seje vse začelo odvijati 
z neverjetno naglico. Poiskali so si začasne pisarniške prostore pri Be
lem križu. Potem pot \ magistralno poslopje, kjer je bila ob pol dese
tih seja okrajnega komiteja KP. 

Povabili so ga na to sejo in mu povedali, da je bil na zadnji seji, 
na tisti koncem aprila v Kočicah, ki je zaradi dnevnih švabskih hajk 
trajala tri dni, tudi on sprejet v partijo. Začudil se je,saj ga ni prej nih
če o tem vprašal, sprejel je to kot dejstvo, pač kot eno od številnih na
log. Nerodno mu je bilo in zardel je, ko mu je tovariš Simon povedal, 
da si Je z delom to zaslužil. 

Cez pol ure pa so se že zbrali v svečani magistralni dvorani na se
ji okrajnega odbora OF. Dvorano so napolnili člani iz vseh krajev 
ptujskega okraja, mnoge je poznal, saj so prihajali kot aktivisti in te
rene! na njegov dom, v okrajni center. Sejo je začel sekretar Simon, 
največ pa je govoril Franček Majcen, tovariš iz pokrajinskega odbora 
OF, pa tovariš Tine. pooblaščenec Ozne in drugi. Vseh si niti ni za
pomnil, saj je bil popoldne še miting, kjer sta bila Franček in Simon 
glavna govornika. Miting je začel tovariš Don. spregovoril je, trdo in 
odsekano, komandant mesta Ptuj kapetan Jože Luzner-Miha. pa bol
garski major Topalov, le da ga ni dosti razumel, zato sta pa bili bolj i 

razumljivi in domači mladinka Ida in tov. Trezika iz protifašistične 
ženske zveze. 

Potem so delali skoraj vso noč, se konkretno zadolževali za nalo
ge. Iz vseh jta najbolj izstopali: mobilizacija vojnih obveznikov od 
18. do 35. leta in postavitev vaških odborov OF. Imenovali so tajni
štvo okrajnega odbora OF in določili 21 odsekov. Tudi njega, Načeta 
so hoteli imenovati za šefa enega od odsekov, toda je ponudbo odlo
čno zavrnil. Bil je pripravljen sprejeti vsakršno nalogo, toda, da bi on, 
navaden kmet iz haloških bregov, postal neki šef v Ptuju, neki urad
nik, to je presegalo njegov razup. Bil je preveč navezan na svoj dom, 
na zemljo, otroke . . . Sprejel je le obveznost, da bo član partijske ce
lice Gornje Haloze in da bo izvršil najpomembnejše naloge na ob
močju nekdanje občine Žetale ob pomoči mladinke Ivice. 

Vračal se je v svoj kraj, da bi to nalogo tudi kar najbolje opravil. 
Da ne bi česa pozabil, je imel s seboj tudi natipkana navodila. Zani
mivo, navodila so bila natipkana prav na tistem pisalnem stroju, ki ga 
je pred štirinajstimi dnevi, ob švabski hajki med sejo komiteja, na hi
tro zavil v kos cerade in ga zakopal na njivi, ki so jo malo prej zorali 
za koruzo in da b zabrisali sledove, so jo še enkrat prebranali . . . 

Da posejali koruzo, saj res, ali je sploh vzklila? Ozrl se je po po
ljih ob cesti, kjer je koruza že lepo poganjala in jo bo treba kmalu 
okopati. Ali bo žena z otroki zmogla . . . Presneto, spet mislim bolj 
na svoj grunt kot na naloge, ki jih moram opraviti. 

Postavitev vaških odborov OF. Odbor v vsako vas, pravijo, toda 
v Žetalah ni strnjenih vasi. Tiste zaselke s samostojno numeracijo, ki 
so jih določili po diktaturi, v času vladavine JNS, spet nima smisla 
oživljati. Najbolje bo, da jih ustanovimo po katastralnih občinah. Ta
ko smo jih že lani, ko se je pri nas začelo širiti osvobodilno gibanje. 
Le meje stare občine bo treba bolj upoštevati. Tudi ljudi, ki so dozdaj 
delali v OF odborih. Tiste, ki so delali in so še doma. Namesto tistih, 
ki so se pasivizirali, ki nalog niso izpolnjevali, bo treba postaviti dru
ge. Franček in Simon sta posebej zabičala, da morajo biti v krajevnih 
OF odborih predvsem taki moški, ki niso vojni obvezniki, ženske in 
mladina. Njihov socialni sestav^ mora ustrezati socialnemu sestavu 
kraja . . . Presneto sem začel učeno misliti . . . Kaj je to socialni se
stav .' Pri nas je največ kmetov in kovačev, torej mora biti odbor sesta
vljen iz teh. 

Tako je razmišljal Nace vso pot do doma. Poznal je ljudi, zato je 
v mislih že kadroval za sekretarje krajevnih OF odborov za Kočice. 
Dobrino, Nadole. Cermožiše in Žetale. Člane odborov bodo potem 
določili skupaj s sekretarji. Se nocoj jih mora obvestiti, da se jutri zju
traj dobijo skupaj \ /c talah. 

Se nadaljuje 



Dober den' Polovico sena je že na stali, nekaj je zloženega v kopici.' 
jaz pa šc zmiraj pri Mici. . . Pe še resen je. G lih zdaj gdo van loto pismo\ 
pišem, viini še v mračnem jutru kokoti hudnico kikirikajo. Naspul sedin, 
naspul ležin v štampeti, Micika pa še spi. Vura je okoli štirih vjutro. Gdo 
bon toto pismo napisa, bom se malo nafroštikla. kosilnico za rogle zgra-
ba no ša kosit. Tan na najhujšen brcgi. ge si pri hoji navzgor kolena no: 
zobje voščijo dobro jutro, bom moga z ročno koso toto delo opraviti, saj 
bi se mi tan kosilnica čisla zagvišno na hrbet obrnola. Pa saj vena vete, 
kak kosci pojejo: Kak se kosci streže, tak mu kosa reže . . . ali pa tisto. 
Očka naprej kosijo, pa jin jaj . . doj visijo, jaz pa le počas kosinici doda
jam gas . . Pa tudi tisto zapojemo kosci: Travniki so že zeleni, z rožica
mi posajeni, oj le gremo jih kosit, če virt nam dal bo kaj za pit. . . 

Ja. negda v štorih cajtih smo ga kosili no peli. Tudi po dvajsti kos-
cov se nas je spravlo na travnik. S prvin jutranjim svitom smo začeli no 
tan negi okoli pul enajste vure končali. V najhujši vročini smo si tnalo doj 
vlegli. saj brez rose ne režejo kose. Gnes pa je to čista drgačik. Motorne 
no traktorske kosilnice oprovijo delo no se človeki več ne treba tejko 
montrati. Vseeno pa jaz pogrešan tiste cajte gdo se nas je tak za eno bej-
žanje znoncov no .sosedov na travniki znajšlo. Pa kak blo veselo no zaka
jeno gdo smo ročno seno gor na stale metali no sproti klačli krmo. Te pa 
joj. če se je med moškimi kokšna deklina znajšla gor na stali: notri v 
hlačke, saj vete negda so ženske tiste pumparce nosile, smo ji krmo na-
klačli tak. ke je zgledala kak, da bi v zodjem mesci nosečnosti bila. Gne-
šji den se to več ne do narati, saj majo ženske tiste stabilizacijske hlačke, 
ki samo ta najboj nujne zadeve skrivljejo no pokrivljejo. Saj rečen, cajti 
se spreminjajo ni Udje z njimi vred. 

Tejko sen van hteja gnes povedati, kak smo nekda kosili no na stali 
krmo no dekline klačli. Ta pa srečno. Vaš pokločeni Lujzek 

Za varno vožnjo 
Gotovo je v cestnem prometu prvi pogoj za varnost poznavanje 

in upoštevanje prometnih predpisov. Zato je prav, da že najmlajše na
vajamo in poučujemo o nevarnostih, ki pretijo na cesti. 

Na osnovni šoli Pohorski odred v Slovenski Bistrici se učenci 
učijo osnovnih pravil pri krožku. Razdeljeni so na tri skupine in sicer 
3. razrede (mentor Mira Tomažič), 4. razrede (mentor Erna Jurak) in 
5. razrede (mentor Anka Cvahte). Med letom so učenci najprej jemali 

Med ocenjevalno vožnjo 

snov, proti koncu pa so pisali teste in s tem opravili teoretični del. Po 
večdnevnih vajah na cesti so vozili ocenjevalno vožnjo (praktični del). 
S tem so si pridobili potrdila o znanju cestno prometnih predpisov. 

Prejšnji teden je še zadnja skupina končala z ocenjevalno vožnjo. 
V letošnjem šolskem letu so mentorice usposobile za vožnjo v cest
nem prometu čez 120 učencev. Če bi na vsaki osnovni šoli v Sloveniji 
bilo toliko takšnih otrok, bi se najbrž precej zmanjšala številka smr
tnih žrtev kolesarjev, sploh mlajših. 

Tekst in foto: Samo Brbre 

Kaj je s cesto skozi 
Naraplje? 

Cesta? To je vprašanje, ki si ga vse pogosteje zastavljajo krajani 
vasi Narapelj, Planjskega Siteža in dela Jelovic, saj ta, ki vodi od Sto-
govc skozi Naraplje do Žetal, si tega naziva več ne zasluži. Zima je 
žal storila svoje. Svoje je pristavila še poplava ob zadnjem močnem 
deževju, ko se je razdivjal potok Jesenica in gramoz, kolikor ga je še 
bilo, odplavil v strugo. 

Za odsek te ceste od Stogovc skozi Naraplje do Planjskega so se 
lani pisali boljši časi, saj je bil uvrščen v letni plan za modernizacijo, 
a žal kot že večkrat je bil potem izločen. Zato se krajani sprašujejo, 
kdo je odgovoren za to, saj je lani spomladi, ko so potekali zbori vaš-
čanov in ob sprejetju letnega plana KS, bila ta cesta v planu kot prvo 
delo na tem območju. Pred nami pa je bil tudi referendum o podaljša
nju krajevnega samoprispevka in je bilo rečeno, če referendum ne 
uspe, ne bo s cesto nič. In prav v Narapljah je referendum uspel z naj
večjim odstotkom ZA samoprispevek, saj so se krajani potrudili z 
upanjem, da bodo končno le dobili asfaltno prevleko na cesto. Ven
dar se še do danes delo ni začelo, zato imajo pomisleke, da je bila mo
dernizacija ceste v planu samo zato, da je referendum uspel! 

Na letošnjem zboru vaščanov je bil zato zelo dober odziv, saj 
smo hoteli izvedeti, kaj je s cesto, kaj s pogodbami, ki smo jih podpi
sali za cesto? Ali bo morda v planu in v delu letošnje leto? Izvedeli 
nismo žal nič novega in se bomo morali najbrž še dolgo, dolgo spraše
vati zakaj ravno ta cesta izpade vsako leto iz programa, in še naprej 
uničevati kolesa in drage jeklene konjičke na njej! Pristojni za ceste bi 
si jo lahko prišli ogledat, vendar smo prepričani, da je škoda avtomo
bila za vožnjo po taki cesti in za njen ogled, če so pa drugje lepše! 

V uteho pa naj premislijo, kakšna izguba je to za kraj Naraplje 
od leta 1980, ko so ukinili pouk v podružnični šoli, saj je edino kar še 
po svojih močeh aktivno deluje na tem koncu mladinska organizacija 
> Miran Sagadin«, kar pa je premalo in kraj vse bolj zamira namesto, 
da bi napredoval? 

Izidor Štajnberger 

Opravljajmo delo v zadovoljstvo ljudi! 
Ob praznikuTtrajevne skupnosti IVTajšperk je prejel Rafael Mohor-

ko visoko državno odlikovanje — Red zaslug za narod s srebrno zvezdo. 
Ni bil samo to povod za pogovor. Na tovariša Mohorka se obračajo kra
jani / vsakovrstnimi problemi. Videvamo ga, ko hiti od hiše do hiše, po 
službenih opravkih v mestu, opazimo v večernih urah luč v krajevni 
skupnosti, ko išče rešitve in razpravlja s krajani. 

Ko ga povprašam o njegovem življenju in delu, se mu misli nenehno 
vračajo na razvoj kraja in širše skupnosti. S krajem živi in diha. 

Tovariš Mohorko je rojen 21. oktobra 1926. leta v Starem gradu 
pri Makolah, za tiste čase v srednje veliki kmečki družini s sedmimi 
otroki. Starše je izgubil v otroških letih. Družina se je hitro razkropila, 
da je ostal skoraj sam, hodil v šolo in opravljal kmečka dela kolikor je 
kot otrok zmogel. V tem času ga je zatekla nemška okupacija. Zaradi 
sodelovanja s partizani so starejšega brata in njega zaprli, vendar ga za
radi mladosti kmalu izpustili in malo potem odpeljali na delo v Nemči
jo, kjer je moral obleči uniformo. Uspelo mu je pobegniti iz Poljske in 
se prebiti k partizanom na Boč 16. septembra 1944 v kurirsko postajo 
O V 3. Po hajkah je prišel v zaščitno četo, po osvoboditvi pa v 17. divizijo 
in bil 194 7 demobiliziran. 

»Potem pa nisem imel kam 
iti,« je nadaljeval. »Doma je 
prevzel brat, zato sem se zaposlil 
v Impolu kot vodja industrijsko 
zavodske milice. Na prigovarja
nje in zaradi potreb v takratnem 
času sem vstopil v enote redne 
milice. V tej službi sem vse do 
upokojitve opravljal vodilne 
dolžnosti v Destrniku, Ptuju, Že-
talah in Majšperku. Vsa povojna 
leta sem delal povsod, kjer se je 
pokazala potreba. Ko sem prišel 
v Majšperk, sem se vključil v de
lo komisij, družbenopolitičnih 
organizacij, društev. Opravljal 
sem številne funkcije. Največkrat 
sem bil član sveta, Icomisij, sekre
tar OO ZK, v predsedstvu 
SZDL, sodnik porotnik, delegat 
za zbor krajevnih skupnosti, v 
medobčinskem svetu za Podrav-
je, član izvršnega odbora komu
nalne skupnosti in predsednik 
zbora uporabnikov v enoti za 
stavbno zemljišče, član občinske 
konference zveze komunistov in 
še bi lahko našteval. V letih 1972 
do 1976 sem opravljal 18 funkcij 
poleg rednega dela in sem vse 
zmogel. Samo za družino mi je 
ostalo malo časa in sem moral te 
ure vestno načrtovati. Tudi po 
upokojitvi opravljam še vrsto 
dolžnosti, predvsem v komunal
ni skupnosti, zvezi borcev, lani 
sem bil ponovno imenovan za 
tajnika krajevne skupnosti.« 

Na vprašanje, kaj mu to delo 
pomeni in kako se spominja raz
vojnih korakov v krajevni skup
nosti, je povedal: 

»Nikoli me ni imelo, da bi to 
delo pustil. V Halozah potrebu
jejo ljudi, ki bi kakorkoli poma
gali iz nerazvitosti. Veliko načr
tov smo uresničili z zgraditvijo 
vodovoda, cestne mreže, elektro 
objektov, stanovanjske gradnje 

in splošne komunalne ureditve. 
Bistven pogoj za razvoj kraja pa 
je urejenost cest. Vsaj na tem po
dročju smo uspeli narediti ceste 
skoraj do vsake hiše, kamor si še 
pred desetimi leti lahko prišel sa
mo peš. Najbolj me je veselilo, 
da so ljudje sledili in se zavzeli 
za razvoj skupnosti, ki ne more 
biti na ramenih posameznikov. 
Pri prvih delih so ljudje neradi 
prispevali denar. Kasneje pa so 
sami spodbujali k akcijam. Take 
akcije so dolgotrajne in sprem
ljane s težavami, tudi s strani 
podjetij, ki svoje delo mnogokrat 
opravijo površno in nekvalitet
no. Delo pa mora biti opravljeno 
v zadovoljstvo ljudi. Srednjero
čno planiranje je sicer povezano 
s komisijo, ki lahko napravi do
ber program, pomembnejše pa je 
s tem programom uspeti v inte
resnih skupnostih. Tukaj pa je 
veliko odvisno od posamezni
ka.« 

O sedanjih razvojnih potrebah 
in načrtih pa je dejal: 

»Želim si, da bi se hitreje in v 
celoti razvila krajevna skupnost 
in Haloze. To ni izključno kme
tijsko vinogradniško področje. 
Zanj je značilno delavstvo z ma
limi kmetijami. Zato bi potrebo
vali več delovnih mest. čemur bi 
morali prisluhniti tudi drugi. Se
veda se bo krajevna skupnost 
trudila in nadaljevala izgradnjo 
infrastrukture. V tem središču 
Haloz, ki ima do vsakega večjega 
središča najmanj 15 kilometrov, 
nujno potrebujemo bencinsko čr
palko. Seveda imamo še veliko 
nalog pri modernizaciji cest in 
stanovanjski izgradnji. Pričaku
jem tudi regulacijo Dravinje. da 
ne bo po vsakem neurju popla
vljala in uničevala že tako 
skromne kmetijske površine. 

Prav tako si želim, da bi obnovili 
kulturno dejavnost, prišli do 
godbe na pihala, obdržali tambu-
raški orkester in širili pesem, kar 
pevski zbor že dolga leta prena
ša.« 

Kakšni pa so osebni načrti in 
pričakovanja? 

»Želim si, da bi bil še zdrav, 
da bi lahko pomagal tudi tistim, 
ki bodo sledili dosedanjemu raz
voju. Želel bi ostati med ljudmi, 
da bi me poznali tudi takrat, ne 
samo sedaj, ko me potrebujejo. 
Tri otroke imam. Dva sta doštu-
dirala in sta zaposlena, za hčer 
pa želim, da bi dobila zaposlitev. 
Ta želja je povezena z novimi de
lovnimi mesti za mlade.« 

O današnjih težkih in po mne
nju ljudi že kar kriznih časih pa 
je razmišljal takole: 

»Tudi po vojni so bili težki ča-

Rafael Mohorko 

si, pa so mnogo bolj združevali 
ljudi. Ti so bili skromnejši. Da
nes, ko smo se razvadili in si ma
terialno opomogli, je mnogo lju
di postalo grabežljivih. S tem pa 
so se odvrnili od družabnega ži
vljenja. Nekoč se je poznala vsa 
vas, danes pa se v blokih sosedje 
ne poznajo. Kolikor poznam lju
di, vem, da so pripravljeni marsi
kaj storiti za premagovanje težav 
in so se pripravljeni marsičemu 
odreči, pa ne najdejo svojega ja
za. Vsi čakajo na vodstvo, ki bo 
dogovorjeno uresničilo in se od
govorno obnašalo, tako pa se že 
dan po skupnih sklepih dogovar
jamo zopet vsak zase. Določene 
stvari so preveč razdrobljene, ne
povezane. Naše stanje bi se hi
treje spremenilo, če bi bili bolj 
odločni in ustvarjalni. Vsak, ki je 
na odgovornem mestu, se boji 
zamere. To v družbenem življe

nju ni pomembno. Ce se zame-
rim desetim, se rad zamerim, če 
vem, da sem jih pridobil sto. Ne-
varno je takrat, ko izgubiš mno
žico zaradi manjšine.« 

Malo je pomislil in nadaljeval; 
»Vse predolgo časa preteče od 

zasnove pa do izvedb. Preveč si 
pišemo in premalo gremo med 
ljudi. To velja od krajevne skup. 

(Io zveze. Premalo si zaupa-
mo in moranlo vse zapisati. Ce 
bi bilo več pristnih odnosov in 
solidarnosti, bi lahko še marsikaj 
naredili.« 

O problemih mladih ljudi in 
Haloz pa so se mu utrnile te mi-
sli: 

»Že pred leti smo se skušali 
povezati v skupnost haloških 
krajevnih skupnosti zaradi iska
nja skupnih rešitev pri razvoju 
Haloz. V štiridesetih letih ni bilo 
mogoče najti javno pojasnjenega 
razvoja Haloz, mladina pa si išče 
zaposlitev drugod in tudi izven 
domovine. O skupnosti je bila iz
delana študija, ki pa leži kot mr
tev kapital v študijski knjižnici v 
Ptuju, razvoj pa je skoraj takšen 
kot je bil. Študija ni bila poceni. 
Veliko sem razmišljal o proble
mu izseljevanja ljudi iz Haloz in 
ugotavljal, da je politika razvoja 
mest predolgo šla v eno smer. 
Mnogokrat sem na sestankih 
opozarjal, da se je pokazalo, da 
smo haloške ljudi še osiromašili 
s koncentracijo v mestu, v Halo
zah pa je še tisti košček zemlje 
ostal neobdelan. Doma so ostali 
povečini ostareli ljudje. Vse dru
gače bi bilo, če bi vsaj v bližini 
ostali otroci, tako pa pridejo naj
večkrat samo v jesen.« 

Za svoje nesebično in požrtvo
valno delo je tovariš Mohorko 
prejel številna pisna priznanja in 
nagrade. Izdvojil jih je le nekaj: 
plaketo občine Ptuj, plaketo UJV . 
Maribor, zvezno plaketo varnosti 
SFRJ, republiški znak varnosti, 
krajevno in občinsko priznanje 
OF, republiško priznanje za SLO 
in DS, priznanje krajevne skup
nosti Olga Meglic, zvezno odli
kovanje — Medaljo zaslug za na
rod, zvezno odlikovanje — Red 
dela s srebrnim vencem, odliko
vanje predsedstva SFRJ — Red 
zaslug za narod s srebrno zvez
do. 

Pri tem je poudaril, da jih ne 
obeša po stenah ali da bi z njimi 
mahal, čeprav mu veliko pome
nijo. Najlepše priznanje mu je 
uspešno opravljeno delo. 

Vladimir Kajzovar 

Prisrčno srečanje l(urirjev in sodelavcev 
Nemalo presenečen sem bil. ko sem dobil vabilo KS Gorišnica 

na tovariško srečanje kurirjev 14 S in članov ZB Gorišnica ob 40-le-
tnici osvoboditve. Poleg drugih smo na tem terenu skoraj leto dni par
tizanih. Srečanje je bilo napovedano ob 18. uri, 10. maja v Zadruž
nem domu. Iz raznih koncev so prihajali že od pete ure naprej. Neka
teri se nismo videli 40 let in se skoraj ne bi poznali. Kako močno spre
minja čas obraze! Kaj smo preživeli med okupacijo do osvoboditve, 
smo za vsakega prav dobro vedeli, toda potem so se naša pota razšla 
in vsakdo si je srečo koval po svoje. Marsikaj smo si imeli povedati še 
pred kulturnim programom, ki so ga pripravili VVZ, šola ter dramska 
in tamburaška sekcija kulturno prosvetnega društva. 

Kulturni program so začeli najmlajši z deklamacijo in pesmico. 
Prav s svojo pristno otroškostjo so bili toliko bolj prisrčni. Zrele misli 
mladinske predsednice in zastopnice šole, nakazane v njunih govorih, 
dajo slutiti, da mladi rod tega območja zna ceniti pridobitve NOB, da 

trezno in odgovorno gleda v bodočnost, ki jo bo sam ustvarjal. Po 
ubrar»h pesmih mladinskega zbora in občuteno izvedenih deklamaci-
jah nas je razveselil še tamburaški orkester. Za konec je bila pravlji
čna igrica. Z odlično igro igralcev, zvočnimi in svetlobnimi efekti je 
režiserka in menda tudi pobudnica tega srečanja Hedvika Fric dose
gla doživeto podano odrsko delo, ki smo ga navzoči nagradili z dol
gotrajnim aplavzom. Po kulturnem program.u je sledilo družabno sre
čanje in zabaval nas je domači instrumeta'ni ansambel. Ob prigrizku 
in dobri kapljici smo borci, kakor tudi sooelavci, obudili marsikateri 
dogodek iz časov naše velike preizkušnje. Družba je postajala vse bolj 
razigrana. Pesmi je sledila godba in ples. Bili smo srečni, da so se nas 
spomnili. 

Ob koncu bi se v svojem in v imenu vseh najlepše zahvalil KS in 
vsem organizatorjem, kakor tudi izvajalcem tega uspelega srečanja. 

B. A. 

Praznovanje 7. krajevnega praznika in 90 let 
Gasilskega društva Velika Nedelja 

v spomin na mladega Davori
na Curda, ki je padel pri izobeša
nju zastave na pragu svobode, 
praznuje KS Velika Nedelja vsa
ko leto 8. maja svoj krajevni 
praznik. Letošnji, 7. krajevni 
praznik pa je bil še posebej slo
vesen, saj poleg njega praznuje
mo še 40. obletnico osvoboditve 
ter90-letnico GD Velika Nedelja 
in Trgovišč . 

Praznovanje krajevnega praz
nika se je pričelo že 5. maja s sre
čanjem starejših občanov. Na 
dan krajevnega praznika, 8. ma
ja, pa je bilo kresovanje v Koglu 
ter srečanje mladine in borcev 
NOV. Program je izvedla osno
vna organizacija ZSMS. 

v soDoio je t)ii sprejem gostov 
iz pobratene KS Gračac in za
mejskih Slovencev iz Pliberka, 
propagandni tabor taborniškega 
odreda, tekmovanje ekip ZRVS v 
streljanju s pištolo in zvečer ob 
19. uri osrednja proslava — sve
čana akademija — s podelitvijo 
bronastih odiičij OF in plaket 
KS. 

Posebej slovesno je bilo v ne
deljo, 12. maja, ko je v okviru 
krajevnega praznika GD Velika 
Nedelja praznovala 90-letnico 
obstoja in delovanja. 

Gasilsko društvo je bilo usta

novljeno let 1895, v času Avstro-
Ogrske monarhije, v gostilni An
tona Alta. Povod za ustanovitev 
je bil velik požar v Mihovcih pri 
Hržičevih. Kljub množici ljudi, 
ki bi radi pomagali, je bilo to z 
golimi rokami in vedri nemogo
če, tako da so poslopja, ki so bila 
grajena iz lesenih brun, zgorela 
do tal. Ob praznovanju 60-letni-
ce GD nam je kroniko o ustano
vitvi in delovanju podal tedanji 
tajnik Janko Pinter. 

Danes s ponosom gledau.o na 
prehojeno 90 letno pot in srečni 
smo, da smo to humano organi
zacijo ohranili vse do danes. 

Gasilci smo svoje praznovanje 
pričeli z otvoritvijo razstave ga
silske tehnike, orodja in opreme 
skozi desetletja. Posebnost raz
stave so bili stari zapiski, mati
čna knjiga in stara motorna bri-
zgalna Rosenbauer iz leta 1939. 
Razstavljena so bila tudi sodob
na gasilska vozila. Razstava je 
bila odprta cel dan, da so si jo 
lahko ogledali vsi, ki jih je to za
nimalo. 

Ob 13. uri je bila slavnostna 
seja GD, na katero smo povabili 
vse starejše člane ter predstavni
ke družbenopolitičnih organiza
cij in društev . O b 15. uri se je za
čela velika gasilska parada s sve
čanim programom. 

Pred parado je poveljnik G D 
Ivan Vajda predal svečani raport 
predsedniku KS Ivanu Hržiču. 
Po državni himni, ki jo je odigra
la godba na pihala, je predsed
nik GD Hinko Meško pozdravil 
vse navzoče, posebej še predstav
nike občinske gasilske zveze in 
GD Gornje Ladanje iz sosednje 
republike Hrvatske. 

Nato je o pomenu gasilstva v 
naši KS in v naši družbenopoliti
čni skupnosti govoril Ivan Hržič. 
Prebral nam je tudi kroniko G D 
in na koncu poudaril, da kljub 
ustanovitvi SlS-a za varstvo pred 
požari še nismo rešili problema 
financiranje gasilske dejavnosti, 
saj 0,20% od bruto OD, ki ga 
zbirajo v občini, ne zadošča za 
vzdrževanje obstoječega, kaj šele 
za nabavo nove sodobne gasilske 
opreme. 

Na koncu je sledilo podeljeva
nje priznanj in odlikovanj. Pred
sednik GZ je podelil občinska in 
republiška priznanja ter diplome 
za dolgoletno delovanje v gasil
ski organizaciji. Priznanja pa je 
podaril tudi predsednik G D 
vsem zaslužnim članom, ki ne 
morejo več aktivno delovati, ven
dar so nam še vedno za vzor in 
spodbudo za čimboljšo delova
nje. 

Posebno smo ponosni na repu

bliško priznanje 1. stopnje, ki ga 
je prejelo naše društvo. 

GD Trgovišče, ki prav tako so
di v KS Velika Nedelja, pa je po
delilo našemu predsedniku in 
poveljniku priznanje za tesno so
delovanje med društvoma. Sve
čanost je popestrila tudi folklor
na skupina PD Velika Nedelja. 

Po programu pa je bila zaba
vna prireditev. 

Ob koncu naj še dodamo, ka
ko zavzeto je delovalo gasilsko 
društvo, da se je lahko obdržalo 
do tako visokega jubileja. Član
stvo zato ni dobilo nobenega pla
čila, temveč samo skromna pri
znanja kot priznanja za vloženo-
delo in trud ter za spodbudo pri 
nadaljnem delu. 

Prepričani smo, da bi se moral 
marsikdo z najodgovornejšimi 
nalogami ozreti na težke pogoje 
pod katerimi morajo delovati ga
silske organizacije, da lahko ob
stajajo in se borijo za človekovo 
varnost in imetje. In moramo 
priznati, da jim to uspeva. 

S takšnim zanosom in elanom 
bi morala delovati tudi naša ce
lotna družbenopolitična skup
nost. Le s trdim delom bomo lah
ko dosegli željene cilje. 

Branko Cajnko 
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Občni zbor Save 
16. marca je imelo naše društvo svoj letni ohcni /bor. Udeležili ^ 

so se ga številni člani, predstavniki občine Ptuj, ki je naš pokrovitelj, i 
Franc Tetičkovič, predsednik skupščine občine Ptuj, predsednik j 
SZDL občine Ptuj Franc Krajnc, predstavnik generalnega konzulata j 
SFRJ v Frankfurtu, Jože Sager, predsednik Združenja jugoslovanskih j 
društev in klubov, predstav niki jugoslovanskih bank, Gradisa, Inter- i 
progresa, predsednik Koordin. odbora slov. društev iz Baden-NVurt- \ 
temberga Alojz Sorger, urednik Vjesnika in \'si člani Upravnega od- j 
bora Save. j 

Občni zbor je vodila Marica Grgič. o delu in dosežkih društva je ; 
v svojem poročilu govoril Janko Žemljic. V novi odbor so bili izvolje- j 
ni Tončka Cadež, Marjanca Djusič, Bojana Golenač, Vlado Golob, ; 
Marica Grgič, Mariam Erbežnik, Danilo Kovačič, Branko Krivec, j 
Roman Markuš, Dragica Nunčič, Dušan Rupar, Franc Sinur, Ana j 
Skarlovnik, Mirko Skrget, Alma Vodenik, Ančka Volčjak in Janko j 
Žemljic. 

Po'končanem občnem zboru so napolnili oder velike dvorane ; 
učenci slovenskega dopolnilnega pouka. Pričelo se je praznovanje v 
čast 8. marcu, dnevu žena. V govoru, namenjenemu ženam-samoupra-
vljalkam je Vlado Golob, direktor LB v Frankfurtu, čestital zbranim ; 
in poudaril pomembnost pri vzgoji mladega rodu, ohranitvi materin-
skebesede in spoštovanja do narodne pripadnosti. i 

Do jutranjih ur je bila dvorana podobna mravljišču plesalk in ] 
plesalcev, ki so se ob zvokih ptujskega ansambla Zrelo klasje zado-, 
voljni vrteli na veliki in uspeli prireditvi Slovenskega društva v Frank- ' 
furtu. 

D- Nunčič-Turk i 
] 

PrijateljsliO športno 
srečanje 

Prizadevni organizatorji pri športnem društvu Turnišče veliko ] 
razmišljajo, kako obogatiti športno dejavnost v KS Turnišče, saj razen j 
turnirjev in lige v malem nogometu hočejo še več aktivnosti. Ravno j 
zato so se odločili, da povabijo k sodelovanju še delovne organizacije, l 
ki imajo svoje enote na območju krajevne skupnosti. Povabili so j ih, ; 
ti pa so se vabilu z veseljem odzvali. Tako bo nastalo prijateljsko sre
čanje med DO Emona—Kmetijski kombinat, Mesokombinat Perutni-i 
na, Mercator—Izbira—Panonija Ptuj in športnim društvom Turnišče. : 

Prijateljsko srečanje bo v dveh športnih disciplinah in sicer v i 
streljanju s serijsko zračno puško, ki bo v petek 7. junija ob 16. uri na i 
strelišču OSZ Ptuj, in v malem nogometu, ki bo v soboto, 8. junija ob j 
9. uri naprej na igrišču pri gradu Turnišče. Po končanem srečanju bo i 
športno društvo podelilo pokal skupnemu zmagovalcu prvega prija-j 
teljskega športnega srečanja. \ 

i 
Člani športnega društva Turnišče si želijo, da to srečanje ne bi bi- i 

lo prvič in zadnjič, temveč da bi postalo tradicionalno ter bi ga vsako ] 
leto organizirala ena izmed DO in športno društvo. Krajani in ljubite-
Iji malega nogometa, oglejte si srečanje, pri tem pa s športnim navija- ] 
njem vzpodbujajte ekipe k čimboljšim rezultatom. i 

ZBj 

Mednarodne zveze z vrha Kozare 
Člani ptujskega radio-kluba Lojze Potrč, 

Srečko Zeleruk in Zlatko Starček smo se med 
prvomajskimi prazniki odpravili na najvišji 
vrh Kozare — Lisjak in se od tam udeležili 
mednarodnega tekmovanja na UKV področ
ju na frekvenci 144 MHZ. 

Dogovor je bil sklenjen že lansko leto. Na
mreč lani sta Zlatko in Lojze bila tudi na Ko-
zari, kjer sta pomagala banjaluškim radioa
materjem v radioamaterskem tekmovanju. 
Takrat smo se tudi dogovorili, da maja letos 
organiziramo ekipo, ki bo delala v majskem 
tekmovanju in sicer pod Lojzetovim radioa
materskim pozivnim znakom YU3FP/4 (ipsi-
lon, užice, tri, foča, pirot skozi štiri pomeni, 
da je radioamaterska postaja začasno locira
na v BiH). Vse potrebno (lokacija, elektrika) 
bosta uredila Zlatkova dobra prijatelja Kičo-
YU4CF in Rajko YU4GD, ki sodita v sam 
vrh svetovne elite radioamaterjev. 

Na tekmovanje smo se pripravljali že dalj 
časa, saj je bilo potrebno antenski sistem in 
ostalo opremo podrobno pregledati in dotra
jane dele nadomestiti z novimi. Naredili smo 
tudi poseben prtljažnik za streho avtomobila, 
na katerem smo peljali celoten antenski si
stem. Ko smo v četrtek (2. maja) zvečer zloži
li vso opremo z aparaturami v avto in na stre
ho 4 antene, dolge 7 metrov, vendar razsta
vljene na polovico in vse potrebne aluminija
ste cevi za celotno konstrukcijo, se je avto
mobil kar pošteno »vlegel« na cesto. 

V petek zjutraj smo se po snegu odpravili v 
Banja Luko. Tam sta nas pričakala Kičo in 
Rajko s slabo novico, da je na Kozari sneg. 

da močno piha in po takem vremenu ne mo
remo priti z našimi avtomobili na vrh. Ob ka-
vici in »meki rakiji« smo se dogovorili, da 
gremo pogledat rezervno lokacijo, ki je okrog 
15 km izven Banja Luke. Odšli smo tja in se s 
kmetom, ki tam živi, dogovorili za elektriko 
in mesto kjer lahko postavimo šotor in ante
ne. Ko je bilo vse dogovorjeno, smo se vrnili 
v Banja Luko in obiskali Študenski radio 
klub YU4EBL, se seznanili s tamkajšnjimi 
radioamaterji in pogledali opremo, ki bi jo 
nam posodili, če bi morali na rezervno loka
cijo in ne na Kozaro. Zvečer smo sklenili, da 
počakamo do sobote zjutraj. 

V soboto zjutraj je Kičo preko telefona po
klical TV stolp na Kozari (neposredno v nje
govi bližini bi taborili in postavili.antene) in 
nam po kratkem razgovoru posredoval vese
lo novico. Na Kozari sije sonce in sneg je 
skopnel. Hitro smo odšli, eni na trg, drugi v 
trgovino, in nakupili potrebno hrano in proti 
Kozari. Po dveh urah vožnje smo se povzpeli 
na Lisjak, najvišji vrh Kozare in sicer na 963 
metrov nadmorske višine. Na cesti je bilo 
blato in globoki kolovozi, pa vendar je šlo. V 
pičli pol drugi uri smo postavili celotni an
tenski sistem štirih »long jagic« ameriške 
proizvodnje, šotora in vse ostalo. Kar smo vsi 
to že večkrat delali in doma podrobno naštu-
dirali, kateri vijak kam pride, nam je delo šlo 
hitro od rok. Do začetka tekmovanja so bile 
še štiri ure (začelo se je v soboto ob 16. uri in 
trajalo do nedelje do 16. ure), zato smo začeli 
vrteti raženj in ocenjevali s prijatelji iz Bosne 
haloško vino, ki smo ga nrinesli s seboj. Ko 

se je tekmovanje začelo, je moral Loj^e za ra-. 
dijsko postajo, ostali pa smo ostali ob ognju. 
Že na začetku tekmovanja nam je odpovedal 
izhodni ojačevalec in Zlatko je moral po re
zervnega v Banja Luko. Po uri in pol nore 
vožnje smo ojačevalec zamenjali in Lojzetov 
radioamaterski znak YU3FP/4 seje pojavil v 
etru. Imeli smo kvalitetno opremo, zato tudi 
zelo močan signal in zveze so se vrstile druga 
za drugo. Propagacije so bile prej slabe kot 
dobre, pa vendar je šlo. V nedeljo ob 16. uri, 
ob koncu tekmovanja, smo zaključili z zapo
redno številko zveze 419. Število zvez sicer v 
tem tekmovanju ni odločujoče, kajti rezultat 
daje razdalja med dvema radijskima postaja
ma, ki sta vzpostavili zvezo. 

Torej točkuje se zračna razdalja med dve
ma radijskima postajama in sicer en kilome
ter ena točka. Lojzetu je uspelo vzpostaviti 
zvezo s 50 Cehi , 47 Madžari, 20 Italijani, 6 
Zahodnimi Nemci in enim Vzhodnim Nem
cem, 15 Avstrijci, štirimi Romuni in enim 
Bolgarom, ostalo pa so zveze znotraj Jugosla
vije. Rezultati tega tekmovanja bodo znani 
šele čez nekaj mesecev, vendar Lojze računa 
na sam vrh. 

Po končanem tekmovanju smo na hitro 
pospravili opremo, kajti padal je dež, in se 
spustili v dolino. Tu smo v prvi gostilni zalili 
uspeh, se pozdravili s kolegi iz Banja Luke 
(brez katerih tekmovanje sploh ne bi mogli 
izvesti) in se odpravili domov. V Ptuj smo se 
vrnili v ponedeljek ob 2. uri zjutraj, nepre
spani in utrujeni, pa vendar zadovoljni. 

Z. Starček 

1. Med vzpostavljanjem zvez 2 . Na Lisjaku, najvišjem vrhu Kozare 

Parada po bistriških ulicah 
v petek, 24. maja, je bila v Slovenski Bistrici slavnostna parada v 

počastitev 40. obletnice osvoboditve in praznovanja dneva mladosti. 
Pred telovadnico so se zbrali vsi, ki so bili v paradi. Ešaloni so 

krenili po mestnih ulicah, zbrali pa so se v parku, kjer sta že bila pi
halni orkester DO Impol in združen pevski zbor iz šol v občini. V par
ku je bil kulturni program, slavnostni govornik pa je bil predsednik 
občine Adolf Klokočovnik. Po proslavi so bila na športnih igriščih 
tekmovanja v odbojki, košarki, nogometu in rokometu, zvečer še 
ognjemet. Samo Brbre^ 
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V pctciv. pred prvomaiskimi 
pra/niki je bi! \ SSc v Ptuju kviz 
na temo; Moj ponos, zobje za 
pet. Tudi jaz sem se ga udeležila 
kot tekmovalka. 

Na našo šolo so prišle testne 
pole z dopisom, naj jih učenci iz
polnimo, služile pa naj bi za pre
izkus koliko učenci vemo o zo
beh. Cez kakšen teden pa smo na 
našo šolo zopet prejeli dopis, da 
sem jaz najbolje reševala teste in 
zato so me določili za tekmoval
ko. Bila sem presenečena, saj 
nam prej nihče ni povedal za ta 
kviz. Moja naloga je bila le ta, da 
se naučim, kar ni bilo težko, saj 
sem tisto, kar so mi dali, znala. 
Pred začetkom kviza nam je dr. 
.Antonovič dal še nekaj napo
tkov. Vsi tekmovalci smo oblekli 
majice z emblemom kviza. Kra
tek skeč pred začetkom kviza nas 
je spravil v dobro voljo in na 
oder smo stopili skoraj brez tre
me, vendar vsekakor ne popol
noma brez nje. Vzdušje je bilo 
popolnoma sproščeno in s sotek-
movalko Heleno, ki je sedela 
zraven mene, sva se kar spoprija
teljili. Kviz pravzaprav ni bil nič 
težak. Stanka, ki je vodila kviz, je 
pred vsakega tekmovalca prine
sla šop ovojnic z vprašanji in 
vsak je izžrebal po eno vpraša-

PKT 
nje. Kmalu smo imeli zmagoval
ko. To je bila ravno Helena, tek
movalka z 0 § Boris Kidrič iz Ki
dričevega, ki je sedela zraven 
mene. Bila sem kar vesela, da je 
bila to ona, saj se mi je zdela že
lo tovariška in tudi dobro je zna
la. Prvo mesto je bilo torej odda
no, ostalo pa je še drugo in tretje 
mesto. Na drugem pa sva se zna
šli kar dve tekmovalki. Sledilo je 
podeljevanje priznanj. Vsi smo 
lahko obdržali majice in broške, 
ki smo jih dobili že pred tekmo
vanjem, za prvo in dve drugi me
sti pa smo prejeli še priznanja in 
nagrade. Zmagovalka pa je dobi
la še prehodno zastavico, ki bo 
vsako leto ostala na šoli, katere 
tekmovalec bo zmagal na kvizu. 
Po vsem tem je sledila še igra z 
naslovom Krtačka zobačka. Igri
ca nas je še bolj spravila v dobro 
voljo, ker so otroci iz dvorane ži
vahno sodelovali in odgovarjali 
na zastavljena vprašanja. 

Ta kviz mi je bil zelo všeč in 
mislim, da je popolnoma uspel. 
Ker pa ga bodo organizirali tudi 
naslednja leta, želim njegovim 
organizatorjem, da bi tudi v bo
doče bil tako uspešen in odlično 
pripravljen. 

Vida Vidovič, 8. b 
OŠ Videm pri Ptuju 

MISLI O DOMOVINI 
— Domovina mi pomeni velik 

cvet, v katerem brezskrbno ži
vim. Naša domovina je dom veli
ke družine. 

— Kamorkoli se ozrem, po
vsod vidim domovino. 

— Veliko nas je, ki v njej živi
mo. Vse nas veže isto: ljubezen 
do nje. 

— Domovina je cvet, ki lahno 
dehti, je list v vetru, ki se rahlo 
trese, je sreča, ljubezen, spošto
vanje, življenje, umiranje. D*-
movina je svet. 

— Sonce, mir, svoboda — vse 
to je domovina. V njej se poču
tim varno, saj mi nudi zavetje, 
topel dom. 

— Kot mati je, ki bdi nad spe
čim otrokom in ga boža. 

— Kakor bela ptica je, ki leta 
pod nebom in svobodno maha s 
krili, kot pesem je, ki se razlega v 
daljave. 

— kot topla peč je, ki greje vse 
ljudi. Zame je najdragocenejši 
zaklad, ker se v njem skriva lju
bezen mojih staršev in nepozab
na misel na TITA. 

— Moja domovina je Titova 
domovina, srečna sem, ker v njej 
živim. 

— Zdi se mi, da je njiva, na 
katero so moji predniki zasadili 
svoja življenja — iz teh semen pa 
smo zrasli mi — svobodni ljudje. 

— Domovina smo mi vsi — je 
tovariš Tito, ki še vedno živi v 
naših srcih, saj nam je prav oti 
omogočil vse te dobrine, ki jih 
lahko uživamo v svobodni do
movini. 

Učenci OŠ Videm pri Ptuju 

PEVSKI ZBOR 
Hodim k pevskemu zboru. Vo

di ga tovarišica Greta Glatz. Na
učili smo se veliko lepih pesmi. 
K pevskemu zboru hodijo tudi 
sošolci, sošolke in učenci drugih 
razredov. 

Bernarda Kozel, l /a , 
OŠ Tone Žnidarič, Ptuj 

NEOZDRAVLJIVA BOLEZEN 
Sem Barbara. Že od malega 

sem zelo klepetava. Ne vem, po 
kom sem se navzela te lastnosti. 
Po materi ali po očetu, ne vem, 
kajti v naši družini smo klepetavi 
vsi, najbolj pa jaz. 

V vrtcu so mi tovarišice grozi
le, da mi bodo zalepile usta. Jaz 
pa sem za te grožnje bila gluha. 
Tudi mamica in očka sta mi re
kla, da takšne klepetulje ne bodo 
sprejeli v nobeno šolo. Pa so me. 
V prvem razredu sem bila nere
sna in med uro so mi po glavi ro
jile same neumnosti. Tovarišica 
me je presedla v zadnjo klop, 
kjer sem sedela čisto sama. Ta
krat pa sem klepetala s sosedo, 
ki je sedela pred menoj in bilo je 
tako kakor prej. 

Zdaj sem v šestem razredu in 
še me te bolezni ni nihče ozdra
vil, tudi na kliniki ne. To bolezen 
si bom morala ozdraviti sama, je 
pa zelo nalezljiva.. Naelzle so se 
je že moje sošolke in sošolci, 
morda še kakšna tovarišica ali 
tovariš. Ce je kje kakšen zdrav
nik, ki bi to bolezen znal ozdra
viti, naj se takoj javi v Kidriče
vem (kajti nalezli se je še bodo 
mačke in psi.) 

Barbara PLAVEČ 
6. a 

OSNOVNA ŠOLA BORIS KI
DRIČ 

KIDRIČEVO 

POROČILO Z DVAJSETEGA 
ZBORA PIONIRJEV JUGO
SLAVIJE V LJUBUANI 

Kot je že večini pionirjev zna
no, vsaj iz televizijskih in radij
skih oddaj, da je bil 10. maja 
zbor pionirjev Jugoslavije. Ude
ležili so se ga predstavniki pio
nirjev iz vseh krajev naše države 
in zamejstva. 
"*Na tem zboru je bil zaključek 

kurirčkove pošte, ki jo je prevze
la nekdanja borka. 

Kurirčkove torbice so na to 
slovesnost prispele iz Štajerske, 
Gorenjske, Koroške, Dolenjske 
in Primorske. Na tem dvajsetem 
zboru smo obeležili tudi štiride
seto obletnico osvoboditve. Nato 
je sledil kulturni program. 

Da je bil res pravi zbor pionir
jev, se je poznalo, saj so bile uli
ce Ljubljane polne tistih, ki so 
svoj vsakdan poslikali kar na uli
ci. 

Dobro so se odrezali tudi naši 
gostitelji, OŠ Dušana Kvedra 
Moste-Polje, ki so gostili pionir
je ptujske občine in Titovega Ve
lenja. 

Pionirji smo lahko izmenjali 
tudi mnenja in kar se da predsta
vili svojo šolo v najboljši luči ter 
dela in aktivnosti v njej. 

V soboto, 11. maja, smo se 
udeležili 29. pohoda po poteh 
okupirane Ljubljane. Reka ljudi, 
ki se je vila okrog Ljubljane, je 
štela preko 100.000 pohodnikov. 
Ljubljano, mesto heroj, je okle
pal živ obroč ljudi vseh starosti 
pod geslom MLADOST-SVO-
BODA-MIR. Ob koncu sloves
nosti je bila zaključna prireditev 
pri Cankarjevem domu, na kateri 
je govoril Marjan Rožič. 

Ko sem se vrnila domov, pol
na doživetij, sem skušala kar se 
da največ tega prenesti med pio
nirje naše šole. 

Renata Šori, 5. r., 
OŠ Franc Osojnik, Grajena 

M O J I VTISI O T U R C I J I 
V Ankaro smo prišli zelo prese

nečeni. Predstavljali smo si jo 
drugače. Lepo je, vsa moderna. 
Mi pa smo mislili, da bomo prišli 
v kak nerazvit svet. Moje mnenje 
se je hitro spremenilo. Že, ko smo 
prispeli na letališče, mi je Turčija 
takoj postala všeč. Tudi ljudje so 
bolj prijazni kakor pri nas. 

Razporedili so nas po družinah. 
Sprejeli so nas z na široko odprti
mi rokami. Ko sem prišla v njiho
vo stanovanje, sem osupnila. Bilo 
je zares lepo. Drugi dan smo se 
odpeljali v center Ankare. Vse tr
govine, parki, kioski, vse je bilo 
na kupu. Izbira je velika. 

Drugih 10 dni smo imeli nasto
pe, mnogo nastopov. Najvažnejši 
je bil 23. aprila, ko nas je snemala 
televizija in v dvorani se je zbrala 
množica ljudi. Vsi smo imeli tudi 
nekaj treme, ki pa ni bila dobro
došla. Prišel pa je tisti žalostni 
dan, ko smo se od naših turških 
prijateljev in prijateljic iz Ankare 
morali posloviti. Odšli smo na
mreč v Istanbul. Na vlaku smo se 
poslavljali, vsakega od nas je zali
la solza, morda morje solza. Slovo 
je zmeraj težko. In po osmih urah 
vožnje smo končno prispeli v 
Istanbul. Tudi tu je bilo enako kot 
v Ankari. Zame pa je bilo največje 
doživetje ogled Bosporja, še pose
bej ponoči. 

Hitro so se iztekli trije dnevi v 
Istanbulu in morali smo domov. 
Poslovili smo se od Turčije. Več
krat bi še obiskala Turčijo in mo
je nove prijatelje, če bi le imela 
priložnost. Napisala bom še zad
nji dve besedi, ki sta verjetno naj
važnejši: HVALA TURCIJI in po 
turško: T E S S E K C R E D E R I M 
T ( 3 R K E Y . 

Vesna Draškovič, 7/a, 
OŠ Cirkovce 

POPRAVILA SVA KOLO 
Nekega popoldneva, ko sem 

prišla iz šole, sem si zaželela, da 
bi se vozila s kolesom. Toda, ko 
sem se usedla na kolo, sem ugo
tovila, da je zadnje kolo prazno. 
Takrat je prišel iz hiše moj brat 
Darko, ki je manjši od mene. 

Skupaj sva se lotila dela. V 
škatli z orodjem sva našla nekaj 
krp, da sva kolo zakrpala. Kolo 
bi morala napolniti z zrakom, 
vendar nikjer nisva našla tlačil-
ke. Po tlačilko je moral brat k so
sedovim. Ko je prišel nazaj, sva 
napolnila kolo. Brat se je usedel 
na sedež, nekajkrat zavrtel »pe
dale« in zagledal, da je s kolesa 

padla veriga. Dolgo časa sva se z 
bratom vrtela okrog kolesa. Veri
ge nisva mogla spraviti nazaj na 
njeno mesto. 

Na pomoč nama je prišel oče, 
ki je verigo z lahkoto spravil na 
njeno mesto, kajti oče ima več iz
kušenj kot midva. Pri popravlja
nju kolesa sva bila oba umazana 
in črna kakor dimnikarja. 

Vesela sva bila, ker nama je z 
očetovo pomočjo uspelo popra
viti kolo. 

Lidija MARIN, 5. a 
OS Velika Nedelja 

N E P O Z A B N I D O G O D E K I Z T U R C I J E 
Hitro so minevali dne"i v An

kari in prišel je dan, ko »mo se 
otroci iz vseh 17 držav z vlakom 
odpeljali v Istanbul. 

Čas zbiranja je bil v neki šoli 
ob sedmi uri. Družina v Ankari, 
pri kateri je bil te dni moj novi 
dom, me je pospremila do šole. 
V šoli smo se vsi otroci poslovili 
od svojih družin in za slovo še 
zaplesali. Zelo težko se je bilo 
posloviti od svojih prijateljev. V 
očeh so se mi nabrale solze, ko 
sem se poslavljala. Odšli smo v 
avtobus in se odpeljali do želez
niške postaje. Takoj smo odšli na 
vlak. Dolgo smo še mahali prija
teljem, ki so se prišli še enkrat 
poslovit. Vlak se je počasi začel 
premikati in kmalu smo se odpe
ljali. Posedli smo se in vedno 
smo še bili v mislih s čudovitimi 
dnevi iz Ankare. Cez nekaj časa 
nam je tovariš povedal, da vlak 
vleče lokomotiva na paro. To je 
bila lokomotiva, ki je vlekla vlak 
v katerem se je vozil prvi pred
sednik Turčije ATATURK. V 
vlaku sem sedela zraven Renate. 
Bil je lep in udoben. Igrala sem 
se razne igre, brala knjigo in gle
dala skozi okno. Zelo lepa je bila 
pokrajina. Ustavili smo se na ne
ki postaji in zamenjali so loko
motivo. Lokomotiva je bila zelo 
lepo okrašena. Sedaj se je vožnja 
nadaljevala hitreje. Hitro je mi
neval čas in ustavili smo se na 
postaji, kjer so nas pozdravili 
otroci z zastavicami in baloni. 
Odprli smo okna in jim vsi v en 
glas zaklicali: »Merhaba, zdra
vo!« in jim skozi okna delili naše 

zastavice in prospekte. Od njih 
pa smo dobili njihove naslove, 
zastavice in balone. Odpeljali 
smo se naprej in jim mahali. Za
tem smo dobili kosilo. Pojedla 
sem in za kratek čas prisedla k 
Maji. Jedli sva lešnike, ki jih je 
dobila pred odhodom iz Ankare. 
Cez nekaj časa se je vlak ustavil. 
Pozdravili so nas otroci s pesmi
jo in glasbo. Veseli smo jih bili. 
Končali so program in odpeljali 
smo se naprej. Bilo je že pozno 
popoldne, ko smo dobili sendvi
če. Gledala sem skozi okno, kajti 
vedno bolj smo se približevali 
Istanbulu. Videli smo veliko je
zero. Po dolgem času smo zagle
dali Marmorsko morje, ki je veli
ko in lepo, ob obali pa onesnaže
no. V pristanišču so stale razli
čne in pisane ladje. Približno čez 
eno uro smo prispeli v Istanbul, 
na železniško postajo, od koder 
smo se potem peljali z avtobu
som. Z avtobusa sem opazovala 
mesto Istanbul. V mestu smo še 
precej časa čakali v dolgi vrsti in 
končno prispeli na določeno me
sto. Sprejele so nas družine in s 
prijateljico Majo sva bili skupaj. 
Družina mi je za moj priViod po
darila šopek cvetja in odpeljali 
smo se na njihov dom. Doma 
smo se spoznali, pojedli večerjo, 
se umili in odšli spat. 

Dan se je končal in bila sem 
vesela, da so ostali le še trije dne
vi do vrnitve v Jugoslavijo, saj že 
enajst dni nisem videla svojih 
domačih. 

Mojca Žolgar, 4.r., 
OŠ Cirkovce 

NEPOZABNA DOŽIVETJA V 
TURČIJI 

Učenci folklorne skupine iz 
OŠ Cirkovce smo se udeležili 
otroškega mednarodnega festiva
la v Turčiji. Predstavljali smo Ju
goslavijo. Deset dni smo prežive
li v Ankari, nato smo se preselili 
v Istanbul. Hudo mi je bilo, ko 
smo se ločili od novih prijateljev 
v Ankari. 

Ko smo prispeli v Istanbul, 
sem se zopet ločila od drugih fol-
kloristov. Z Mojco sva preživeli 
štiri dni skupaj pri zelo prijazni 
družini. Spoznala sem nove pri
jatelje: Ajssu, Burcu, Damla, 
Gamzo in driige. Vse je bilo le
po, motilo me je samo to, da smo 
spali v razsvetljeni sobi. Zato 
dolgo časa nisem mogla zaspati. 
Naslednji dan smo se z avtobu
som odpeljali" preko Bosporja — 
mosta, ki povezuje Azijo in Ev
ropo. Potem smo imeli po ulicah 
Istanbula povorko. Pot je bila 
dolga 750 m. Gledalo nas je veli
ko ljudi. Navdušeno so nam plo
skali in nas pozdravljali. Po po-
vorki smo se spet peljali po mo
stu, nato pa do šole in domov. Z 
Burcu in .Ajssu smo se igrale ra
zne igre, kot slepe miši, lovile 
smo se in podobno. Zvečer smo 
dobili obisk. Spet sem spoznala 
novo p;ijateljico Asli. Pozno v 
noč smo se odpravili spat. Na
slednji dan smo se odpeljali na 
morje. Z Mojco sva bili zelo ve
seli. Peljali smo se z avtom. 
Vmes smo si ogledali čudoviti 

park in se peljali *udi s kočijo. 
Bilo je veselo in prijetno. Nato 
smo nadaljevali pot proti morju. 
Končno smo prispeli na cilj. Str
meli smo v morje, ki je bilo pol
no velikih ladij. Gledali smo v 
čudovito sonce, ki je odsevalo v 
morju. Skratka bilo je čudovito. 
Krepčali smo se s toplimi sendvi
či in sokovi ter bili dobro razpo
loženi, saj smo se dobro razume
li. 

To je bilo samo eno izmed 
mnogih nepozabnih doživetij v 
Turčiji. Vsak dan posebej je bil 
kot lepe sanje, zato ne bom niko
li pozabila svojih novih prijate
ljev in prijateljic iz Turčije. Skle
nili smo, da si bomo redno dopi
sovali. 

Maja Lamberger, 
OŠ Cirkovce, 4. razred 

POZDRAVLJENI! 
V času od 14. —28. aprila smo 

bili člani naše folklorne skupine 
gostje 7. otroškega festivala v 
Turčiji. Udeležili smo se ga otro
ci iz 17 držav. Vrnili smo se vese
li in srečni, da smo spoznali no
vo deželo, njene prijazne ljudi in 
da imamo mnogo novih prijate
ljev. 

Pozdravljamo vas folkloristi 
OŠ Cirkovce! 

Milanka Munda 
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ONL - VZHOD: ALUMINIJ-ELKROJ 1:1 m) 

v DERBI JU DELITEV TOČK 
Nedeljsko derbi srečanje vzhodne obmo

čne nogometne lige med Aluminijem in El-
krojem je bil v Kidričevem pravi nogometni 
dogodek z vsem, kar po naše sodi k takšne
mu dogodku. Domačini niso uspeli, saj se je 
srečanje končalo z rezultatom, s katerim bo 
Elkroj verjetno zmagovalec lige in novi član 
prve republiške oz iroma slovenske nogomet
ne lige. 

Derbi je vzbudil vel iko pozornost, saj si je 
srečanje na stadionu Aluminija ogledalo 
okrog 800 gledalcev, med njimi veliko navija
čev Elkroja iz Mozirja. Številne zastave in na
vijaški rekviziti kot boben, bariton in troben
ta so dajali ton navijanju in odličnemu vzdu
šju. Člani Aluminija so se pri organizaciji ze
lo potrudili, vendar so nekateri prenapeteži 
veliko prizadevanje delno pokvarili. No, o 
tem nekoliko kasneje. 

Domačini, za katere so nastopili Klajnšek, 
Steiner, Zupanič, Jaušovec, Panikvar, Silvo 
Žitnik, Glažar, Eruk, Strel, Letonja, Nikolič, 
Bek in Franc Žitnik, so začeli napadalno, 
vendar z dokajšnjo mero previdnosti. Obram
ba gostov, na čelu z izkušenima Mišetičem in 
Kopušarjem, je dobro ustavljala napade do
mačih, ki so poskušali s streli od daleč. Tako 
sta nekajkrat dobro ustrelila Fruk in Glažar. 
V 21. minuti je bil Hribernik sam pred doma

čim vratarjem Klajnškom, vendar ni zadel v 
polno. To je bilo vse, kar je v prvem polčasu 
ogrelo dlani gledalcev. , 

Prvo priložnost v drugem polčasu so zamu
dili domačini, ko je za malo zgrešil Franc Ži
tnik. Prvi resnejši napad gostov v tem delu je 
prinesel prvi zadetek. Ermenc je lepo prodrl 
v kazenski prostor in Železnik je ob neodlo
čni domači obrambi premagal domačega vra
tarja, na veliko veselje navijačev Elkroja. Nji
hovo veselje je skalil pretep med navijači 
obeh moštev, ki se je na srečo dokaj hitro po
miril. Jasno je, kdo je imel vzrok za pretep, ki 
je vrgel črno senco na srečanje. 

Po vodilnem zadetku Elkroja so se igralci 
Aluminija znova zbrali in začeli z oblega
njem gostujočih vrat, gostje pa so bili zelo 
nevarni v nasprotnih napadih skozi razredče
no domačo obrambo. V 77. minuti so skočili 
na noge domači navijači. V gneči se je po ko
tu z desne strani najbolje znašel Glažar in s 
peto poslal žogo v mrežo. Do konca smo gle
dali obupne, vendar nekontrolirane napade 
domačih, ki so na vsak način želeli doseči vo
dilni zadetek in zmago. Vendar jim to ob 
ostri obrambi gostov ni uspelo. Še več, gostje 
so zgrešili dve čisti priložnosti. Ostra igra go
stov, pa tudi Aluminija, in nemoč pred nas
protnikovimi vrati sta bila verjetno tudi ra

zlog za nekaj vroče krvi, zlasti domačih igral
cev, po tekmi, k temu pa je s provociranjem 
prispeval tudi gostujoči igralec Mišetič. Gle
de na prikazano igro je Elkroj zasluženo os
vojil in ima pred zadnjim kolom točko pred
nosti pred Aluminijem in srečanjem v Mozir
ju. Kidričani pa se bodo v gosteh pomerili s 
Proletarem. Še beseda, dve o sojenju. Sodni
ška trojka na čelu z glavnim sodnikom Botja-
kom iz Murske Sobote je svojo nalogo opra
vila korektno, kolikor se je pač v takšnem 
vzdušju ob derbiju dalo. 

Srečanje se je sicer končalo z neodločenim 
izidom, vendar to ni dokončen rezultat! Kot 
smo izvedeli, se je Aluminij po tekmi pritožil 
na igranje Mišetiča, ki je izven prestopnega 
roka iz Rudarja (Titovo Velenje) prestopil k 
Mozirju. Aluminij se je pritožil že takrat, ob 
registraciji, vendar primer še ni rešen. Kidri
čani pravijo, da imajo trdne dokaze, da regi
stracija Mišetiča za Elkroj ni veljavna. Če je 
to res, potem bo Aluminij tekmo dobil za ze
leno mizo z rezultatom 3:0. Lahko se prime
ru, da bo Elkroj izgubil še več točk. Do urad
nega zmagovalca lige bo torej potrebno poča
kati še nekaj časa. 

1. kotar 

Drava znova v prvi republišlci ligi (?) 
ROKOMET 

Ekipe s tega območja imajo v 
zadnjih kolih veliko uspeha v vseh 
kategorijah. Zlasti to velja za čla
ne Ormoža in Velike Nedelje ter 
vse ekipe rokometnega kluba 
Drava. Kot kaže bodo v prihodnji 
sezoni Ormožani še naprej člani 
prve republiške lige, rokometašice 
Drave pa so na najboljši poti, dn 
to postanejo. 

ORMOŽ-USNJAR 2 2 : 1 8 
( 1 1 : 1 0 ) 

Člani Ormoža so pomembno 
srečanje pred 300 gledalci odli
čno začeli, saj so hitro povedli 
kar s ^ : 1 . Vendar jim gostje niso 
ostali dolžni in do polčasa so ra
zliko znižali na samo zadetek ra
zlike, v zadnjem napadu pa so 
imeli celo priložnost za izenače
nje. V drugem polčasu so doma
čini strnili vrste v obrambi in s 
hitrimi nasprotnimi napadi 
»ušli« na štiri in celo pet zade
tkov razlike. V tem obdobju se je 
ob dobri obrambi odlikoval mla
di vratar Antolič, ki je v kriznem 
obdobju znanemu igralcu Mač
ku ubranil sedemmetrovko in či
sto priložnost iz kontranapada. 
To je spodbudilo soigralce, ki so 
z veliko borbenostjo dosegli za
nesljivo in zelo pomembno zma
go. Če Ormožani zaigrajo tako 

Rajšp — prodorno levo krilo Ormožanov. Na posnetku je prekršek nad 
njim na srečanju s Termopolom. (foto 1. kotar) 

Novice iz ZTKO 
Ptuj 

Občinsko prvenstvo v odbojki 
je bilo 16. in 23. maja v dvorani 
Mladika in telovadnici OŠ Kidri
čevo. Rezultati predtekmovanja 
v skupini A: Dptk — Kidričevo 
2:0, JLA - Destmik 2:0, Destr-
nik — Kidričevo 2:0, JLA — 
Dptk 2:1, JLA - Kidričevo 2:1, 
Dptk — Destmik 2:1; skupina 
B: Kungota - V. Vlahovič 2:0, 
Old Boys - V. Vlahovič 2:0 in 
Kungota — Old Boys 2:0. V fi
nalu je za tretje mesto ekipa Old 
Boys premagala ekipo DPTK s 
3:2, za prvo mesto pa ekipa Kun-
gote ekipo JLA s 3:0. Nov občin
ski prvak v odbojki je postala 
ekipa Kungote pred JLA, Old 
Boys in DPTK iz Ptuja. 

Prireditve 
v tem tednu 

četrtek, 6. junija: finale repu
bliškega atletskega prvenstva 
srednjih šol v Novem mestu. 

Petek, 7. junija: OŠ Olga Me
glic potuje k pobrateni OS v Ko
privnico, kjer se bodo pionirji in 
pionirke pomerili v nogometu, 
rokometu in košarki. Prijateljsko 
športno srečanje v streljanju s se
rijsko zračno puško med DO 
Emona - KK, Perutnina, MIP 
in ŠD Turniščem. 

Sobota, 8. junija: Rokometna 
tekma med člani Drave in Rad
gone. Prijateljsko športno sreča
nje v malem nogometu med DO 
Emona — KK Perutnina, MIP 
in ŠD Turnišče. 

Nedelja, 9. junija: Nogometna 
nedelja, srečale se bodo ekipe 
Drava — Pobrežje, člani in mla
dinci. 

Sreda, 12. junija: Finale atlet
skega pokalnega prvenstva Slo
venije za osnovne šole v Tolmi
nu. ZB 

tudi v Kozini proti ekipi Astra 
Jadran, potem se lahko z gosto
vanja vrnejo neporaženi. Sodni
ka Lužar in Melanšek sta na tre
nutke ostro srečanje vodila zelo 
korektno. Nekateri gledalci sicer 
niso bili takšnega mnenja, ven
dar se je vse lepo izteklo. Ormo
žani so pred zadnjim kolom s 15 
točkami na desetem mestu, od 
osmega pa jih loči le točka 
(manjka tista, ki so jo doma izgu
bili z Mokercora KIG). 

Ormož: Antolič, Šandor 1, Ži
žek, Fridrih, Rajšp 2, Polak 9, 
Žemljic 1, Pavlovič 4, Vukan, Za
bavnik 2, Hedžet 3, Vaupotič. 

R A D E C E - D R A V A 1 1 : 2 2 
( 4 : 1 2 ) 

Članice RK Drava so odločil
no srečanje v Radečah odigrale 
odločno, na zmago, in to jim je 
ob zelo korektnih domačinih in 
odločnem sojenju domačina 
Dimca popolnoma uspelo. Že 
pred srečanjem se je vedelo, da 

ima Drava močnejšo ekipo, ven
dar v odločilnih srečanjih to ved
no ni pogoj za zanesljiv uspeh. 
Ob tem pa še ni dokončne odlo
čitve v srečanju Brežice—Zagor
je, ki se je končalo z zmago Bre
žic, vendar se je nasprotna ekipa 
pritožila. Če ostane pri doseže
nem rezultatu, zmagi Brežic, po
tem je Drava novi član prve re
publiške lige. Vse to je vplivalo 
na vzdušje pred srečanjem v Ra
dečah, kljub temu pa je mladi 
ptujski ekipi uspelo. 

Ptujčanke so v prejšnjem ted
nu gostovale v Malem Idžošu 
(SAP Vojvodina) kot gostje do
mačih članic. Sprejem in vse 
ostalo je bilo enkratno ter se je 
ekipa vrnila z najlepšimi vtisi. 
Na mednarodnem turnirju ob 
dnevu mladosti je Drava osvojila 
drugo mesto za domačinkami. 
Del velikega gostoljubja bo Dra
va poskusila gostjam iz bratske 
avtonomne pokrajine vrniti v av

gustu, ko bodo Ptujčankam vrni
le obisk. 

Drava: Farič, Hentak 2, Šoba 
2, Vtič 2, Korošak 4, Podpadec 2, 
Šteharnik 3, Potočnik 1, Lašič, 
Radanovič 5, Majcenovič 1, Gre-
gorec. 

B R A N I K - D R A V A 3 1 : 3 6 
( 1 3 : 1 9 ) 

Člani Drave so tokrat presene
tili v gosteh. Igrali so močno 
oslabljeni, vendar so kljub temu 
uspeli. V soboto se bodo v zad
njem kolu II. SRL — vzhod v 
Ptuju pomerili z Radgono (ob 
18. uri). 

Drava: Koštomaj, Kamenšek 
7, Milunič, Matjašič 7, Debeljak 
2, Bezjak 5, Sabo 13, Peklar 2, 
Valehko. 

D R A V A - K R O G 3 0 : 1 4 ( 1 5 : 6 ) 

Mladinci so se tokrat izkazali 
z visoko zmago proti ekipi, ki bi 
jim edina lahko odvzela prvo 
mesto v tej skupini vzhodne mla
dinske republiške lige. Domačini 
so bili za razred boljši naspro
tnik in temu ustrezna je tudi ra
zlika v zadetkih. Drava se bo kot 
zmagovalec te skupine po zad
njem kolu (v nedeljo jih čaka še 
tekma v Bakovcih) za vstop v re
publiški finale (med štiri najbolj
še mladinske ekipe) v dveh sreča
njih pomerila z Aero Celjem, 
zmagovalci druge skupine. Celja
ni so veliki favoriti, vendar se 
bodo za skupno zmago gotovo 
morali pošteno potruditi. 

Drava: Matjašič 1, Habjanič 8, 
Lačen, Žitnik, Pipan 3, Žuran 1, 
Hojnik 1, Kozjak, Gobec 4, 
Tumpej 4, Žmavc 8, Osterc. 

Uspešni sta bili tudi ekipi 
mlajših pionirk in pionirjev Dra
ve, ki sta se uvrstili v zaključni 
del, med šest najboljših ekip v 
Sloveniji. Finale bo v soboto v 
Ljubljani in Celju. 

1. kotar 

VISOK PORAZ DRAVE 
Aluminij torej v derbiju ni uspelo zmagati. Še slabše pa je šlo 

Dravi na gostovanju v Slovenskih Konjicah, kjer jih je domača Dravi-
nja premagala kar s 7:1. Za Ptujčane je edini zadetek dosegel mladi
nec Artenjak. Drava je v težkem položaju, saj je pred zadnjim kolom 
zadnja, s točko zaostanka za Pobrežjem. Vendar pa je sreča v tem, da 
se bo s to ekipo v nedeljo pomerila v Ptuju in jo v primeru uspeha 
lahko prehiti ter se tako reši takojšnjega izpada iz lige. Namreč, zad-
njeuvrščena ekipa izpada takoj, ne glede na razplet v slovenski in dru
gi zvezni ligi. Mladinci Drave so igrali 3:3 z Dravinjo, vendar bodo 
srečanje izgubili z 0:3, ker za vse igralce niso imeli tekmovalnih izkaz
nic. 1- kotar 

35 let planinskega društva 
Majšperk 

V nedeljo, 26. maja, so se prijatelji gora zbrali pod Donačko go
ro, pri zavetišču planinskega društva iz Majšperka. 

Zbrane, bilo jih je okoli petsto, je najprej pozdravil predsednik 
društva BRANKO PLANINC, v imenu krajevne skupnosti pa 
FRANC SIREC, predsednik sveta. 

Osrednji govornik je bil FRANC PRELOG, član predsedstva 
OK ZSMS Ptuj. 

Pred svečanim delom in po njem so se lahko prisotni udeležili 
trim hoje na vrh Donačke gore. Vsak, ki je premagal vrh, je za nagra
do prejel trim značko. Najmočnejše in najmočnejši pa so se pomerili 
v vlečenju vrvi. V ženskem dvoboju so slavila dekleta iz PD Ptuj, med 
moškimi pa Majšperčani. Zmagovalcem so podelili praktične nagra
de ki jih je prispevala T\'I iz Majšperka. Za dobro voljo pa je priskr
bel ansambel TORNADO. 

Zdravko Jernejšek 

Kolarič dobil prvo 
etapo 

N a državnem prvenstvu^v jadral
nem letenju so d o torka opravili le 
dve etapi, saj j im je več o n e m o g o č i l o 
s labo vreme. V prvi se je izkazal Ptuj-
čan Igor Kolarič, ki mu je ed inemu 
uspel prelet Cel je—Varaždin —Celje. 
S tem je prevzel vodstvo , ki pa ga v 
drugi etapi ni uspel obdržati. V prele
tu Ce l je—Slovenj Gradec— Murska 
S o b o t a - C a k o v e c —Celje (251,5 km) 
je zmagal Pripeljaš iz Zagreba in 
prevzel vodstvo. Kolarič je trenutno 
drugi, ostali tekmovalc i A K Ptuj pa 
so nad deset im mes tom. 1. k. 

Marija Šešerko 
v državni reprezentanci 
v soboto in nedel jo je bi lo v Splitu 

državno prvenstvo v atletskih m n o g o 
bojih. Dobra uvrstitev je uspela tudi 
č lanicama atletskega kluba Ptuj Mari
ji Šešerko in Sonji Pajenk. ScScrkova 
jc bila pri č lanicah tretja, Pajenkova 
pa peta. 

b to uvrstitvijo se je Marija uvrstila 
v državno reprezentanco, ki b o 23. in 
24. junija sode lovala na troboju Mad
žarska—Jugoslavija—Avstrija v 
Gradcu. 1. k. 

A T L E T I K A 

Uspešne ptujske ekipe 
v organizaciji Z T K O Ptuj in A K Ptuj je bilo v Ptuju področno 

tekmovanje srednjih šol za atletski pokal Slovenije. Na stadionu Dra
va so bili v skromnih tekmovalnih razmerah doseženi dokaj dobri re- i 
zultati, izkazali pa so se zlasti domači tekmovalci. Doseženi so bili na-^ 
slednji rezultati: 

MLADINCI - IGO m: Damiš S D Š - P T 11,5 sek; Hamcr 
SKSMŠ MB 11,7; Karba SERŠ MB 11,8. 400 m: Krabonja SDŠ Pt 
51,6 sek; Habuš SKSMŠ MB 54,5; Zebec S K S M S MB 54,6. 1000 m: 
SKMŠ MB 2:41,5 min; Slamberger S N S MB 2:43,0; Bedrač AK Pt 
2:43,6. Skok v daljino: Znidaršič SDŠ MB 6,37 m; Planinšek SNŠ 
MB 6,24; Petrič STD 6,06 m. Skok v višino: Kovač SDŠ 200 cm; Ce-
rar SKMKŠ MB 195; Zibrat SKMKŠ PT 195. Met krogle: Senčar 
SERŠ MB 12.88 m; Klarič SKMKŠ Pt 12,61; Miki SKMKŠ Pt 12,38 
m. Štafeta 4 x 100 m: SDŠ Ptuj 46,5; SERŠ Maribor 47,3, SKMKŠ 
Ptuj 47,0; SKMKŠ Maribor 48,0 sek. 

MLADINKE - 100 m: Vidovič 13,6; Planine 14,1; Kolarič 14,1 
(vse S D Š - P t ) . 400 m: Kekec S E S Pt 1.04,5; Cestnik SKMKŠ Pt 
1:08,0; Lepenik SDŠ Pt 1:08,3. 800 m: Vidovič S D S P. 2:33,1; Vindiš 
SKMKŠ Pt 2:37,4; Skrbinšek SDŠ Pt 2:41,1. Skok v daljino: Hentag 
4.75 m; Muanda 4,73 (obe SDŠ Pt), Breznik SŠTG MB 4,64 m. Skok v 
višino: Pajenk SDŠ Pt 170; Uš i č SEŠ 150; Lamut ŠP 150cm. Met 
krogle: Novak Žel. MB 11,46 m; Pire SŠTG 10,46; Atanovič PS 9,52. 
Štafeta 4 x 100 m: SDŠ Ptuj 54,0 sek.; STŠ Maribor 58,1 sek. 

EKIPNO - mladinci: SKMKŠ MB 105, SKMKŠ Pt 93, SDŠ Pt 
68, SERŠ MB 57, SNŠ MB 29, SGŠ MB 17, SŠTG M B 16,Jžel. MB 
14, SEŠ MB 12, SSCTD MB 10. Mladinke: SDŠ Pt 111, SKMKŠ Pt 
100, SEŠ Pt 80, Železničar 46, SŠTG 34, SDŠ 20, STS 11, PŠ 10, 
SŠCTD 8 točk (vse Maribor). Zupane j 

Regata za republiški pokal 
v nedeljo bo na ptujskem jezeru regata za republiški pokal v ja

dranju na deski za vse tri kategorije (lahka in težka pri moških ter 
ženske). Nastopili bodo najboljši tekmovalci Slovenije in gostje iz za
mejstva, predstavilo pa se bo tudi sedem tekmovalcev sekcije za ja
dranje brodarskega društva Ranča, ki je tudi organizator regate. Zače
tek je napovedan za 10. uro, organizatorji pa so poskrbeli tudi za do
bro počutje gledalcev ob spustu v Budini. 1. k. 
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BREAK DANCE 
TUDI V PTUJU 

Uspehi 
^skupine 
Štrombojs 

Ples, ki izvira iz obrednih ple
sov afriških plemen, ki so ga čez 
noč poamerikanizirali, pa poev-
ropili, hit lanske sezone bi lahko 
rekli - BREAK DANCE, ali po 
naše nekako takole — lomljivi 
ples, ima svoje zveste pristaše tu
di med mladimi Ptujčani. 

Pravzaprav gre že za precej 
znano in uveljavljeno plesno 
skupino Š T R O M B O J S . Sesta
vljajo jo Romano Petek, Sašo Fe-
nos, Matjaž Grdina in vodja sku
pine Dušan Lubaj. Omenjena 
četvorka je delovala v tem sesta
vu do letošnje pomladi, ko so 
skupino pomladili še s štirimi 
novimi člani; Vojko Belšak, 
Srečko Trstenjak, Roman Iljevec 
in Dino Kolarič so štrombojčki, 
ki bodo kmalu lomili svoje telo 
(ali pa že) tako kot njihovi izku-
šenejši kolegi. 

Strombojsi niso od muh. Če
prav so začeli trenirati šele pred 

Skupina Štrombojs med vajo v telovadnici OŠ Olga Meglic v Ptuju. 

letom dni, so decembra lani na 
republiškem prvenstvu plesnih 
skupin v Ljubljani od sedemnaj
stih dosegli odlično tretje mesto. 
Nekaj dni pred tem so snemali 
na zagrebški televiziji nekaj mi
nutni video spot, sicer pa se lah
ko pohvalijo z uspešnimi nastopi 
v mariborskih in celjskih disko

tekah, z Dariom Diviachijem so 
nastopili v Opatiji, pa v Portoro
žu, uspeh so poželi tudi v Radi-
nu (Radenci), večkrat pa tudi v 
Ptuju. 

Strombojsi vadijo v telovadni
ci OŠ Olga Meglic , za kar so 
vodstvu šole še posebej hvaležni, 
sicer pa so organizirani kot sek

cija KUD Jože Hermanko iz Ma
ribora, ker v Ptuju niso imeli po
dobne možnosti. Sedaj se fantje 
temeljito pripravljajo na državno 
prvenstvo Break dance skupin, 
ki bo poleti v Ljubljani. Čimveč 
uspeha jim želimo in seveda gip-
ka plastična telesa! 

M. Ozmec 

Pri preizkusu prve pomoči. 

Tudi streljanje je bilo del tekmovanja. 

Tekmovanje v SLO in DS 
Tinje na Pohorju je bilo v soboto prizorišče 6. tekmovanja iz po

dročja SLO in DS. Tekmovanje je bilo v občinskem merilu, zato so se 
ga udeležile ekipe mladincev in mladink iz enajstih osnovnih šol v ob
čini. V posamezni ekipi je bilo pet tekmovalcev. Najprej so se vsi 
zbrali na ploščadi, kjer so jih pozdravili vodja tekmovanja Peter Šte-
fanič, Branko Petan, predstavnik Tinja, Marija Bračič pa je podrobno 
pojasnila celoten potek. Potem so tekmovalci odšli v šolo, kjer so sku
pinsko reševali teste s področja SLO in DS. Sledili so preizkus prve 
pomoči (teoretično in praktično), streljanje z zračno puško in nato še 
orientacijski pohod. Na vsakem področju je bila prisotna strokovna 
komisija. Pred razglasitvijo rezultatov je bil kratek kulturni program. 
Prvo mesto je osvojila ekipa Tinja, drugo Kebelj in tretjo Oplotnica. 
Tinjčani bodo zato zastopali občino Slovenska Bistrica na regijskem 
tekmovanju. Tekst in foto: Samo Brbre 

Z4 TRENUTEK 
RAZMIŠLJANJA 

Vsi smo se zgrozili ob 
dogodkih na belgijskem 
nogometnem stadionu, 
kjer so ugašala človeška 
življenja. Vsi po vrsti smo 
obsojali povzročitelje na
silja . . . 

Ob tem pa nismo po
mislili, da se tudi pri nas 
nizajo sicer manjša nasi
lja. Mar ni prav takega 
obsojanja vredno, če raz
bijemo svetilko v parku, 
če mučimo sosedovo 
mačko ali če se surovo 
znesemo nad. . . dreve
som, ki ga je nekdo nego
val in ščitil iz ljubezni do 
vsega živega v naravi. 
Taka dejanja so vredna 
še večjega obsojanja, saj 
so storjena naklepno. 
Nas ni sram. če lastnik 
ve. da smo to storili mi, 
čeprav nam ne more in 
tudi ne poskuša dokaza
ti?' 

JB. 

Kolesarji Gorenja so se na svoji 1000 km dolgi poti po Sloveniji ustavili 
tudi v tozd Poslovna oprema Ptuj 

Kolesarji Gorenja 1000 km po Sloveniji 
V počastitev 40-letnice zmage nad fašiz

mom in meseca mladosti so kolesarji TGO 
Gorenje iz Titovega Velenja pripravili veliko 
kolesarsko manifestacijo. V sedmih dneh, od 
24. do 30. maja, so prevozili slovensko kole
sarsko tranzverzalo dolgo 1000 km. 40 kole

sarjev je tako prevozilo Slovenijo po dolgem 
in počez. Krenili so iz Titovega Velenja prek 
Kranjske gore proti Primorju, nato pa po 
Dolenjski in Notranjski do Štajerske. 

V sredo, 29. maja, so se med svojo potjo 
ustavili tudi v temeljni organizaciji Poslovna 

oprema Ptuj, kjer so jih toplo sprejeli in jih 
pogostili z malico in osvežilnimi pijačami. 
Nato so kolesarji krenili naprej proti Pomur-
ju, v četrtek pa so s tranzverzalo uspešno za
ključili. 

M . Ozmec 

Srečanje invalidov 
športnikov 

Ne rezultati, krepitev bratstva 
in prijateljstva med invalidi 
športniki občin Koprivnica in 
Ptuj je tisto, kar jih druži. Ta mi
sel je vodila tekmovalce invalid
skih športnih društev Koprivnica 
in Ptuja med tekmovanjem mi
nulo nedeljo v Ptuju. K temu je 
pripomogel še končni rezultat, 
kjer ni bilo zmagovalca in ne po
raženca ter seveda dobra organi
zacija tekmovanja. 

Pomenu takšnih srečanj v 
okviru dvanajstih bratskih občin 
Hrvaške in Slovenije je namenil 
v svojem govoru največ pozorno
sti tudi Edi Kupčič, predsednik 
Občinskega sveta ZSS Ptuj, ki je 
bil pokrovitelj srečanja. Predsed
nik koprivnišičih športnikov. Ma
te Pezel pa je med pozdravom 
najbolj poudaril pomen krepitve 
tradicije NOB, saj so prvotno bi
li v organizaciji vključeni le vojni 
invalidi. 

Brez uvrstitev pa na tekmova
njih le ne gre. Po občinah sta bili 
skupini izenačeni. V streljanju z 
zračno puško je bil boljši Ptuj s 
672 krogi pred Koprivnico s 647. 

Posamezno: najboljši je bil 
Franc Bedrač — Ptuj s 174 krogi, 
drugi Stjepan Husnjak — Ko
privnica 170 krogov in tretji Jože 
Pintarič F*tuj 167 krogov. 

V pikadu so se letos prvič po
merili, bile pa so Koprivničarke 
nepremagljive. Zbrale so 438 
krogov pred domačinkami, ki jih 
imajo 299. Najboljša Marica Me-
žnarič je zadela 136 krogov pred 
Milko Kuka 130 in Smiljo Svilar 
125. Najboljši Ptujčan je bil Jože 
Pintarič s 100 krogi. 

Koprivnica je s 409 keglji pre
magala Ptujčane tu-di v keglja
nju. Slednji so jih podrli 381. 
Najboljši posameznik pa je bil 
Ptujčan Ivan Krajnc 87 kegljev, 
pred Stjepanom Jakopancem 83 
in llijo Kaliničem 79 oba iz Ko
privnice. 

Šah je prinesel več sreče Ptuj-
čanom. Ekipno so zbrali 16,5 
točke, Koprivničani pa 15,5. Po
samezno sta Ptujčana Pero Per
nat in Ivan Habjanič zbrala po 6 
točk, tretji pa je bil Cedo Dinič 
iz Koprivnice s 5 točkami. 

Ob zaključku srečanja 

VINOGRADNIKI 
Priporočamo škropljenje proti peronospori. Za to škropljenje da

jemo prednost organskim kontaktnim fungicisom, kot so antracol, 
dithane M-45, folpet ali faltan. Menimo, da sedaj še ne bi bilo smisel
no škropiti s sistemiki. 

Glede oidija dajemo prednost močljivemu žveplu (cosan) zaradi 
ugodnih stranskih učinkov na pršice. Le v vinogradih, kjer iz izkušenj 
vemo, daje oidij zelo nevaren, bi dali prednost bayletonu, tiltu ali ru-
biganu. Priporočljivo bi bilo tudi mešanje omenjenih pripravkov s co-
sanom. 

V času med 4. in 8. junijem bi bil tudi optimalni čas za škropljenje 
proti prvemu rodu grozdnih sukačev. Glede na slab ulov metuljčkov 
domnevamo, da tudi letos ne bo posebno močnega napada tega rodu 
grozdnih sukačev. Mislimo, da škropljenje ni nujno potrebno, oziro
ma da bi bilo boljše počakati, če ugotovimo zapredke in se šele potem 
odločimo za zatiranje. V kolikor boste škropili zdaj, priporočamo 
predvsem pripravke: dipterex, fentitrotion (metation, accothion) ali 
kombinacija dipterexa in fenitrotiona (vsakega pol), basudin, gardo-
na ali zolone. Ce bomo škropili kurativno, že po pojavu prvih zaprecl-
kov, bi dali prednost pripravkom: lannate, ekalux, ultracid, decis, su-
micidin, talcord, cybolt, fastac. 

Kmetijski zavod Maribor, 
strokovna služba za varstvo 

rastlin 

ČRNA KRONIKA 
V tednu od 28. maja do vključno 4. junija so miličniki postaje milice 

Ptuj in oddelkov posredovali v treh prometnih nesrečah in pri tem zabele
žili eno smrtno žrtev, ena oseba pa je bila na srečo le lažje poškodovana. 
Vzroki nesreč so bili neprilagojena hitrost in izsiljevanje prednosti, mate
rialna škoda na vozilih pa je v primerjavi s krvnim davkom neznatna. 

Z GLAVO LDARIL V DREVO 
Do zelo hude prometne nesre

če je prišlo v soboto, 1. junija, 
med drugo in tretjo uro zjutraj 
na lokalni cesti v Vitomarcih. 
Voznik kolesa z motorjem Janez 
Kramberger iz Biša se je peljal iz 
Vitomarc proti Hvaletincem. Za
radi neprilagojene hitrosti je po 
klancu navzdol v desnem ovinku 
zapeljal na levo stran, od tam pa 
v sadovnjak, kjer je padel in z 
glavo udaril v drevo tako močno, 
da je umrl na kraju nesreče. 

OTROK UTONIL V ČEBRl 
V soboto, 1. junija, so se v 

Lancovi vasi na dvorišču hiše št. 
89 igrali otroci. Okrog 18. ure je 
dveletni D. P. padel v čeber z vo
do in utonil. 

POZIV VOZNIKU - OČIVID
CU! 

Postaja milice Ptuj vljudno na
proša voznika osebnega avtomo
bila, ki je v sredo, 15. maja. ob 
9.45 pripeljal na kraj prometne 
nezgode v križišču z lokalno ce
sto v Zgornji Hajdini, da se zara
di zbiranja podatkov oglasi na 
najbližji enoti milice! 

- OM 

Aplavz za ptujske butikarje 
Sobotni večer, 25. maja, v veliki dvorani hotela Poetovio sta za

polnila ptujska butikarja — Rabuza in Neno — ki sta s pomočjo ma-
nekenov KUD-a Jože Hermanko iz Maribora, predstavila večji del 
svoje ponudbe za pomlad in poletje. Ob zvokih disco glasbe so mične 
manekenke in manekeni uspešno predstavili njune modele, ki jih 
odlikuje modnost, kakovost, udobnost in uporabnost. Narejeni so iz 
visoko kakovostnih materialov, največ pa je bombaža. 

V modno revijo so se uspešno vključili breakdancerji ter kozmeti
čni salon Vere Nahberger in frizerstvo Tatjane Fenos. Pokroviteljstvo 
sta si delila hotel Poetovio in disco Cekin. 

Takih revij si Ptujčani, zlasti še mladi, želimo. MG 

Rodile so: 
Dragica Vajs, Lešnički vrh 2 

— dečka; Danica Bolčevič, Mi-
hovci 33 — dečka; Cvetka Luka-
čič, Videm 40 — Jasno ; Jožefa 
Turk, Gerečja vas 54 — deklico; 
Antonija Ivančič, Vel. Nedelja 
11 — Barbaro; Dragica Primo
žič, Kicar 13/a — Dorotejo; Jo
žefa Pal. Bukovci 19 - Davori
na; Irena Malec, Vel. Brebrovnik 
101 ~- Dejana; Jožica Možina, 
Ziherlova pl. 11 — Majo; Mile
na Levičnik, Gomilškova 14 — 
Roka; Dragica Kočevar, Dolena 
31 — Brigito; Nadica Slana, Pr
venci 23 — Mojco; Andrejka Ca
puder, Kraigherjeva 32 - Luka; 
Dragica Lovrec, Grabšinci 6 — 
Sabino;. 

Poroke: 
Zlatko Sardinšek, Bihač in 

Zdenka Rodošek, Podlože 35; 
Dušan Planine. Pečke 50/a in 
Regina Planine, Pečke 50/a; Zo 
ran Majcen, Slovenski trg 3 in 
Vesna Horvat, Zagreb, Baštija-
nova 54; Velko Pernek, Finžgar-
jeva 14 in Lidija Vidovič. Fin-
žgarjeva 14; Marjan Zebee, Bel-
šakova 47 in Irena Petek, Belša-
kova 47;. 

Umrli so: 
Jakob Habjanič, Hum 2, roj. 

1906. umrl 26. maja 19S5; Marija 
Krivec. Dravinjski vrh 62. roj, 
1923. umrla 24. maja 1985; Fran
čiška Struel. Strajna 16, roj. 
1907, umrla 27. maja 1985; Neža 
Kovačič. Jeruzalem 2, roj. 1912, 

umrla 28. maja 1985; Katarina 
Šimenko, Draženci 88, roj. 1898, 
umrla 27. maja 1985; Alojzij Ber-
lak. Dom upokojencev Ptuj. roj. 
1907, umrl 30. maja 1985; Matil
da Kuserbanj, Dom upokojen
cev Ptuj, roj. 1914, umrla 29. ma
ja 1985. 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in ra
dijsko dejavnost RADIO-TEDNIK 
62250 Ptuj, Vošnjakova 5, poštni 
predal 99. Ureja uredniški kole
gij, ki ga sestavljajo vsi novinarji 
zavoda, direktor In glavni ured
nik Franc Lačen, odgovorni 
urednik Ludvik Kotar, tehnični 
urednik Štefan Pušnik, novinarji: 
Jože Bračič, Ivo Ciani, Nevenka 
Dobljekar, Franc Fideršek, Maj
da Goznik, Martin Ozmec in 
Marjan Šneberger. Uredništvo in 
uprava Radio-Tednik, telefon 
(062) 771-261 in 771-226. Celo
letna naročnina znaša 1.500 di
narjev, za tujino 2.400 dinarjev. 
Žiro račun SDK Ptuj 
52400-603-31023 Tiska ČGP Ve
čer Maribor. Na podlagi zakona 
o obdavčevanju proizvodov in 
storitev v prometu je TEDNIK 
uvrščen med proizvode, za kate
re se ne plačuje temeljni davek 
od prometa proizvodov. 
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SKUPŠČINA O B C I N E PTUJ 
171. Odlok o gospodarjenju z javnimi potmi 
172. Sklep o določitvi liste članov disciplinske komisije 
•173. Sklep o pristopu k Samoupravnemu sporazumu o sodelovanju in izva

janju skupnih nalog pri načrtovanju, vzpostavljanju in delovanju infor
macijskih sistemov za podporo odločanja 

174. Sklep o razrešitvi tajnika Skupščine občine Ptuj 
175. Sklep o imenovanju tajnice Skupščine občine Ptuj 
176. Sklep o razrešitvi sekretarja Družbenopolitičnega zbora Skupščine 

občine Ptui 
177. Sklep o imenovanju sekretarja Družbenopolitičnega zbora Skupščine 

občine Ptuj 

178. Sklep o imenovanju delegata družbenopolitične skupnosti v zbor de
lavcev Zgodovinskega arhiva Ptuj 

179. Sklep o potrditvi Samoupravnega sporazuma o ustanovitvi in Statuta 
občinske skupnosti za zaposlovanje Ptuj 

IZVRŠNI SVET SO PTUJ 

180. Sklep o cenah geodetskih storitev v občini Ptuj 

KRAJEVNE SKUPNOSTI 
181. Sklep o uvedbi krajevnega samoprispevka za sofinanciranje srednjero

čnega programa krajevne skupnosti v letih 1986—1990 za izgradnjo 
komunalnih in drugih objektov na območju krajevne skupnosti Maj
šperk 
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Na podlagi 2 . odstavka 12. člena Zakona o 
cestah (Uradni list SRS, št. 3 8 - 1 6 8 7 / 8 1 ) , 3 . in 
2 5 . člena Zakona o prekrških (Uradni list SRS, 
št. 2 5 / 8 3 ) in 169. člena Statuta občine Ptuj 
(Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 5 / 7 8 , 
2 / 8 2 ) je Skupščina občine Ptuj na seji Zbora 
krajevnih skupnosti, dne 2 4 . septembra 1 9 8 5 , 
sprejela 

ODLOK 
O GOSPODARJENJU Z JAVNIMI POTMI 

I. SPLOŠNE D O L O C B E 
1. člen 

S tem odlokom se na območju občine Ptuj 
določi način gospodarjenja z javnimi potmi, to 
je uporabe, upravljanja, vzdrževanja in varstva 
javnih poti ter zagotavljanja sredstev za te na
mene. 

2. člen 
Med javne poti se štejejo dovozne poti, va

ške in poljske poti, gozdne poti ter druge kraje
vne poti, ki so v javni rabi in so družbena last
nina, pa niso razvrščene med magistralne, re
gionalne in lokalne ceste ter niso opredeljene 
kot komunalni objekti in s katerimi ne gospo
darijo organizacije združenega dela za ceste ali 
druge organizacije združenega dela. 

II. GOSPODARJENJE Z JAVNIMI POTMI 

3 . člen 
Z javnimi potmi upravljajo in gospodarijo 

krajevne skupnosti, vsaka na svojem območju. 
Javne poti vzdržujejo krajevne skupnosti sku
paj z uporabniki; vzdrževane morajo biti tako, 
da je na njih mogoč promet, za katerega so na
menjene. 

4. člen 
Krajevne skupnosti samostojno urejajo pro

met na javnih poteh, z izjemo priključitve le-
teh na javne ceste v skladu z veljavno zakono
dajo in predpisi cestnega prometa. 

O javnih poteh vodijo krajevne skupnosti 
ustrezno evidenco javnih poti in evidenco pro
metne signalizacije po navodilih in ob pomoči 
pristojnega upravnega organa za promet. 

5. člen 
Krajevne skupnosti imajo pravico in dolž

nost da z javnimi potmi gospodarijo v skladu z 
naravo in namenom javne poti in na način ter 
pod pogoji, dogovorjenimi v planu razvoja 
krajevne skupnosti. 

Krajevne skupnosti imajo tudi pravico in 
dolžnost, da uvrščajo prometne površine med 
javne poti. 

Krajevne skupnosti razvrščajo prometne po
vršine med javne poti, ob tem pa upoštevajo 
zlasti naslednje kriterije: 

— da pot poteka skozi več krajevnih skup
nosti, 

— da pot povezuje več javnih poti, 
— da pot povezuje naselja ali navezuje po

samezno naselje ali zaselek na drugo javno pot 
ali cesto, 

— da pot služi za zagotavljanje dostopnosti 
do pomembnejših družbenih objektov (železni
ške postaje, turistični objekti itd.) ter za potre
be turizma, 

— da pot po svoji širini zagotavlja možnost 
prometa vozil na štirih kolesih. 

Za .azvrstitev prometnih površin med javne 
poti se mora upoštevati vsaj en pogoj dejavni
ka povezovanja, obvezno pa pogoj iz 5. alinee 
3 . odstavka tega člena. 

6 . člen 
Sredstva za vzdrževanje in varstvo javnih po

ti se zagotavljajo: 
— s samoupravnim združevanjem sredstev, 
— s samoprispevkom občanov, 
— s povračili za čezmerno uporabo javnih 

poti, 
— s povračili za izredne prevoze, 
— s prispevki neposredno zainteresiranih 

občanov ter organizacij združenega dela in 
drugih virov. 

7 . člen 
Za uporabo javne poti morajo uporbniki, ka

terih vozila zaradi izvajanja investicijskih del, 
proizvodnih ali storitvenih dejavnosti trajno 
ali začasno čezmerno uporabljajo javno pot, 
dobiti dovoljenje pristojne krajevne skupnosti. 
Za čezmerno uporabo javne poti so uporabniki 
dolžni plačati krajevni skupnosti povračilo, so
razmerno uporabi in poškodovanju javne poti. 

Za izredne prevoze po javnih poteh morajo 
uporabniki dobiti dovoljenje pristojne kraje

vne skupnosti, s katerim se določijo način in 
pogoji prevoza ter višina povračila za izredno 
uporabo javne poti. 

Krajevne skupnosti sprejmejo enoten cenik 
povračil za izredne prevoze. 

8. člen 
Javne poti morajo biti opremljene s cestno 

prometno signalizacijo glede na namen upora
be. 

Za postavitev, odstranitev in dopolnitev pro
metne signalizacije mora krajevna skupnost 
pridobiti soglasje občinskega upravnega orga
na pristojnega za promet. 

9 . člen 
Prekopavanje, podkopavanje in druga dela 

na javnih poteh se lahko izvajajo samo z dovo
ljenjem krajevne skupnosti. 

10. člen 
Prepovedano je začasno ali trajno zasesti ja

vno pot, izvajati na njej kakršnakoli dela, ki ni
so v zvezi z vzdrževanjem ali rekonstrukcijo ja
vne poti. 

1 1 . člen 
Da se prepreči poškodovanje javne poti ter 

oviranje in ogrožanje varnosti prometa, je pre
povedano: 

1. odvajati na javno pot vodo, gnojnico, od
plake ter druge tekočine, 

2 . odlagati na javno pot sneg in led ter pu 
ščati sneg ali led, ki zdrsne s strehe na javno 
pot, 

3. vlačiti po javni poti hlode, skale, veje in 
podobne druge predmete, kot tudi pluge, bra
ne in drugo kmetijsko orodje ter druge dele to
vora, 

4. ovirati odtekanje vode z javne poti, 
5. postavljati ob javni poti ograje, zasaditi ži

vo mejo, drevje, trto in druge nasade, če se s 
tem poslabša ali onemogoči preglednost javne 
poti ali drugače ovira ali ogroža promet ali če 
se s tem poškoduje javna pot ter odlagati les, 
opeko ter druge materiale ali predmete, 

6. opravljati brez ustreznega zavarovanja na 
zemljišču ali stavbi ob javni poti kakršnakoli 
dela, ki bi utegnila poškodovati javno pot ali 
ovirati ter ogrožati promet, 

7. poškodovati cestnoprometno signalizaci
jo. 



12. člen 
V kolikor posamezne zadeve niso opredelje

ne s tem odlokom, se za njih smiselno upora
blja zakon o cestah. 

III. KAZENSKE D O L O C B E 

13. člen 
Z denarno kaznijo od 1.000 do 15.000 dinar

jev se kaznuje za prekršek posameznik, 
1. ki zaradi izvajanja investicijskih del, pro

izvodnih ali storitvenih dejavnosti trajno ali za
časno čezmerno uporablja javno pot brez do
voljenja krajevne skupnosti (7. člen); 

2. ki prekopava, podkopava in opravlja dru
ga dela na javnih poteh brez dovoljenja kraje
vne skupnosti ali v nasprotju s pogoji iz tega 
dovoljenja (9. člen); 

3. ki začasno ali trajno zasede javno pot, iz
vaja kakršnakoli dela, ki niso v zvezi z vzdrže
vanjem ali rekonstrukcijo javne poti (10. člen); 

4. ki odvaja na javno pot vodo, gnojnico, od
plake ter druge tekočine (1. točka 11. Člena); 

5. ki odlaga na javno pot sneg ali led in pu 
šča sneg ali led, ki zdrsne s strehe na javno pot 
(2. točka II. člena); 

6 . ki vlači po javni poti hlode, veje, skale in 
podobne druge predmete, kot tudi pluge, bra
ne in drugo kmetijsko orodje ter druge tovore 
(3. točka II . člena); 

7. ki ovira odtekanje vode z javnih poti (4. 
točka II . člena); 

8. ki postavlja ob javni poti ograje, zasadi ži
vo mejo, drevje, trto in druge nasade, če se s 
tem poslabša ali onemogoči preglednost javne 
poti ali drugače ovira ali ogroža promet, ali če 
s tem poškoduje javno pot ter odlaga les, ope
ko ter druge materiale ali predmete (5. točka 
II . člena); 

9. ki opravlja brez ustreznega zavarovanja 
na zemljišču ali stavbah ob javni poti kakršna
koli dela, ki bi utegnila poškodovati javno pot 
ah ovirati ali ogrožati promet (5. točka I I . Čle
na); 

10. ki poškoduje cestnoprometno signaliza
cijo (7. točka 11. člena); 

Pravna oseba in oseba, ki stori prekršek v 
zvezi s samostojnim opravljanjem dejavnosti 
po navedenih točkah tega člena, se kaznuje z 
denarno kaznijo od 2.000 dinarjev do 60.000 
dinarjev, odgovorne osebe pravne osebe pa z 
denarno kaznijo od 1.000 do 15.000 din. 

14. člen 
Za inšpekcijski nadzor nad izvajanjem tega 

odloka je pristojen inšpektor za ceste pri Upra
vi za inšpekcije občin Ormož in Ptuj. 

IV. PREHODNE IN KONČNE D O L O Č B E 

15. člen 
Prvo razvrstitev prometnih površin med ja

vne poti po 2. in 3. odstavku 5. člena tega odlo
ka opravijo krajevne skupnosti najkasneje v še-
,stih mesecih od dneva sprejema tega odloka. 

16. člen 
Z dnem, ko začne veljati ta odlok, preneha 

veljati odlok o krajevnih cestah in kolovoznih 
poteh v občini Ptuj (Uradni vestnik občin Or
mož in Ptuj, št. 7/70). 

17. člen 
Ta odlok začne veljati osmi dan po objavi v 

Uradnem vestniku občin Ormož in. Ptuj. 
Številka: 34-1/85-2 
Datum: 24/9-1985 

• Predsednik 
Skupščine občine Ptuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog 1. r. 
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Na podlagi 3. odstavka 200 člena Zakona o 
združenem delu (Uradni list SFRJ, št. 53/76) 

in 167. člena Statuta občine Ptuj (Uradni vest
nik občin Ormož in Ptuj, št. 5/78 in 2/82) je 
Skupščina občine Ptuj na seji Zbora združene
ga dela, dne 24. septembra 1985, sprejela 

SKLEP 
O DOLOČITVI LISTE ČLANOV DISCI

PLINSKE KOMISIJE 

1. 
Za člane disciplinske komisije, se v skladu s 

3. odstavkom 200. člena Zakona o združenem 
delu, na listo članov disciplinske komisije do
ločijo naslednji delavci: 
A7 INDUSTRIJA 

I.POTRČ Alojz, TGA - TOZD Predelava 
aluminija Kidričevo 

2. KLARIČ Rudi, MTT - TOZD Volneni 
izdelki Majšperk 

3. GOTAL Stjepan, SAVA - TOZD Gu
mama Ptuj 

4. OREŠEK Dušan, HIKO »Olga Meglic« 
Ptuj 

5. ROŠKAR Alojz, AGIS - TOZD TAP 
Ptuj 

6 . MAJCEN Franc, TGA - TOZD Vzdrže
vanje Kidričlevo 

7. KAUČIČ Anton, TGA - TOZD Promet 
Kidričevo 

8. KOLARIČ Darinka, AGIS - DS Skup
nih služb Ptuj 

9. PETROVIČ Karel, LIK - TOZD Lesna 
industrija I*tuj 

10. VERTAČNIK Zvonko, AGIS - TOZD 
Kovinska obdelava Ptuj 

11. KORITNIK Vlado, TGO Gorenje -
TOZD Poslovna oprema Ptuj 
B) KMETIJSTVO 

1. GRAJFONER Ivan, KK - TOZD Mle
karna I*tuj 

2. MEDVED Anton, PP - TOZD Perutni-
narske farme Ptuj 

3. ŽIŽEK Ivan, KK - TOZD Sadjarstvo 
Osojnik Ptuj 

4. MISLOVIČ Jože, KK - TOZD Farma 
prašičev Ptuj 

5. SLANA Mirko, PP - TOZD Mesna indu
strija Ptuj 

6 . VESENJAK Slavko, PP - TOK Koope
racija Hajdina 

7. VILCNIK Janko, Kmetijska zadruga Ptuj 
8. ARNUŠ - PELCL Jelka, OZVŽ -

TOZD Veterinarstvo Ptuj 
C) GRADBENIŠTVO 

1. GOLUB Jože, Pleskar Ptuj 
2. IVANUŠA Miran, GRADIŠ - TOZD 

Gradnje Ptuj 
3. SAGADIN Borut, KGP - TOZD Visoke 

gradnje Drava I*tuj 
C) PROMET 

1. RAJ H Stanko, CERTUS - TOZD Potni
ški promet Ptuj 

2. SLANA Franc, KGP - TOZD Avtopark 
Ptuj 

3. LEPENIK Aleksander, CDL - TOZD za 
vzdrževanje voz Ptuj 
D) TRGOVINA IN GOSTINSTVO 

1. GLATZ Aleksander, LIK - TOZD Trgo
vina LES Ptuj 

2. PULKO Jože, MIP - TOZD Maloproda
ja Ptuj 

3. CUŠ Janez, KK - TOZD Haloški biser 
Ptuj 

4. EKART Marija, PETROL - TOZD Mo
tel Podlehnik 

5. PETEK Milan, MIP - DS Skupnih služb 
Ptuj 
E) OBRT 

1. ZAMUDA Marjeta, Panorama Ptuj 
2. LENART Terezija, MIP - TOZD Zaščita 

Kidričevo 
3. MURATA Mirka, zaposlena pri KOSI 

Stanku v Ptuju 
4. VREZE Franc, sekretar Občinskega sveta 

Zveze sindikatov Slovenije Ptuj 
F) KOMUNALA IN STANOVANJSKA DE
JAVNOST 

1. SVETELŠEK Albin, SIS materialne proiz
vodnje občine 
Ptuj 

2. VESELKO Janez, Dimnikarsko podjetje 
Ptuj 

3. BRLEK Mirko, KGP - TOZD Komunal
ni servisi Ptuj 
G) DRUŽBENE DEJAVNOSTI 

1. KEKEC Hedvika, OŠ Franc Osojnik Ptuj 
2. OGRIZEK Genofefa, OŠ Hajdina 
3. ŠTOLFA Marjan, ZC - TOZD Bolnica 

Ptuj 
4. PLOŠINJAK Anica, Dom upokojencev in 

oskrbovancev Ptuj—Muretinci 
5. PETEK Ida, ZC - DS Skupnih služb 

Ptuj 
H) OSTALE DEJAVNOSTI 

1. ČERČEK Silva, Komite za družbenoeko
nomski razvoj in planiranje. Skupščina občine 
Ptuj 

2. KOZEL Ida, Oddelek za notranje zadeve 
SO Ptuj 

2. 
Mandatna doba imenovanih članov disci

plinske komisije traja štiri leta. 

3. 
Ta sklep velja takoj, objavi pa še v Uradnem 

vestniku občin Ormož in Ptuj. 
Številka: 16-1/77-1 
Datum: 24/9/-1985 

Predsednik 
Skupščine občine Ptuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog 1. r. 
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Na podlagi 164. člena Statuta občine Ptuj 
(Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 5/78 
in 2/82) je Skupščina občine Ptuj na seji Druž
benopolitičnega zbora, dne 23. septembra 1985 
in na seji Zbora združenega dela ter Zbora kra
jevnih skupnosti, dne 24. septembra 1985, spre
jela 

SKLEP 
o pristopu k Samoupravnemu sporazumu o sode
lovanju in izvajanju skupnih nalog pri načrtova
nju, vzpostavljanju in delovanju informacijskih 

sistemov za podporo odločanju 

1. 
Skupščina občine Ptuj pristopi k Samou

pravnemu sporazumu o sodelovanju in izvaja
nju skupnih nalog pri načrtovanju, vzposta
vljanju in delovanju informacijskih sistemov 
za podporo odločanju. 

2. 
Za podpisnika samoupravnega' sporazuma 

se določi Franc TETIČKOVIČ, predsednik 
Skupščine občine Ptuj. 

3. 
Ta sklep začne veljati osmi dan po objavi v 

Uradnem vestniku občin Ormož in Ptuj. 
. Številka: 038/85-1 

Datum: 24/9-1985 

Predsednik 
Skupščine občine Ptuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog 1. r. 

1 7 4 . 

Na podlagi 164. člena Statuta občine Ptuj 
(Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 5/78 
in 2/82) in 278. člena Poslovnika Skupščine 
občine Ptuj (Uradni vestnik občin Ormož in 
Ptuj, št. 10/76) je Skupščina občine Ptuj na seji 
Zbora združenega dela in Zbora krajevnih 



skupnosti, dne 24. septembra 1985 ter Družbe
nopolitičnega zbora, dne 23. septembra 1985, 
sprejela 

SKLEP 
o razrešitvi tajnika Skupščine občine Ptuj 

Franc POTOČNIK^ dipl. pravnik, rajen 
18/8-1938 v Sp. Jablanah, stanujoč v Ptuju, 
Frankovičeva ulica 11, 
se razreši s 30. septenibrom 1985 funkcije tajni
ka Skupščine občine Ptuj. 

2. 
Ta sklep velja takoj in se objavi v Uradnem 

vestniku občin Ormož in Ptuj. 
Številka: 111-6/82-1 
Datum: 24/9-1985 

Predsednik 
Skupščine občine Ptuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog 1. r 
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Na podlagi 164. člena Statuta občine Ptuj 
(Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 5/78 
in 2/82) in 278. člena Poslovnika Skupščine 
občine Ptuj (Uradni vestnik občin Ormož in 
Ptuj, št. 10/76) je Skupščina občine Ptuj na seji 
Zbora združenega dela in Zbora krajevnih 
skupnosti, dne 24. septembra 1985 ter Družbe
nopolitičnega zbora, dne 23. septembra 1985, 
sprejela 

SKLEP 
O IMENOVANJU TAJNICE SKUPŠČINE 

OBČINE PTUJ 

1. 
Marica FAJT, dipl.- pravnica, rojena 

2/3-1936 v Sarajevu, stanujoča v Ptuju, Vašte-
tova ulica 7 

se imenuje 

s 1. oktobrom 1985 za tajnico Skupščine obči
ne Ptuj. 

2. 
Mandatna doba imenovane tajnice Skupšči

ne občine Ptuj traja do izteka mandata delega
tom skupšččine sedanjega sklica. 

3. 
Ta sklep velja takoj in se objavi v Uradnem 

vestniku občin Ormož in Ptuj. 
Številka: 110-1/85-1 
Datum: 24/9-1985 

Predsednik 
Skupščine občine F*tuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog 1. r 

1 7 6 . 

Na podlagi 182. člena Statuta občine Ptuj 
(Uradni vestnik občin Ormož in F*tuj, št. 5/78 
in 2/82) in 59. člena Poslovnika Družbenopoli
tičnega zbora Skupščine občine Ptuj (Uradni 
vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 3/77), je Skup
ščina občine Ptuj na seji Družbenopolitičnega 
zbora, dne 23. septembra 1985, sprejela 

SKLEP 
o razrešitvi sekretarja Družbenopolitičnega zbo

ra Skupščine občine Ptuj 

1. 
Franc POTOČNIK, dipl. pravnik, rojen 

18/8-1938 v Spodnjih Jablanah, stanujoč v 
Ptuju, Frankovičeva ulica 11, se s 30/9-1985 
razreši funkcije sekretarja Družbenopolitične
ga zbora Skupščine občine Ptuj. 

2. 
Ta sklep velja takoj in se objavi v Uradnem 

vestniku občin Ormož in Ptuj. 
Številka: 111-7/82-1 
Datum: 23/9-1985 

Predsednik 
Skijpščine občine Ptuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog, I. r. 

177. 
Na podlagi 182. člena Statuta občine Ptuj 

(Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 5/78 
in 2/82) in 59. člena Poslovnika Družbenopoli
tičnega zbora Skupščine občine Ptuj (Uradni 
vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 3/77) je Skup
ščina občine Ptuj na seji Družbenopolitičnega 
zbora, dne 23. septembra 1985, sprejela 

SKLEP 
o imenovanju sekretarke Družbenopolitičnega 

zbora Skupščine občine Ptuj 

1. 
Marica FAJT, dipl. pravnica, rojena 

2/3—1936 v Sarajevu, stanujoča v Ptuju, Va-
štetova ulica 7 se imenuje za sekretarko Druž
benopolitičnega zbora Skupščine občine Ptuj, s 
1/10-1985. 

2. 
Mandatna doba imenovane sekretarke traja 

do izteka mandata skupščine sedanjega sklica. 

3. 
Ta sklep velja takoj in se objavi v Uradnem 

vestniku občin Ormož in Ptuj. 

Številka: 1 1 0 - 2 / 8 5 
Datum: 2 3 / 9 - 1 9 8 5 

Predsednik 
Skupščine občine Ptuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog 1. r. 

178 . 
Na podlagi 75. člena Zakona o naravni in 

kulturni dediščini (Uradni list SRS št. 1/81) 
164. člena Statuta občine Ptuj (Uradni vestnik 
občin Ormož in Ptuj, št. 5/78 in 2/82) in 62. 
člena Poslovnika Skuščine občine F*tuj (Uradni 
vestnik občin Ormož in Ptuj, št. 10/76) je 
Skupščina občine Ptuj na seji Zbora združene
ga dela in Zbora krajevnih skupnosti dne 24. 
septembra 1985, ter Družbenopolitičnega zbo
ra, dne 24. septembra 1985, ter Družbenopoliti
čnega zbora, dne 23. septembra 1985, sprejela 

SKLEP 
o imenovanju delegata družbenopolitične skup
nosti v Zbor delavcev Zgodovinskega arhiva Ptuj 

1. 
Bojan TERBUC, rojen 6 /10 -1956 v Središ

ču ob Dravi, stanujoč v Ptuju, Ulica 25. maja, 
po poklicu profesor se imenuje za delegata 
družbenopolitične skupnosti v Zbor delavcev 
Zgodovinskega arhiva Ptuj. 

2. 
Mandatna doba imenovanega delegata traja 

dve leti. 

3. 
Naloge delegata v zboru delavcev določa Sta
tut Zgodovinskega arhiva Ptuj. 

4. 
Ta sklep prične veljati takoj in se objavi v 

Uradnem vestniku občin Ormož in Ptuj. 
Številka: 020-1/76-1 
Datum: 24/9-1985 

Predsednik 
Skupščine občine Ptuj 

Franc TETIČKOVIČ, dipl. sociolog 1. r. 

179. 
Po 8. členu Zakona o zaposlovanju in zava

rovanju za primer brezposelnosti (Uradni list 
SRS, št. 8/78 in 27/82) in 11. alinei 165. člena 
Statuta občine Ptuj (Uradni vestnik obftin Or
mož in Ptuj, št. 5/78 in 2/82) je Skupščina ob
čine Ptuj na seji Zbora združenega dela in 
Zbora krajevnih skupnosti, dne 24. septembra 
1985, sprejela 

SKLEP 
o potrditvi Samoupravnega sporazuma o ustano
vitvi in Statuta Občinske skupnosti za zaposlo

vanje Ptuj 

I. 
Skupščina občine Ptuj potrdi samoupravni 

sporazum o ustanovitvi občinske skupnosti za 
zaposlovanje Ptuj, z dne 18/5-1984 in statut te 
skupnosti, ki je bil sprejet na skupščiniskupno-
sti 4/3-192. 

2. 
Sklep se objavi v Uradnem vestniku občin 

Ormož in Ptuj. 

Številka: 022-1/79-2 
Datum: 24/9-1985 

Predsednik 
Skupščine občine Ruj 

Franc TETIČKOVIČ,, dipl. sociolog I. r. 

180 

Izvršni svet skupščine občine Ptuj je na os
novi 16. člena zakona o geodetski službi 
(Uradni list SR Slovenije, št. 23/76), na osnovi 
103. člena zakona o sistemu državne uprave in 
o Izvršnem svetu skupščine SR Slovenije ter o 
republiških upravnih organih (Uradni list SRS, 
št. 24/79) in po sklepu Skupščine občine l*tuj o 
pooblastitvi izvršnega sveta, da določa cene 
geodetskim storitvam (Uradni vestnik občin 
Ormož in Ptuj, št. 22-22/78) na 117. seji dne 
4/9-1985 sprejel 

SKLEP 
O CENAH GEODETSKIH STORITEV V OB

ČINI PTUJ 

1. 
S tem sklepom se določajo cene geodetskih 

storitev za potrebe občanov, državnih organov, 
organizacij združenega dela, drugih samo
upravnih organizacij in skupnosti, društev in 
civilno-pravnih oseb, ki jih opravlja geodetska 
uprava občine Ptuj. 

2. 
Zadeve geodetske službe, za katere se upora

bljajo cene po tem sklepu, so storitve iz 2. toč
ke 7. člena zakona o geodetski službi (Uradni 
list SRS, št. 23/76). 
Storitve iz 1., 3. in 5. točke 7. člena zakona o 
geodetski službi opravljata poobla.ščeni organi
zaciji združenega dela Geodetski zavod Mari
bor in KGP TOZD Projekta inženiring Ptuj po 
cenah, ki se formirajo enotno za vse geodetske 
delovne organizacije v SR Sloveniji. 

3. 
Cene storitev iz 1. odstavka 2. člena tega 

sklepa so naslednje: 
I. Prenos posestne meje po podatkih zemlji

škega katastra 
1. Navezava na geodetsko mrežo 1.875 
2. Določitev meje 
2.1. za grafično izmero za dve mejni točki 

6.450 
2.2. za vsako nadaljnjo mejno točko 2.100 
2.3. za numerično izmero za dve mejni točki 

3.600 
2.4. za vsako nadaljnjo točko 1.425 



2.5. prenos meja gozdnih parcel, cena se 
poveča za 50 % 

2. Ugotovitev nleje v mejnem ugotovitvenem 
postopku 
1. Navezava na geodetsko mrežo 1.875 
2. Ugotovitev meje 
2.1. za dve mejni točki 4.950 
2.2. za vsako nadaljnjo mejno točko 1.425 

3. V primerih, ko ni mogoče obračunati stro
škov storitev po ceniku, se uporabljajo nasled
nje ume cene: 

/a icrcnsko geodetsko delo 750 
— 7a pisarniško geodetsko delo 675 
— za risarsko delo ^ 350 

za figurantsko delo ^.JSL 

Cenam storitev po tem <^cni|||yS^H||HlH^ 
tctialni stroški (ptsamiški m a t m a ^ U O M V 
na) ter stroški figuranta po d c j a i # o paS0b\j4-
nem času. 

4. 
Cenam storitev po tem ceniku se 4od«Jo ma

terialni stroški (pisarniški material, kilometri
na) ter stroški figuranta po dejansko porablje
nem času. 

5. 
Dohodki ustvarjeni iz naslova giCibtekih 

storitev po tem sklepu so dohodki promčuna 
občine Ptuj. 

6. 
Z dnem veljavnosti tega sklepa pršntin ve

ljati sklep o cenah za geodetske storitve v obči
ni Ptuj, objavljen v Uradnem vestniku občin 
Ormož in Ptuj, št. 26/84. 

7. 
Ta sklep se objavi v Uradnem vestniku ob

čin Ormož in Ptuj, uporablja pa se od nasled
njega dne po objavi. 

Številka: 58-1/85-2-ZK 
Datum: 12/9-1985 

Predsednik 
Izvršnega sveta 

Janko Bezjak I. r. 

181 . 

Na podlagi 2. člena zakona o samoprispev
ku (Ur. list SR Slovenije 3/73 in 17/83) 8. čle
na Zakona o referendumu (Uradni lis« SR Slo
venije št. 23/77), 114. člena Statuta krajevne 
skupnosti Majšperk, sprejetega 12/2-1979 in 
izida referenduma z dne 11/3-1984 je ^upšč i -
na kiajevne skupnosti Majšperk na svoji deseti 
ledni seji, dne 10/9-1985, sprejela 

SKLEP 
o uvedbi krajevnega samo^ispevka za mflnaad-
ranjc srednjeročnega programa krajevne skup-
uoiti v letih 1986—1990 za izgradajo komunal
nih in drugih objektov na obraočjtt krajevne 

skupnosti Majšperk 

l .člen '., 
Na podlagi odločitve krajanov na referendu

mu, dne 11/3-1984 se uvede samoprispevek v 

denarju na območju Krajevne skupnosti Maj
šperk, ki obsega naslednja naselja: 

1. Majšperk, 2. Stanečka vas, 3. Breg pri 
Majšperku, 4. Lešje, 5. Koritno, 6. Preša, 7. Sp. 
Sveča, 8. Skrblje, 9. Jelovice, iO. Sitež, 11. 
Planjsko, 12. Naraplje, 13. Medvedce, 14. Se-
strže. 

2. Člen 
Samoprispevek se uvaja za dobo petih let in 

se plačuje od 1. januarja 1986 do 31. decembra 
1990. 

3. člen 
Z a v m n c i za samoprispevek so krajani, ki 

imajo »talno prebivališče na območju krajevne 
skupnosti Majšperk, odnosno si bodo stalno 
prebivališče pridobili v času, ko bo trajal sa
moprispevek. 

4. člen 
Samoprispevek se v denarju uvede: 
— za zavezance, ki imajo osebne dohodke 

iz delovnega razmerja po stopnji 2 % od neto 
osebnega dohodka oziroma nadomestila, 

— za zavezance, ki imajo dohodek od kme
tijske dejavnosti po stopnji 5 % letnega novega 
katastrskega dohodka in od dohodka od pose
kanega in prodanega lesa, 

— za zavezance, ki imajo dohodek od sa
mostojnega opravljanja obrti in druge gospo
darske dejavnosti ali intelektualnih storitev 
oziroma nadomestila po stopnji 2 % od osnove 
za prispevek, zmanšanega za davek, 

— za zavezance, ki prejemajo pokojnino, ki 
je višja od pokojnine z varstvenim dodatkom, 
po stopnji 2 % od izplačane pokojnine, 

— za zavezance, zaposlene na začasnem de
lu v tujini pavšalnem znesku 3.000 din letno, 
— zavezanci, ki imajo dohodke iz dveh ali več 
virov, navedenih v tej točki, plačujejo krajevni 
samoprispevek za vsak vir posebej. 

5. člen 
Krajevni samoprispevek se ne plačuje od vo

jaških invalidnin, invalidnin, socialnih pomoči, 
rejnin, od otroškega dodatka, pomoči za šola
nje, od štipendij, nagrad učencev v gospodar
stvu, regresov za stanarino in od dohodkov za 
katere veljajo oprostitve po zakonu. 

6. člen 
Krajevni samoprispevek se uvaja za sofinan

ciranje naslednjih komunalnih in drugih ob
jektov: 

— asfaltiranje cest na področju KS Maj
šperk 

— vzdrževanje krajevnih cest in mostov 
— sofinanciranje elektrifikacije, T P , omrežje 

in razsvetljava 
— sofinanciranje telefonskih linij 
— sofinanciranje kanalizacije in štabnega 

zemljišča 
— sofinanciranje gasilskega orodišča 
— sofinanciranje gradnje doma občanov v 

Sestfžah 
— sofinanciranje adaptacije zgradbe kina 

(Svobo<ia) 

— adaptacija zgradbe krajevne skupnosti 
— urejanje pokopališča 
— sofinanciranje CZ, LO in NZ 
— sofinanciranje dejavnosti DPO in društev 
— sofinanciranje izgradnje vodovoda 
— sofinanciranje izgradnje otroškega vrtca 
— sofinanciranje ureditev pločnikov 
— sofinanciranje športnih objektov 
— sofinanciranje funkcionalne dejavnosti 

KS 
-- za izvajanje programskih nalog v skladu s 

sklepi Skupščine KS 

7. člen 
Samoprispevek od osebnega dohodka in na

domestil iz delovnega razmerja ter pokojnin 
obračunava in odteguje izplačevalec osebnega 
dohodka oziroma pokojnin od izplačil in ga 
nakazuje na račun pri SDK Ptuj št. 
52400-780-11165 krajevne skupnosti Majšperk. 

Samoprispevek, ki ga plačujejo krajani, ki so 
z osebnim delom ukvarjajo s kmetijstvom, 
obrtno ali drugjo gospodarsko dejavnostjo in 
intelektualnimi storitvami, odmerja in pobira 
Uprava za družbene prihodke občine Ptuj v 
imenu krajevne skupnosti Majšperk. 

Delavci, ki so na začasnem delu v tujini na
kazujejo samoprispevek na račun pri SDK Ptuj 
št. 52400-780-11165 krajevne skupnosti Maj
šperk ali na blagajni krajevne skupnosti Maj
šperk. 

8. člen 
Za zbiranje in izvajanje del, ki se bodo sofi

nancirala z zbranimi sredstvi krajevnega samo
prispevka odgovarja Svet skupščine krajevne 
skupnosti, ki poroča o uporabi sredstev vsako 
leto na zborih krajanov in na seji skupščine 
krajevne skupnosti. Svet skupščine je odgovo
ren, da se zbrana sredstva krajevnega samopri
spevka strogo namensko uporabljajo za izved
bo programa, za katerega je bil uveden kraje
vni samoprispevek. 

9. člen 
Od zavezancev, ki ne bodo izpolnjevali ob

veznosti plačila v roku iz drugega in tretjega 
člena tega sklepa se bo krajevni samoprispevek 
izterjal po predpisih za izterjavo prispevkov in 
davkov občanov. 

10. člen 
Nadzor o pravilnosti in doslednosti izvaja

nja tega sklepa, opravlja odbor samoupravne 
kontrole in družbenega nadzora krajevne skup
nosti Majšperk, ki ob ugotovitvah poroča na 
zborih krajanov in sejah skupščine krajevne 
skupnosti. 

11. člen 
Ta sklep začne veljati naslednji dan po obja

vi v Uradnem vestniku občin Ormož in Ptuj. 
Številka: 241/85 
Maišoerk 17/9-1985 
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